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خانه  هنر   میرا

در مراسم روز کارگر شرکت مپنا مطرح شد
دستور رییس جمهور به وزیر کار برای اصلاح 

قانون شرکت های پیمانکاری

با تعیین شروط از سوی مجلس
و، طلا، ارز و رمزارز مشمول  معامله خانه، خودر

مالیات بر عایدی سرمایه شد

معاون وزیر نفت:
وشیمی تا ۶ سال دیگر به خودکفایی  پتر

 کامل می رسد
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این گونه است که دلار میل به آرامش ندارد
حسین محمودی اصل  دلار چند نرخی، خــودرو چند نرخی و قیمت گذاری 
دستوری یعنی ایجاد مازاد تقاضا و بهشــت دلالان. همان طور که پیش بینی 
می شد، قیمت دلار بعد از ماه رمضان روندی افزایشــی گرفت. دلیل آن، چند 

عامل است که توضیح می دهم:۱- رونق کسب وکار در کشور و منطقه.
۲- تغییر سال و تغییر قیمت در بســیاری از کالاها و بخش ها )گاها دلار خود 
عامل رشــد قیمت هاســت و گاه افزایش قیمت ها در ســایر کالاها و بخش ها 
موجب رشد دلار می شود(. به زبان ساده، وقتی قیمت کالاها افزایش می یابد، 

یعنی بهای تمام شده افزایش یافته یا واردات کاهش پیدا کرده یا ممنوع شده.

یادداشت وزیر نیـرو:

وش برق  مردم تا ۲۰ برابر هزینه فر
پاداش صرفه جویی می گیرند

تجدید آگهی مناقصه  عمومی یک مرحله ای

 )به روش معمولی همراه با ارزیابی کیفی ( )نوبت دوم(

شرکت ملی حفاری ایران

شناسه آگهی : 1487181

)سهامی خاص(شرکت ملی نفت ایران

موضوع مناقصه : خرید مواد شیمیایی )تقاضای شماره 0210018( 
SODA ASH  : مشخصات مناقصه

مبلغ برآورد )ریال/ارز(شرح تقاضاشماره تقاضا/ مناقصهنام مناقصه گزار

0210018SODA ASH10,500,000,000شرکت ملی حفاری ایران

روش ارزیابی کیفی مناقصه گران :

بر اساس کسب حداقل امتیاز مربوط به معیارهای موجود در استعلام های ارزیابی کیفی که توسط متقاضیان شرکت در مناقصه تکمیل می شود ، انجام روش ارزیابی 
می گردد . )حداقل امتیاز 50(

نحوه دریافت/ تحویل اسناد مناقصه :

 دریافت اسناد
توسط شرکت

توزیع اسناد از یک روز پس از چاپ آگهی نوبت دوم آغاز شده و تا 10 روز پس از آن ادامه خواهد داشتتاریخ شروع دریافت

محل دریافت
 www.setadiran.ir  از طرق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( به نشانی

–تدارکات موادشیمیایی تلفن تماس061-34146192

تحویل اسناد به
شرکت

  14 روز پس از آخرین روز دریافت اسناد              آخرین مهلت

محل تحویل
سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( به نشانی  www.setadiran.ir و اصل ضمانت نامه به آدرس اهواز- بلوار پاسداران 

بالاتر از میدان فرودگاه – شرکت ملی حفاری ایران – ساختمان پایگاه عملیاتی – طبقه اول پارت B – اتاق 107- دبیرخانه 
کمیسیون مناقصات- شماره تماس 34148569 – 061-34148580

تضمین شرکت در مناقصه )فرآیند ارجاع کار(: 
000ر000ر525 )پانصد و بیست و پنج میلیون ریال  ( تقاضای   0210018مبلغ تضمین 

انواع تضامین قابل قبول

ضمانت نامه بانکی و یا ضمانت نامه های صادره از سوی موسسات اعتباری غیر بانکی دارای مجوز فعالیت از بانک مرکزی
و سایر تضمین های معتبر در آیین نامه تضمین معاملات دولتی به شماره  50659  ت / 123402 مورخ 94/09/22 مورد قبول و پذیرش می باشد.
اصل فیش واریز وجه نقد به حساب شماره 4001114006376636  نزد بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران تحت عنوان تمرکز وجوه سپرده 

 )IR 350100004001114006376636  :شرکت ملی حفاری ایران )شماره شبا
90روز ) برای یک بار در سقف مدت اعتبار اولیه قابل تمدید باشد(مدت اعتبار پیشنهاد/ تضمین

 
تذکر : با توجه به بخشنامه شماره 98/138665 مورخ 98/04/03 معاونت پژوهش و فناوری وزارت نفت مبنی بربکارگیری سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( ثبت نام کلیه 

متقاضیان حضوردرمناقصات،مزایدات شرکت ملی حفاری ایران درپایگاه  www.setadiran.ir  الزامی می باشد. 

http://sapp.ir/nidc_pr- www.nidc.ir:کانال های  اطلاع رسانی شرکت ملی حفاری ایران 
 تاریخ انتشار نوبت اول:1402/02/11 تاریخ انتشار نوبت دوم:1402/02/12

فراخوان ارزیابی کیفی جهت برگزاری
 نوبت دوم مناقصه عمومي دو مرحله ای

شركت ملي مناطق نفتخیز جنوب

شركت ملي مناطق نفتخیز جنوب در نظر دارد كالاي مورد نیاز خود را مطابق جدول زیر بصورت فراخوان ارزیابی کیفی جهت برگزاري مناقصه 
عمومي از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( تأمین نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه، از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصهگران 
و بازگشایی پاکات از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصهگران در 

صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.

مبلغ تضمینشماره فراخوان در سامانه ستادمقدار كالاموضوع مناقصهتعداد قلم

1,167,550,000 ریال16002002092288000013اتصالات5

كالاي ارائه شده باید از تولیدات داخلي باشد

لذا كلیه شركتهایي كه فعالیت آنها مرتبط با شرح كالاي مورد درخواست میباشد میبایست ظرف مدت 14 روز از تاریخ درج آگهي فراخوان نوبت دوم با 
مراجعه به سایت www.setadiran.ir، نسبت به چاپ و تكمیل »فرم تعهد نامه ارائه كالا مطابق با استانداردهاي شركت ملي مناطق نفتخیز جنوب« 
و بارگذاري آن به همراه مدارك و مستندات، بر اساس موارد مندرج در جدول ارزیابي كیفي )براي معاملات کمتر از بیست برابر نصاب معاملات متوسط( 

در سامانه ستاد اقدام نمایند.
كسب حداقل نمره 60 در ارزیابي كیفي، جهت دریافت اسناد مناقصه توسط فروشندگان/ سازندگان الزامي است.

اسناد و مدارک مناقصه پس از برگزاری فرآیند ارزیابی کیفی و ارسال دعوتنامه، از طریق سامانه ستاد براي مناقصهگران واجد شرایط ارسال خواهد شد.
ضمناً مبلغ تضمین شركت در مناقصه 1,167,550,000 ریال مي باشد.
واحد مکانیکال تداركات خرید كالاي داخلي )تلفن 061-341-24618(

تاریخ انتشار نوبت اول:1402/02/09 تاریخ انتشار نوبت دوم:1402/02/12

شناسه آگهی:1482680
  0131329881253004 DT3  :مناقصه شماره

تقاضاي شماره: 004-53-98812-32-31/ 5 قلم اتصالات

آگهي تجدید  مناقصه عمومي یك مـرحله اي شماره1401/65
همراه با ارزیابی کیفی

1-مناقصه گزار : شركت   گاز استان   چهار محال  و بختیاري
2-موضوع مناقصه: اجرای خط تغذیه شهرک صنعتی لردگان 

مناقصه  دارد:  نظر  در  بختیاری  و  چهارمحال  استان  گاز  شرکت   -3
موضوع فوق را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید.کلیه مراحل 
برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی 
آدرس به  )ستاد(  دولت  الکترونیکی  تدارکات  سامانه  درگاه  طریق  از  ها   پاکت 

 www.setadiran.ir انجام خواهد شد.
لازم به ذکر است کد فراخوان در پایگاه ملی مناقصات  53143140  می باشد.

4- تاریخ انتشار مناقصه در سامانه : ساعت 12 روز چهارشنبه تاریخ 1402/02/13 
می باشد.

5-  مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت: تا ساعت 18 روز شنبه تاریخ 
1402/02/16 می باشد.

6- مهلت زمانی ارائه پیشنهاد: تا ساعت 18 روز شنبه تاریخ  1402/02/30 می باشد. 
7- تاریخ بازگشایی پاکت ارزیابی مناقصه : ساعت 8صبح روز یکشنبه تاریخ  

   1402/02/31
8- تاریخ بازگشایی پاکت پیشنهاد : ساعت 9 روز سه شنبه تاریخ 1402/03/02   
9- نوع و مبلغ تضمین فرایند ارجاع كار  : یكي ازتضامین معتبر درآیین نامه 
تضمین معاملات دولتي مصوبه شماره 123402/ت50659هـ  مورخ 94/09/22 هیات 

محترم وزیران به 810,000,000) هشتصدو ده میلیون ( ریال میباشد.
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد 
مناقصه و ارائه پاکت های الف: آدرس شرکت گاز استان چهارمحال و بختیاری واقع در 
شهركرد ـ خیابان فارابي شمالي به شماره تلفن 4-33339002-038 )داخلی 2081(

چاپ نوبت اول : روز سه شنبه مورخ 1402/02/12
چاپ نوبت دوم : روز چهارشنبه مورخ 1402/02/13

روابط عمومی شرکت گاز استان چهار محال و بختیاری 

 شناسه آگهی: 1488295

نوبت اول
   شرکت ملی گاز ایران  

شرکت گاز استان چهار محال و بختياري
 )سهامی خاص(  شماره ثبت :5500

آگهی مزایده عمومی فروش املاک  شهرداری شاهدشهر

شرایط شرکت در مزایده:
1-سپرده شرکت در مزایده طبق جدول می باشد. 2-شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار است. 
3-هزینه درج آگهی و کارشناسی به عهده برنده مزایده می باشد. 4-محل بازگشایی پیشنهادات)دفترشهردار(

می باشد. 5-هرگاه برندگان اول و دوم حاضربه انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.
از طریق  پاکات پیشنهادی  بازگشایی  ازدریافت وتحویل اسناد مزایده و  برگزاری مزایده  6-کلیه مراحل 
سامانه تدارکات الکترونیکی دولت)ستاد(به آدرسwww.setadiran.ir    انجام می شود. 7-اسناد پیوستی 
درخواستی فقط شامل مدارک هویتی، وسوابق مرتبط با موضوع مزایده می باشد واز ارسال فرم پیشنهاد قیمت 
در مدارک پیوستی اکیدا خودداری گردد. 8-متقاضیان شرکت در فراخوان در صورت عوم عضویت درسامنه 

نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی)به صورت برخط(برای کلیه صاحبان امضای مجاز ومهر 
سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند.

مواعد زمانی: تاریخ انتشار فراخوان:1402/02/19 ساعت10
مهلت دریافت اسناد فراخوان:1402/02/25 ساعت15

مهلت ارسال پیشنهادات:1402/03/08 ساعت14
زمان بازگشایی پاکت ها:1402/03/09 ساعت14

تاریخ انتشارنوبت اول:1402/02/12 
 تاریخ انتشار نوبت دوم:1402/02/19

نوبت اول

بهمن خانی-شهردارشاهدشهر

شهرداری شاهدشهر در نظر دارد پیرو مصوبه شورای اسلامی به شماره1401/1551-1401/11/30 نسبت به فروش املاک خود به شرح ذیل از طریق مزایده عمومی اقدام نماید.

قیمت پایه شرکت در آدرسمتراژ)مترمربع(نوع ملکردیف
مزایده)ریال(

سپرده شرکت در 
مزایده)ریال(

10/625/000/000530/000/000خ دکترحسابی-خ شهید چمران-خ علامه جعفری-طبقه1-واحد1251آپارتمان1

22/450/050/0001/130/000/000بلوار شهدا-خ امیرکبیر-قطعه1تفکیکی خیری و باقیمانده تفکیکی محمد باقری213/81زمین2

16/220/000/000810/000/000بلوار شهدا-خ انقلاب-خ شهید حججی-قطعه10 تفکیکی محمود زارع162/20زمین3

18/715/000/000940/000/000خ معلم-میدان کشاورز197زمین4

تجدید آگهی مناقصه  عمومی یک مرحله ای

 )به روش معمولی همراه با ارزیابی کیفی ( )نوبت دوم(

شرکت ملی حفاری ایران

شناسه آگهی : 1487181

)سهامی خاص(شرکت ملی نفت ایران

موضوع مناقصه : خرید مواد شیمیایی )تقاضای شماره 0210018( 
SODA ASH  : مشخصات مناقصه

مبلغ برآورد )ریال/ارز(شرح تقاضاشماره تقاضا/ مناقصهنام مناقصه گزار

0210018SODA ASH10,500,000,000شرکت ملی حفاری ایران

روش ارزیابی کیفی مناقصه گران :

بر اساس کسب حداقل امتیاز مربوط به معیارهای موجود در استعلام های ارزیابی کیفی که توسط متقاضیان شرکت در مناقصه تکمیل می شود ، انجام روش ارزیابی 
می گردد . )حداقل امتیاز 50(

نحوه دریافت/ تحویل اسناد مناقصه :

 دریافت اسناد
توسط شرکت

توزیع اسناد از یک روز پس از چاپ آگهی نوبت دوم آغاز شده و تا 10 روز پس از آن ادامه خواهد داشتتاریخ شروع دریافت

محل دریافت
 www.setadiran.ir  از طرق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( به نشانی

–تدارکات موادشیمیایی تلفن تماس061-34146192

تحویل اسناد به
شرکت

  14 روز پس از آخرین روز دریافت اسناد              آخرین مهلت

محل تحویل
سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( به نشانی  www.setadiran.ir و اصل ضمانت نامه به آدرس اهواز- بلوار پاسداران 

بالاتر از میدان فرودگاه – شرکت ملی حفاری ایران – ساختمان پایگاه عملیاتی – طبقه اول پارت B – اتاق 107- دبیرخانه 
کمیسیون مناقصات- شماره تماس 34148569 – 061-34148580

تضمین شرکت در مناقصه )فرآیند ارجاع کار(: 
000ر000ر525 )پانصد و بیست و پنج میلیون ریال  ( تقاضای   0210018مبلغ تضمین 

انواع تضامین قابل قبول

ضمانت نامه بانکی و یا ضمانت نامه های صادره از سوی موسسات اعتباری غیر بانکی دارای مجوز فعالیت از بانک مرکزی
و سایر تضمین های معتبر در آیین نامه تضمین معاملات دولتی به شماره  50659  ت / 123402 مورخ 94/09/22 مورد قبول و پذیرش می باشد.
اصل فیش واریز وجه نقد به حساب شماره 4001114006376636  نزد بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران تحت عنوان تمرکز وجوه سپرده 

 )IR 350100004001114006376636  :شرکت ملی حفاری ایران )شماره شبا
90روز ) برای یک بار در سقف مدت اعتبار اولیه قابل تمدید باشد(مدت اعتبار پیشنهاد/ تضمین

 
تذکر : با توجه به بخشنامه شماره 98/138665 مورخ 98/04/03 معاونت پژوهش و فناوری وزارت نفت مبنی بربکارگیری سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( ثبت نام کلیه 

متقاضیان حضوردرمناقصات،مزایدات شرکت ملی حفاری ایران درپایگاه  www.setadiran.ir  الزامی می باشد. 

http://sapp.ir/nidc_pr- www.nidc.ir:کانال های  اطلاع رسانی شرکت ملی حفاری ایران 
 تاریخ انتشار نوبت اول:1402/02/11 تاریخ انتشار نوبت دوم:1402/02/12

فراخوان ارزیابی کیفی جهت برگزاری
 نوبت دوم مناقصه عمومي دو مرحله ای

شركت ملي مناطق نفتخیز جنوب

شركت ملي مناطق نفتخیز جنوب در نظر دارد كالاي مورد نیاز خود را مطابق جدول زیر بصورت فراخوان ارزیابی کیفی جهت برگزاري مناقصه 
عمومي از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( تأمین نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه، از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصهگران 
و بازگشایی پاکات از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصهگران در 

صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.

مبلغ تضمینشماره فراخوان در سامانه ستادمقدار كالاموضوع مناقصهتعداد قلم

1,167,550,000 ریال16002002092288000013اتصالات5

كالاي ارائه شده باید از تولیدات داخلي باشد

لذا كلیه شركتهایي كه فعالیت آنها مرتبط با شرح كالاي مورد درخواست میباشد میبایست ظرف مدت 14 روز از تاریخ درج آگهي فراخوان نوبت دوم با 
مراجعه به سایت www.setadiran.ir، نسبت به چاپ و تكمیل »فرم تعهد نامه ارائه كالا مطابق با استانداردهاي شركت ملي مناطق نفتخیز جنوب« 
و بارگذاري آن به همراه مدارك و مستندات، بر اساس موارد مندرج در جدول ارزیابي كیفي )براي معاملات کمتر از بیست برابر نصاب معاملات متوسط( 

در سامانه ستاد اقدام نمایند.
كسب حداقل نمره 60 در ارزیابي كیفي، جهت دریافت اسناد مناقصه توسط فروشندگان/ سازندگان الزامي است.

اسناد و مدارک مناقصه پس از برگزاری فرآیند ارزیابی کیفی و ارسال دعوتنامه، از طریق سامانه ستاد براي مناقصهگران واجد شرایط ارسال خواهد شد.
ضمناً مبلغ تضمین شركت در مناقصه 1,167,550,000 ریال مي باشد.
واحد مکانیکال تداركات خرید كالاي داخلي )تلفن 061-341-24618(

تاریخ انتشار نوبت اول:1402/02/09 تاریخ انتشار نوبت دوم:1402/02/12

شناسه آگهی:1482680
  0131329881253004 DT3  :مناقصه شماره

تقاضاي شماره: 004-53-98812-32-31/ 5 قلم اتصالات

آگهي تجدید  مناقصه عمومي یك مـرحله اي شماره1401/65
همراه با ارزیابی کیفی

1-مناقصه گزار : شركت   گاز استان   چهار محال  و بختیاري
2-موضوع مناقصه: اجرای خط تغذیه شهرک صنعتی لردگان 

مناقصه  دارد:  نظر  در  بختیاری  و  چهارمحال  استان  گاز  شرکت   -3
موضوع فوق را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید.کلیه مراحل 
برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی 
آدرس به  )ستاد(  دولت  الکترونیکی  تدارکات  سامانه  درگاه  طریق  از  ها   پاکت 

 www.setadiran.ir انجام خواهد شد.
لازم به ذکر است کد فراخوان در پایگاه ملی مناقصات  53143140  می باشد.

4- تاریخ انتشار مناقصه در سامانه : ساعت 12 روز چهارشنبه تاریخ 1402/02/13 
می باشد.

5-  مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت: تا ساعت 18 روز شنبه تاریخ 
1402/02/16 می باشد.

6- مهلت زمانی ارائه پیشنهاد: تا ساعت 18 روز شنبه تاریخ  1402/02/30 می باشد. 
7- تاریخ بازگشایی پاکت ارزیابی مناقصه : ساعت 8صبح روز یکشنبه تاریخ  

   1402/02/31
8- تاریخ بازگشایی پاکت پیشنهاد : ساعت 9 روز سه شنبه تاریخ 1402/03/02   
9- نوع و مبلغ تضمین فرایند ارجاع كار  : یكي ازتضامین معتبر درآیین نامه 
تضمین معاملات دولتي مصوبه شماره 123402/ت50659هـ  مورخ 94/09/22 هیات 

محترم وزیران به 810,000,000) هشتصدو ده میلیون ( ریال میباشد.
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد 
مناقصه و ارائه پاکت های الف: آدرس شرکت گاز استان چهارمحال و بختیاری واقع در 
شهركرد ـ خیابان فارابي شمالي به شماره تلفن 4-33339002-038 )داخلی 2081(

چاپ نوبت اول : روز سه شنبه مورخ 1402/02/12
چاپ نوبت دوم : روز چهارشنبه مورخ 1402/02/13

روابط عمومی شرکت گاز استان چهار محال و بختیاری 

 شناسه آگهی: 1488295

نوبت اول
   شرکت ملی گاز ایران  

شرکت گاز استان چهار محال و بختياري
 )سهامی خاص(  شماره ثبت :5500

آگهی مزایده عمومی فروش املاک  شهرداری شاهدشهر

شرایط شرکت در مزایده:
1-سپرده شرکت در مزایده طبق جدول می باشد. 2-شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار است. 
3-هزینه درج آگهی و کارشناسی به عهده برنده مزایده می باشد. 4-محل بازگشایی پیشنهادات)دفترشهردار(

می باشد. 5-هرگاه برندگان اول و دوم حاضربه انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.
از طریق  پاکات پیشنهادی  بازگشایی  ازدریافت وتحویل اسناد مزایده و  برگزاری مزایده  6-کلیه مراحل 
سامانه تدارکات الکترونیکی دولت)ستاد(به آدرسwww.setadiran.ir    انجام می شود. 7-اسناد پیوستی 
درخواستی فقط شامل مدارک هویتی، وسوابق مرتبط با موضوع مزایده می باشد واز ارسال فرم پیشنهاد قیمت 
در مدارک پیوستی اکیدا خودداری گردد. 8-متقاضیان شرکت در فراخوان در صورت عوم عضویت درسامنه 

نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی)به صورت برخط(برای کلیه صاحبان امضای مجاز ومهر 
سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند.

مواعد زمانی: تاریخ انتشار فراخوان:1402/02/19 ساعت10
مهلت دریافت اسناد فراخوان:1402/02/25 ساعت15

مهلت ارسال پیشنهادات:1402/03/08 ساعت14
زمان بازگشایی پاکت ها:1402/03/09 ساعت14

تاریخ انتشارنوبت اول:1402/02/12 
 تاریخ انتشار نوبت دوم:1402/02/19

نوبت اول

بهمن خانی-شهردارشاهدشهر

شهرداری شاهدشهر در نظر دارد پیرو مصوبه شورای اسلامی به شماره1401/1551-1401/11/30 نسبت به فروش املاک خود به شرح ذیل از طریق مزایده عمومی اقدام نماید.

قیمت پایه شرکت در آدرسمتراژ)مترمربع(نوع ملکردیف
مزایده)ریال(

سپرده شرکت در 
مزایده)ریال(

10/625/000/000530/000/000خ دکترحسابی-خ شهید چمران-خ علامه جعفری-طبقه1-واحد1251آپارتمان1

22/450/050/0001/130/000/000بلوار شهدا-خ امیرکبیر-قطعه1تفکیکی خیری و باقیمانده تفکیکی محمد باقری213/81زمین2

16/220/000/000810/000/000بلوار شهدا-خ انقلاب-خ شهید حججی-قطعه10 تفکیکی محمود زارع162/20زمین3

18/715/000/000940/000/000خ معلم-میدان کشاورز197زمین4



با تعیین شروط از سوی مجلس

و، طلا، ارز و رمزارز مشمول مالیات بر عایدی سرمایه شد معامله خانه، خودر

کنعانی در نشست خبری مطرح کرد

خلیج فارس بخشی از هویت تاریخی و فرهنگی مشترک منطقه 

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه 2
www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rسه شنبه      12 اردیبهشت 1402    شماره 1308

در مراسم روز کارگر شرکت مپنا مطرح شد
دستور رییس جمهور به وزیر کار برای اصلاح 

قانون شرکت های پیمانکاری

رئیس جمهــور به وزیر کار دســتور داد تا با اطلاح قانون شــرکت های 
پیمانکاری بســاط وضعیتی که کارگران از آن ناراحت هســتند سریعا 
جمع شود. سیدابراهیم رئیســی با حضور در مراسم روز کار و کارگر در 
شرکت صنعتی مپنا اظهار کرد: ســاماندهی قراردادها به نحوی باشد 
که زندگی کارگران قابل پیش بینی باشــد حرف حقی است و همه باید 

پیگیر آن باشیم.
وی افزود: مسئله دوم مسکن اســت که از ضرورت هاست و برای کارگر 
و خانواده او آرامشش این است که ســرپناهی داشته باشد و این حرف 
درستی است. نیاز به مسکن در کشور قطعی است و براساس نیاز اعلام 

کردیم که یک میلیون مسکن در هر سال لازم است.
رئیســی ادامه داد: آنچه ما در انتخابات گفتیم اساسش نیاز کشور بود و 
بعد هم مصوبه قانونی است. اگر کمتر از این مسکن در کشور ایجاد شود 
نیازها برآورده نشده است. اگر ســالی ۳۰۰ هزار واحد ساخته شود نیاز 
برآورده نمی شــود.رئیس جمهور تأکید کرد: اگر نیاز مسکن کشور در 
سال های قبل ساخته شــده بود این نیاز فعلی وجود نداشت . این نیازها 

انباشته و امروز مسکن به مسئله بدل شده است.
وی با اشاره به نیاز گروه های شغلی و بازنشستگان به مسکن یادآور شد: 
تامین مسکن قابل اقدام است و ما مشکل زمین در کشور نداریم. حتی 
زمین به شکل ویلایی - شــاید نه در تهران یا شــهرهای بزرگ - اما در 
شهرهای کوچک امکان ســاخت خانه ویلایی وجود دارد و داریم اقدام 

می کنیم و واگذاری زمین آغاز شده است.
رئیسی با اشاره به مسئله شــرکت های پیمانکاری و واسطه ای، گفت: 
چرا باید این وضعیت وجود داشته باشــد؟ گله هایی از این شرکت های 
پیمانکاری وجــود دارد و به مــن گفته اند کــه کار آن ها - بــه تعبیر 
گویندگان - صبغه اســتثمار دارد که من نمی خواهم این را بگویم چون 

نمی دانم که ابعاد قضیه چیست .
رئیس جمهور تأکید کرد: اما سال گذشــته هم گفتیم و امروز هم من به 
آقای مرتضوی می گویم اگر این کاری که شرکت های پیمانکاری انجام 
می دهند مبنای قانونی دارد حتما برای اصلاح قانون آن انجام شــود تا 

این وضعیتی که کارگران از آن ناراحتند سریعا بساطش جمع شود.
وی با بیان این که امنیت شغلی بسیار مهم اســت، افزود: برای شاغلان 
اینکه بداند شــغلش تا چه زمانی باقیســت و تا چه زمانــی این درآمد 
زندگی او را تامین می کند و قابل پیش بینی باشد و بتواند زندگی خود را 

پیش بینی کند و برنامه ریزی داشته باشد.
رئیسی تصریح کرد: در مورد قراردادها که اشــاره شد گاهی قراردادها 
چندماهه بسته می شــود، برای امنیت شــغلی کارگران مشکل ایجاد 
می کند. من از وزیر می خواهم این امر را دنبال کند و ســاماندهی قابل 
قبولی برای قراردادها داشته باشند که زندگی کارگران قابل پیش بینی 

باشد و نظام کار و کارخانه را درست بچرخاند.
رئیس جمهور یادآور شــد: برای امنیت شــغلی کارگران، ساماندهی 

قراردادها اولین نکته ای است که حتماً باید عملیاتی و اجرایی شود.
وی اظهار کرد: بر زنجیره تولید تا مصرف آنچنان نظارتی باید باشــد که 
دست کسانی که می خواهند بر مبلغ کالاها بدون هیچ زحمتی بیفزایند 
و دلالی کنند و تا چندبرابر حق دلالی خود را بگیرند کوتاه شــود. آنان 
قیمت را بــرای مصرف کنندگان افزایش می دهــد و به تولیدکنندگان 
اجحاف می کند و تورم را به همراه می آورند که مضر به حال کشور است.

رئیسی گفت: باید بخش های نظارتی و ســامانه های موجود در همین 
مســیر حرکت کنند تا تامین و تولید و مصرف را کنترل کند که قیمت 
واقعی برای کالا وجود داشــته باشــد نه با چند برابر قیمت به دســت 
مصرف کننده برسد. این مشکل باید با همت دستگاه های اداری، ناظر و 
حتی تولیدی حل شود تا دست دلالان کوتاه شود و کالا با قیمت واقعی 

به دست مصرف کننده برسد.
وی با بیان این که »واحدهای تولیدی برای ســاخت مســکن کارگری 
همت کنند«، اظهار کرد: مســکن برای کارگران و خانواده های شــان 
ضروری اســت. مجموعه تعاونی ها به مدیران واحدهای تولیدی کمک 
کنند تا با تأمین زمین از سوی دولت، شاهد رفع مشکل مسکن جامعه 
کارگری باشیم و حل مشکل مســکن بازنشستگان هم در کنار شاغلان 

در نظر گرفته شود.

رییس کمیسیون صنعت و معدن اتاق تهران:
 قیمت گذاری دستوری به تولید آسیب

 وارد می کند
رییس کمیســیون صنعت و معدن اتاق بازرگانی تهران گفت: اقتصاد 
دستوری در دنیا دارای ۲ حالت است که شامل اقتصاد در زمان بحران یا 
اقتصاد بیمار می شود؛ اکنون در کشور با بحران خاصی مواجه نیستیم، 
اما اقتصاد دستوری در ســاده ترین کالاها اعمال شده که باعث آسیب 
جدی به تولید می شود.»علی نقیب« به معایب قیمت گذاری دستوری 
در کشــور اشــاره کرد و افزود: متاسفانه در کشــور برای کوچک ترین 
تولیدات که تاثیــر چندانی را در ســفره خانوارها نمی گــذارد و نقش 
زیادی را در بودجه و رفع مشکلات دولت ندارد، قیمت دستوری اعمال 
می شود.وی اظهار داشت: قیمت گذاری دســتوری باید برای کالاهای 
اساســی مانند نان باشــد که دولت خواهان عدم گران شدن آن است 
و باید در این زمینه بودجــه ای برای آن در نظر گرفته شــود، اما وقتی 
قیمت گذاری دستوری برای کالاهای مصرفی ساده مانند خودرو اعمال 

می شود، این اقدام باعث از دست رفتن سلامت اقتصاد کشور می شود.
رییس کمیســیون صنعت و معدن اتاق بازرگانی تهران به مشخصات 
اقتصاد سالم اشاره کرد و گفت: در اقتصاد سالم مکانیزم عرضه و تقاضا، 
تعیین کننده قیمت اســت، به خصوص که مولفه هــای تولید کالا نیز 

متغیر است و درگیر قیمت دستوری نمی شود.
نقیب با بیان اینکــه در این زمینه مــواد اولیه بر اســاس قیمت بازار و 
تغییرات آن خریداری می شــود، و محصول بر اساس قیمت دستوری 
عرضه خواهد شد، تاکید کرد: مسایلی مانند از بین رفتن اشتغال زایی، 
به خطر افتادن صنایع کشــور و ســود بــردن عــده ای دلال از دیگر 
پیامدهای اقتصاد دســتوری است که بهتر اســت رفع جدی آنها مورد 

توجه مسوولان قرار بگیرد.
وی اضافه کــرد: تداوم روند اقتصاد دســتوری در کشــور حاصلی جز 
تعطیلــی و از کار افتادن کارخانه ها نــدارد که این اتفــاق باعث بیکار 
شــدن کارگرها و افزایش نرخ بیکاری خواهد شــد.این فعال اقتصادی 
خاطرنشــان کرد: در ادامه چنین اتفاقی به دلیل بــه هم خوردن نظم 
بازار ناشی از قیمت گذاری دستوری آن هم تنها در یک بخش از زنجیره 
تولید، دیگر کارخانه دار توان خرید مواد اولیــه به صورت متغیر و البته 
فروش کالا به قیمت ثابت و دســتوری را ندارد که این رویکرد به معنای 

گذاشتن دست اندازی بزرگ در مقابل تولید کشور است.

تریبون

خریدار   انتقال دارایی هایی نظیر املاک، 
خودرو ســواری، انواع طلا، نقره، پلاتین و 
جواهرآلات، ارز و رمز پول توســط اشخاص 
غیرتجــاری »انتقــال دهنــده عیــن« یا 
»واگذارکننده حق« در همه مناطق کشور 

مشمول مالیات بر عایدی سرمایه شدند.
نمایندگان در جلســه علنی روز دوشــنبه 
مجلس شــورای اســلامی در جریان ادامه 
رسیدگی به شور دوم کمیسیون اقتصادی 
در مورد مالیات بر ســوداگری و سفته بازی 

با اصلاح ماده ۱۲ این طرح موافقت کردند.
در ماده ۱۲ اصلاحی این طرح آمده اســت؛ 
متن زیر به عنوان ماده)۴( به ذیل فصل اول 
باب دوم قانون مالیات های مستقیم الحاق 

می شود:
بر اســاس ماده۴ این طرح، کلیه اشخاص 
غیرتجــاری »انتقــال دهنــده عیــن« یا 
»واگذارکننــده حق« در خصــوص انتقال 
دارایی های زیــر، در کلیه مناطق کشــور 
از جمله مناطــق آزاد تجــاری- صنعتی و 
ویژه اقتصادی، مشــمول مالیات بر عایدی 

سرمایه هستند:
۱- املاک با انواع کاربــری و حق واگذاری 

محل؛
۲- انــواع خــودرو ســواری دارای پلاک 
شــخصی مشــمول مقــررات مربــوط به 

شماره گذاری؛
۳- انواع طلا، نقره، پلاتین و جواهرآلات؛

۴- انواع ارز؛
۵- انواع رمز پول و رمز دارایی؛

در تبصــره ۱ آمــده اســت: در انتقــال 
دارایی های موضــوع بندهــای )۱( و )۲( 
این ماده که مشــمول مالیات موضوع این 
فصل می باشــند »مالیات نقــل  و انتقال و 
حق واگذاری محــل موضوع مــاده)۵۹( 
ایــن قانــون« و »مالیــات نقــل و انتقال 
موضوع ماده)۳۰( قانــون مالیات بر ارزش 
افزوده)مصــوب ۲ خردادمــاه ۱۴۰۰ بــا 
اصلاحات و الحاقــات بعدی(« بــه عنوان 
مالیات تا یک ســال علی الحساب محسوب 

می شود.
بر اســاس تبصره ۲، عایدی سرمایه حاصل 
از انتقال دارایی  های موضــوع بندهای )۱( 
و )۲( این مــاده که با اســتفاده از تنظیم یا 
تنفیذ وکالتنامــه بلاعزل انجــام گیرد، بر 
اساس »صورتحســاب الکترونیکی تنظیم 
یا تنفیــذ وکالتنامــه بلاعــزل« موضوع 
بند)چ( ماده)۱۶ مکرر( قانــون پایانه های 
فروشــگاهی و ســامانه مؤدیان، مشمول 
مالیات موضوع این فصل می  شــود و موکل 
اصلی یا موکلیــن بعدی)تنفیذکنندگان( 
وکالتنامه بلاعزل مسئول پرداخت مالیات 
متعلق هستند. آیین نامه اجرایی این تبصره 
حداکثر شــش ماه پس از لازم الاجرا شدن 
این ماده، توسط سازمان با همکاری سازمان 
ثبت اسناد و املاک کشور تهیه می شود و به 

تصویب هیئت وزیران می رسد.
در تبصره ۳ بیان شده است: پس از استقرار 
معامــلات  غیرتجــاری  کارپوشــه های 
دارایی هــای موضوع این مــاده که خارج از 

فعالیت های شــغلی اســت، صرفاً مشمول 
مالیات موضوع این فصل هستند و مشمول 
مالیات موضــوع مــاده)۹۳( ایــن قانون 
نمی شوند.بر اســاس تبصره ۴، اخذ مالیات 
موضــوع این فصل مشــروط به اســتقرار 
کارپوشه های غیرتجاری ســامانه مؤدیان 
با رعایت مفــاد قانون پایانه فروشــگاهی و 
ســامانه مؤدیان اســت و چنانچه تکلیف 
مذکور انجام نشود، سازمان مجاز به مطالبه 
و اخــذ مالیات مذکــور نیســت. منظور از 
استقرار کارپوشــه غیرتجاری در این فصل، 
فراهم نمودن زیرســاختهای لازم توســط 
ســازمان اســت به طوری که امکان صدور 
صورتحســاب های الکترونیکــی توســط 
اشــخاص موضوع بند)ج( ماده)۱۶ مکرر( 
قانــون پایانه های فروشــگاهی و ســامانه 
مودیان فراهم شــده باشد. مســئول تایید 
شــرط فوق، وزیر امور اقتصــادی و دارایی 

است.

در تبصــره ۵ آمــده اســت: در صورتی که 
درآمد یا وجــوه دریافتی ناشــی از فروش 
دارایی های موضــوع بندهای )۳( و )۴( این 
ماده به اشــخاص موضوع اجــزاء )۳( و )۴( 
جزء)ج( ماده)۱۶مکــرر( قانون پایانه های 
فروشــگاهی و ســامانه مؤدیــان باشــد، 
درآمد یــا وجوه دریافتی مذکور مشــمول 
مالیــات بر عایــدی ســرمایه و در غیر این 
صــورت کل درآمد یا وجــوه دریافتی فوق 
با رعایت مفاد فصل ششــم باب سوم قانون 
مالیاتهــای مســتقیم، مشــمول مالیات 
موضوع ماده)۱۲۴( این قانون می شــوند. 
اشخاص غیرتجاری که دارایی های موضوع 
بند)۳( ماده)۴( این قانون را مســتقیماً از 
اشخاص موضوع بندهای )۳( و )۴( جزء)ج( 
ماده)۱۶مکرر( قانون پایانه های فروشگاهی 
و ســامانه مؤدیان خریــداری کرده اند، در 
صورت فروش دارایی های مذکور به ســایر 
اشخاص غیرتجاری، مشروط به ثبت انتقال 
دارایی مذکور از طریق کارپوشه غیرتجاری 
یا از طریق شــرکت های معتمــد مالیاتی 
یا اشــخاص موضــوع بندهــای )۳( و )۴( 
جزء)ج( ماده)۱۶مکــرر( قانون پایانه های 
فروشگاهی و سامانه مؤدیان صرفاً مشمول 
مالیات بر عایدی ســرمایه می شوند. ثبت 
مذکور با درج شــماره منحصربفرد مالیاتی 
صورتحســاب الکترونیکی خرید اولیه، در 
حکم صدور صورتحساب الکترونیکی است 
و صورتحساب الکترونیکی مذکور به صورت 
خودکار به کارپوشــه غیرتجــاری خریدار 

منتقل می شــود. خریدار مکلف است ظرف 
مدت ســی روز از تاریخ درج صورتحساب 
الکترونیکــی در کارپوشــه غیرتجــاری، 
نسبت به اعلام پذیرش یا عدم پذیرش این 
صورتحســاب الکترونیکی اقدام کند. عدم 
اظهارنظر ظرف مدت مذکور به منزله عدم 
تأیید صورتحساب الکترونیکی مربوط می 
باشد.بر اســاس تبصره ۶، مبنای محاسبه 
قیمت خرید دارایی هــای موضوع بند)۳( 
این ماده با دوره تملک کمتر از ســه ســال، 
قیمت درج  شــده در آخرین صورتحساب 
الکترونیکی خرید می باشــد. در صورتی که 
دوره تملک دارایی فوق بیش از ســه ســال 
باشد، قیمت روز دارایی های مذکور در سه 
ســال قبل یا مبلغ مندرج در صورتحساب 
الکترونیکــی خریــد، هر کدام که بیشــتر 

باشد، مبنای محاسبه عایدی سرمایه است.
در تبصــره ۷ آمــده اســت: دارایی هــای 
بنــد)۴( ایــن مــاده در صورتی کــه نزد 
بانک ها یا موسســات اعتبــاری غیربانکی 
ایرانی سپرده گذاری شــده باشد، در دوره 
سپرده گذاری مشــمول مالیات بر عایدی 

سرمایه نمی باشد.
بر اســاس تبصــره ۸، آیین نامــه اجرایی 
در خصــوص نحــوه صدور صورتحســاب 
الکترونیکیدارایی های موضوع بند)۵( این 
ماده، ظرف مدت شــش ماه پس از تصویب 
این ماده توسط سازمان با همکاری با بانک 
مرکزی تهیه می شــود و به تصویب هیئت 

وزیران می رسد.

خریدار  ســخنگوی وزارت امور خارجه 
گفت: خلیج فارس با همین نام نه فقط یک 
پهنه آبی جغرافیایی در منطقه بلکه بخشی 
از هویــت تاریخــی و فرهنگی مشــترک 

منطقه است.
 ناصر کنعانی در نشســت خبــری خود با 
اصحاب رسانه، با اشــاره به روز ملی خلیج 
فــارس، اظهار داشــت: ایــن روز را گرامی 
می داریــم. خلیج فــارس با همیــن نام نه 
فقط یک پهنه آبی جغرافیایــی در منطقه 
بلکه بخشــی از هویت تاریخــی و فرهنگی 

مشترک منطقه است.
وی ادامه داد: ایران تقویــت روابط مبتنی 
بر سیاست همســایگی را مهمترین عامل 
دســتیابی به امنیــت مشــترک می داند. 

سیاست اصولی ایران اول همسایگان است.
وی با اشــاره به روز کار و کارگــر، ادامه داد: 
این روز را به همه قشر پرتلاش کارگر تبریک 
عرض می کنم. کارگران قشر سخت کوشی 
هســتند که در همه زندگی ما نقش مهمی 
دارند.سخنگوی دستگاه دیپلماسی با اشاره 
به سالروز شــهادت علامه اســتاد مرتضی 
مطهری، افزود: به روح بلند شهید والا مقام 
جمهوری اسلامی ایران درود می فرستیم. 
روز معلــم را بــه همه معلمــان عزیزی که 
تربیت نســل ما در ید اینهاســت را تبریک 

عرض می کنم.
وی با اشــاره به حقابه هیرمنــد گفت: این 
مســئله جزو مطالبات ملت ایران اســت. 
موضــوع حقابــه ایــران از رودخانه های 
مشــترک به طور عام مورد توجه و اهتمام 
دولت و مشخصاً دســتگاه دیپلماسی است. 
رئیس جمهــور هم همــواره بــر ضرورت 
پیگیری حقابه ایران از رودخانه های مرزی 

تاکید دارند.
کنعانی تصریح کــرد: موضوع حقابه نه تنها 
در بحث افغانســتان بلکه با دیگر کشورها از 

جمله ترکیه، عراق و.. در دستور کار است.
وی افــزود: ایــران در بحث افغانســتان و 
تحقق حقابه ایران از رودخانــه هیرمند به 
طور جدی پیگیر این موضوع اســت و جزو 
گفتگوهای ثابــت ما با طرف افغانســتانی 
است.ســخنگوی وزارت امور خارجه گفت: 
وزیرخارجه در ۳ دور در مذاکرات گذشــته 
با همتای افغانستانی داشــته تحقق حقابه 
ایــران را مورد پیگیــری قرار داده اســت. 
وزارت نیرو هم به عنوان دستگاه ذیربط این 
موضوع را در دستور کار دارد. قبلًا در توافقی 
که با طرف افغانستانی داشتیم وزیر نیرو به 
افغانستان سفر کرد و از وضعیت سد بازدید 
کرد.کنعانــی بیان کرد: علاوه بر دســتگاه 
دیپلماســی نماینده ویــژه رئیس جمهور 
در امور افغانســتان این موضوع را به صورت 

دائمی پیگیری می کند.

از پیگیری حقابه ایران از رود هیرمند 
به هیچ وجه کوتاه نیامده ایم

کنعاتی ادامه داد: از پیگیری حقابه ایران از 
رود هیرمند به هیــچ وجه کوتاه نیامده ایم و 
این موضوع بخشــی از دیپلماسی آب ایران 
است. بنابراین امیدواریم طرف افغانستانی 
به عنوان نشــانه التزام به یک قــرارداد بین 
المللی و پایبندی خود به حسن همسایگی 

در مراودات خود با کشور مهم منطقه یعنی 
ایران در انجام تعهدات خود کوتاهی نکند و 

اقدامات لازم را انجام دهد.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی تصریح کرد: 
با توجه به اینکــه طرف های افغانســتانی 
برخی نــکات فنی را به عنــوان مانع مطرح 
می کنند ایــران با توجه به اشــراف خود در 
مبحث سد سازی و وجود مهندسان خوبی 
که داریم، به طرف افغانی پیشــنهاد کرده 
تا مشــکلات فنی را برطرف کنیــم. آماده 
هستیم هیأت فنی مشــورتی ایران تعیین 
شــود و در کنار تیم افغانســتانی برای رفع 

مشکل اقداماتی را انجام دهد.

سفر رئیس جمهور به سوریه طبق 
برنامه انجام خواهد شد

کنعانی در پاســخ به ســوالی در مورد سفر 
رئیس جمهور به دمشــق افزود: سفر رئیس 
جمهور به ســوریه برنامه ریزی شده است و 
طبق برنامه انجام خواهد شــد. پیش از این 
شاهد سفر رئیس جمهور ســوریه به ایران 
بودیم دو کشــور ایران و ســوریه، دو کشور 
مهــم و اثر گذار در غرب آســیا هســتند و 
همکاری راهبردی با یکدیگر دارند. مبارزه 
با تروریســم یکی از موفق ترین همکاری دو 
کشــور با یکدیگر اســت و همچنان در این 
زمینه همکاری ها ادامه دارد. ســوریه وارد 

مرحله بازسازی شده است.
وی ادامه داد: ایران بــا توجه به ظرفیت ها و 
توانایی های فنی و تکنیکی آمادگی دارد در 

کنار دولت و ملت سوریه باشد.
سخنگوی دستگاه دیپلماســی بیان کرد: 
ایران همواره نشان داده است دوست دوران 
ســخت ملت های منطقه اســت و در فصل 

سازندگی هم کنار ملت سوریه خواهد بود.
کنعانی با اشــاره به ســفر رئیــس جمهور 
عراق به تهران گفــت: موضوعات مختلفی 
با عــراق داریم که هم در حــوزه دو جانبه و 
هم در حوزه منطقه ای و بین المللی تعریف 
می شــود. عمومــاً در ســفرهای دوجانبه 
فهرســت بلندی از گفتگوهــا را داریم. در 
مبحث حق آبه یکــی از موضوعات مهم در 
گفتگوهای مشــترک میان ایــران، عراق، 

ارمنستان، ترکیه و افغانستان است.
وی گفت: در برخــی از موضوعات مرتبط با 
آب هم نیازمند ســازوکارهای چندجانبه 
و منطقه ای هســتیم. بخشــی از منابع آبی 
عراق از حوزه آبی ترکیه سرریز می شود. در 
موضوع آب با عراق هم موضوعات دوجانبه 

داریم.
سخنگوی دســتگاه دیپلماســی با اشاره 
به تبادل زندانیــان میان ایــران و بلژیک، 
اظهار کرد: در بحث مســئله آقای اســدیی 
بار دیگر تاکید کنــم که از نظــر ما تمامی 
مراحل مربوط به بازداشــت او نقض فاحش 
کنوانسیون وین در مورد حقوق دیپلماتیک 
می دانیم و پیش از این مراتب اعتراض خود 
را به دولت هــای اتریش، بلژیــک و آلمان 
اعــلام کرده ایم. مجدداً بر ضــرورت آزادی 

فوری و بدون قید و شرط او تأکید می کنیم.

اسدی دیپلمات ایران است
وی افــزود: از حقــوق شــهروندان خود با 
جدیت حمایت می کنیم به ویژه اینکه آقای 

اسدی دیپلمات ایران است.
کنعانی تصریح کرد: در ارتبــاط با موافقت 
نامه انتقــال محکومان پیــش از این میان 
مقامات دو کشور امضا شد و پس از گذشت 
دو ســال لازم الاجرا شــده اســت، لذا بر 
همین مبنا مبتنی بر مفــاد این موافقتنامه 
درخواســت آزادی آقای اســدی را تسلیم 
دولت بلژیــک کردیم. دولــت بلژیک هم 
درخواســت آزادی زندانــی خودشــان را 
کرده انــد. امیدواریــم که مبتنــی بر مفاد 
همین موافقت نامه شــاهد انتقال اسدی به 

ایران باشیم.
کنعانی درباره ســفر وزیر خارجه به لبنان 
گفــت: متعاقب توافــق ایران و عربســتان 
برای ازســرگیری روابط رســمی میان دو 
کشور فضای رســمی و عمومی لبنان از این 
تحول اســتقبال کرد و به شدت منتظر بود 
که مطلع شــوند فضای جدیــد چه تأثیری 
می تواند بر مشکلات پیچیده داخلی لبنان 
بگذارد. در این ارتباط نیاز بود که سفر وزیر 
خارجه انجام شــود و گفتگوهــا با مقامات 

لبنان انجام شود.

وی گفــت: گفتگوهای خوبی بــا مقامات 
لبنانی انجام شــد. در هر حال متأسفانه ما 
در حوزه سیاسی در لبنان شاهد یک انسداد 
سیاسی هســتیم و انتخاب رئیس جمهور 

می تواند بر رفع این انسداد کمک کند.

تأکید ایران بر عدم مداخله در امور 
داخلی لبنان است

ســخنگوی وزارت امورخارجه تصریح کرد: 
ایران همواره بر عدم مداخله در امور داخلی 
لبنان به ویــژه در مبحث انتخــاب رئیس 
جمهور تاکید داشته اســت و اشاره شد که 
راه حل مشــکلات لبنانی ها در خود لبنان و 
توسط لبنانی ها است و ایران آمادگی دارد از 
توانمندی های خودش در راستای کمک به 

رفع انسداد سیاسی استفاده کند.
وی ادامه داد: در مبحــث اقتصادی طبیعتاً 
کمک به رفع مشکل لبنان جز اولویت های 
ایران اســت ما بیشــتر هم پیشــنهادات 
خودمان را در این ارتبــاط ارائه کردیم که 
ایران هم آمادگــی دارد و هــم توانمندی 
تکنیکی دارد که بخشــی از نیازهای لبنان 

را به ویژه برق رفع کند.
ســخنگوی وزارت امورخارجــه گفــت: 
متأســفانه تحت تأثیر فشــارهای آمریکا 
مقامــات لبنان محدودیت هایــی را مطرح 
می کنند. ایــران تاکید کرده کــه چنانچه 
اراده سیاسی در لبنان شــکل گیرد امکان 
شــکل گیری همکاری دوجانبه برای رفع 

برخی از مشکلات این کشور وجود دارد.
کنعانی ادامه داد: سفر به لبنان دارای اهداف 
خاص در حــوزه دوجانبه بــود و همواره ما 
موضوعات مشــترک منطقه ای هم داریم. 
موضوع روابط لبنان و عربستان یک موضوع 
دوجانبــه اســت. امیدواریم شــاهد نقش 
آفرینی همه کشورهای منطقه ای در روابط 

لبنان و عربستان باشیم.

 شاهد آرامش رسانه ای میان ایران
 و آذربایجان هستیم

وی در مورد مبادلات تجــاری میان ایران 
و آذربایجــان و بهبود روابــط، تصریح کرد: 
در چارچــوب توافق میان دو کشــور بویژه 

مذاکراتی که در سه دور گفتگو میان وزرای 
دو کشور صورت گرفت شــاهد آرام سازی 
فضای رســانه ای میان دو کشور و هم شاهد 
برداشــتن گام هایی میان مقامات دو کشور 
بودیم.کنعانی ادامه داد: بر اســاس همین 
تلاش های انجام شده و حســن نیتی که تا 
الان شاهد هســتیم به عنوان دیپلمات خود 
را ملزم به خوش بینــی میدانی می دانم، لذا 
امیدواریم شاهد نتیجه بخشی این تلاش ها 

باشیم.
سخنگوی دســتگاه دیپلماســی افزود: در 
حوزه اقتصادی روند خوبــی به رغم برخی 
مین گذاری ها در مســیر روابط دو کشور را 
شــاهد هســتیم. ایران و آذربایجان نیاز به 
روابط جدیدی دارند. امیدوارم شــاهد روند 

درستی باشیم.
ســخنگوی وزارت امورخارجــه در مــورد 
توقیف کشــتی ایران توســط آمریکایی ها 
و پیش از توقیف نفتکــش آمریکایی، اظهار 
داشــت: ما بارها تاکید کردیم هــر کجا که 
منافع ملی ایران مورد تهدید هر طرفی قرار 
گیرد ایران در عمل اثبات کرده که دســت 
بسته نیست و حداقل آن اقدام متقابل است.
وی تاکید کرد: مــا در دفــاع از منافع ملی 
خودمــان کوتاهــی نکردیم.کنعانی درباره 
روابط با کشــور اروپایی، بیان کــرد: روابط 
دوجانبه همواره یک مســیر دوطرفه است و 
تحقق توسعه و پیشرفت مناسبات منوط بر 
اراده سیاسی و هم اتخاذ و برداشتن گام های 

عملی به منظور اجرای آن اراده است.

ایران در روابط خارجی محدود به 
حوزه خاصی نیست

وی اظهار کــرد: جمهوری اســلامی ایران 
هیچگاه در حــوزه روابط خارجی خودش را 

محدود به حوزه خاصی نکرده است.
ســخنگوی وزارت امورخارجه تصریح کرد: 
تاکید بر حوزه آســیا، همسایگان و شرق به 

معنای نادیده گرفتن دیگر حوزه ها نیست.
کنعانی بیان کرد: در ارتبــاط با اروپا به طور 
جدی این موضــوع مصــداق دارد. تلاش 
ما این بود کــه روابط را بر احتــرام متقابل 
پی ریزی کنیم اما متأســفانه طرف اروپایی 
بر موضوعات خاصی نگاه کرد و متأسفانه به 

عنوان عوامل بازدارنده عمل کردند.
وی افــزود: در بحث برجام هم متأســفانه 
طرف اروپایی و مشــخصاً شــرکای برجام 
با تبعیت از سیاســت غلط آمریــکا روابط 
دوجانبه را بــه وضعیت پیچیده ناشــی از 
سیاســت غلط آمریکا گره زدنــد و مانع از 
روابط در حــوزه اقتصادی شــدند بنابراین 
روابط می بایســت همواره بر احترام متقابل 
و منافع مشترک باشــد.کنعانی گفت: نگاه 
از موضــع برتر، تحمیــل ارزش های خاص 
سیاسی و مشــروط کردن روابط دوجانبه 
به موضوعات خاصی سیاســت غلطی است 

و اروپا همینطور عمل کرده است.
ســخنگوی وزارت خارجه در مــورد ابتکار 
عمل ها در عمان برای برجام، افزود: با عمان 
سرفصل های مشترک زیادی برای گفتگو و 
تبادل نظر داریم که ایــن موضوعات هم دو 
جانبه هستند و هم منطقه ای. طرف مقابل 

ابتکار عمل توأم با حسن نیت داشتند.
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این گونه است که دلار میل به آرامش ندارد
حســین محمودی اصل  دلار چند نرخــی، خودرو چنــد نرخی و 

قیمت گذاری دستوری یعنی ایجاد مازاد تقاضا و بهشت دلالان. 
همان طور که پیش بینی می شــد، قیمت دلار بعد از ماه رمضان روندی 

افزایشی گرفت. دلیل آن، چند عامل است که توضیح می دهم:
۱- رونق کسب وکار در کشور و منطقه.

۲- تغییر سال و تغییر قیمت در بسیاری از کالاها و بخش ها )گاها دلار 
خود عامل رشد قیمت هاســت و گاه افزایش قیمت ها در سایر کالاها و 
بخش ها موجب رشد دلار می شــود(. به زبان ساده، وقتی قیمت کالاها 
افزایش می یابد، یعنی بهای تمام شــده افزایش یافته یا واردات کاهش 

پیدا کرده یا ممنوع شده.
۳- با افزایش بهای تمام شده صادرات با این نرخ دلار نیما صرفه ندارد و 

عرضه دلار کم می شود.
۴- همان طور که چند ســاله متذکر می شویم، دلار چند نرخی، خودرو 
چند نرخی و قیمت گذاری دســتوری یعنی ایجاد مازاد تقاضا و بهشت 

دلالان.
با دلار کاغذی ۴۲ هــزار تومان و دلار ۳۸ هزار تومــان، صادرات صرفه 
اقتصادی ندارد. قیمت سوخت پتروشیمی ها و صنایع بیش از یک ساله 
که بیش از قیمت های منطقه اســت. حاشیه شــود هم به کمتر از ۲۵ 
درصد کاهش و انگیزه صادرات کاهش یافته اســت. با دلار دســتوری 

بیشتر واردات تشویق می شود.
بیش از ۳۰ کشــتی در بنادر منتظر تخصیص ارز هستند و این خود نیز 

بازار را ملتهب می کند.
راســتی برای بیستمین بار اســت که قرار اســت دارایی های ایران در 
کره جنوبی آزاد شــود. این قدر گفته شــده که در کنار سایر مسائل، بر 
بی اعتمادی افزوده اســت و با اعلام خبر آزادی دارایی ها از کره جنوبی، 

دلار افزایشی می شود.
در ضمن افت بازار بورس و خــروج پول از آن می تواند ســایر بازارها را 
تحت تاثیر قرار دهد. بورس جای رشد دارد؛ به شرط این که تصمیمات 

خلق الساعه از یک سو و فشاد بر طول و سودآوری آن مدیریت شود.

 دبیر کانون سراسری انبوه سازان مطرح کرد
وم اجرایی شدن کارت اعتباری  لز

 مصالح ساختمانی
 دبیر کانون سراسری انبوه سازان با اشــاره به لزوم اجرایی شدن کارت 
اعتباری مصالح ســاختمانی گفت: دست واســطه با اجرایی شدن این 

کارت در حوزه مصالح ساختمانی کوتاه می شود.
فرشــید پورحاجت افزود: در هفت ســال گذشــته تلاش های زیادی 
صورت گرفته تا بتوانیم تولیدکنندگان و سازندگان مسکن را به صورت 
مســتقیم به تولیدکنندگانهای مصالح ساختمانی با هدف برای کاهش 

قیمت، نزدیک کنیم.

وی اضافه کرد: دست به دست شــدن مصالح ســاختمانی و ادامه این 
فرایند از کارخانه تا واســطه و رسیدن به دست ســازنده مسکن سبب 

می شود که شاهد تغییر و افزایش قیمت ها باشیم.
این فعال حوزه مســکن با بیان اینکه تولید و تأمین مصالح ساختمانی 
یکی از شاخص های بســیار مهم در تولید مسکن اســت، بیان داشت: 

نوسان قیمت در این بخش به طور قطع به بازار مسکن منتقل می شود.
دبیر کانون انبوه ســازان به عوامل اجرایی نشدن کارت اعتباری مصالح 
ســاختمانی اشــاره کرد و گفت: یکی از مهم ترین عوامل اصلی آن به 
ساختار بانکی کشور برمی گردد؛ سال گذشته مقرر شده بود که ۳۶ هزار 
میلیارد تومان در قالب تسهیلات بانکی به حوزه مسکن اختصاص داده 
شود؛ اما به ســرانجامی نرســید و انحراف بانک ها در این بخش موجب 

انتقاد دولت و مجلس شد.
پورحاجت لزوم نظارت بــر بانک ها در اجرای قوانیــن را از دیگر دلایل 
اجرایی نشدن این کارت های اعتباری عنوان کرد و افزود: انتظار می رود 
که بانک ها قصور و کوتاهی خود را که رویه اشــتباهی اســت و سالیان 

سال گریبان بخش تولید و کارآفرینی را گرفته، اصلاح کنند.
وی با اشــاره به تاکیدات مقام معظم رهبری در حوزه تولید، اظهار کرد: 
نظام بانکی این امکان را دارد که بخش تولید مسکن را در تمام بخش ها 

همراهی کند.
دبیر کانون سراسری انبوه سازان کشــور با اشاره به افزایش قیمت تمام 
شده تولید مســکن، گفت: تقاضای ما از دولت و وزارت راه و شهرسازی 
این است که تســهیلات بانکی در حوزه تولید مسکن را افزایش دهند، 
چراکه تســهیلات به این بخش که امروز ۴۰۰ میلیون تومان اســت، 
جوابگوی نیاز بازار مســکن نبوده و باید این مبلغ اصلاح تا جهشــی در 

تولید مسکن رخ دهد.

رئیس مرکز ملی بهبود فضای کسب و کار:
وانه کسب در درگاه   ثبت ۱۶۷۰۰ درخواست پر

ملی مجوزها 
 رئیس مرکز ملی بهبود فضای کســب و کار اعلام کرد: از ابتدای امسال 
حدود ۱۶ هزار و ۷۰۰ درخواست پروانه کسب در درگاه ملی مجوزهای 
کشــور با موفقیت ثبت شــده ولی فقط حدود یک هزار و ۷۰۰ پروانه 

صادر شده است.
به گزارش وزارت امور اقتصادی و دارایی، »ســید امیر ســیاح« گفت: 
برای ۱۵ هزار متقاضی بلاتکلیف، پرسشــنامه ای بــه صورت پیامکی 

فرستادیم تا از دلایل اختلال در فرایند کار مطلع شویم.
به گفته وی از اول امسال حدود ۱۶ هزار و ۷۰۰ درخواست پروانه کسب 
در درگاه ملی مجوزهای کشور mojavez.ir با موفقیت ثبت شده ولی 

فقط حدود یک هزار و ۷۰۰ پروانه صادر شده است.
بر اســاس این گزارش، درخواست های ثبت شــده پروانه کسب از 
سراســر کشــور مراحل ثبت، احراز هویت، نشــانی و استعلام های 
هشــت گانه را در درگاه ملی مجوزها بطور کامــلا غیرحضوری و با 

موفقیت گذرانده اند.
پیش از این هم اعلام شده بود که نســبت صدور به درخواست در پروانه 
کسب نزدیک به ۱۰ درصد است اما این نســبت روزانه در حال افزایش 
اســت و امید می رود با آشناشــدن متقاضیان و اتحادیه های صنفی با 
فرآیند جدید ثبت درخواست و صدور پروانه کسب، این نسبت به ۱۰۰ 
درصد برسد و همه متقاضیان واجد شرایط پروانه کسب، بدون حضور و 

بدون کاغذ، در کمترین زمان مجوزشان را دریافت کنند.
در همین راســتا رئیس اتاق اصناف ایران در نامه ای خطاب به روسای 
اتاق های صنفی و اتحادیه های کشور، شیوه نامه  اجرای قانون تسهیل 
صدور مجوزها و اتصــال مجوزهای صنفی بــه درگاه ملی مجوزها را 

ابلاغ کرد.

یادداشت

بازار

رئیس ســازمان توســعه تجارت ایــران گفت:بانک 
مرکزی مجوز واردات با رمزارزها را صادر کرده اســت 

و منتظر تایید نهایی وزارت اقتصاد هستیم.
 علیرضا پیمان پاک اظهار داشــت: فرآیند و بســتری 
 B2B برپایــه بلاکچین تعریف شــد تا هــم مباحث
را پوشــش دهد و هم پلتفرم های ایرانی با کشورهای 
اطراف ارتباط برقرار کند تا بر پایه رمز ارز قابلیت مبادله 
داشته باشد.رئیس سازمان توسعه تجارت ایران ادامه 
داد: این امر نیازمند یک ســامانه بود چرا که سیستمی 

که براساس آن صادرکننده رمز ارز بگیرد و به 
واردکننده منتقل کنــد، به فرآیندهای فنی 
نیاز دارد و مهمتر از آن اینکه باید به ســامانه 
جامع تجــارت و ســامانه های تخصیص ارز 

بانک مرکزی هم متصل باشد.
پیمان پــاک تصریح کــرد: با کمــک اتاق 
بازرگانی این ســامانه را تعریــف و طراحی 

کردیم که اوایل زمستان سال گذشــته نیز نهایی و بر 
بسترهای مرتبط نیز منطبق شد. مشکلی که داشتیم 

موضوع حساب واســط ریالی بود که تعیین 
تکلیف و این حساب واسط طراحی شد.

وی با تاکیــد براینکه بانــک مرکزی مجوز 
مربوطه را صادر کرده و فقــط منتظر تأیید 
نهایی وزارت اقتصاد هســتیم، گفت: بنا این 
بود که اواخر پاییز ســال گذشــته واردات با 
استفاده از رمز ارز اجرایی شود، اما راه اندازی 
سامانه و سازکار قانونی، عملیاتی شدن آن را به تعویق 
انداخــت. ضمن اینکه بــا تغییــرات در بانک مرکزی 

مواجه بودیم، اما در حال حاضر کار تقریباً تمام اســت 
و به زودی این فرآیند عملیاتی خواهد شد.معاون وزیر 
صمت اظهار داشت: براســاس آمار و اطلاعات وزارت 
صمت و بانک مرکزی، برخی از واحدهای تولیدکننده 
رمز ارز مجاز در داخل کشــور، واردات در ازای رمزارز 
خودشــان انجام دادند که البته عدد بالایی نیست و در 
حد چند ده میلیون دلار اســت؛ اما برآن اساس فرآیند 
کار را آزمایش کردیم که عمومیت موضوع و راه اندازی 

سامانه آن از امسال اجرایی خواهد شد.

در حالــی که پــس از قریب به یــک مــاه از اطلاعیه 
تصمیم گیری شــورای رقابت برای قیمت خودروهای 
مونتــاژی می گذرد و هنوز تصمیم نهایی اخذ نشــده، 
برخی شــرکت های خودروساز محصولات عرضه شده 
در طرح فروش یکپارچه خودروهــا را با اعمال افزایش 
قیمت فاکتور یا قیمت جدید اعــلام کرده اند که طبق 

تاکید وزارت صمت قانونی نیست.
 ۱۶ فروردین ماه بود که شــورای رقابــت در بیانیه ای 
ضمن تشــریح عواملی که در تعیین قیمت کارخانه ای 
خودروهــا موثر بــوده اســت، اعلام کرد کــه قیمت  
خودروهای مونتاژی )CKD( نیــز پس از طی فرآیند 
مشابه )مشابه تعیین قیمت خودروهای داخلی(، ابلاغ 
خواهد شــد؛ موضوعی که پس از قریب به یکماه، هنوز 

تعیین تکلیف نشــده و به جلســات بعدی 
شورای رقابت موکول می شود.

در این بین اما پس از تصویب افزایش قیمت 
خودروهای داخلی و اعمــال افزایش قیمت 
مصوب درب کارخانه )مصوبه شورای رقابت( 
بر خودروهای عرضه شده در نخستین طرح 
فروش یکپارچــه خودروهای داخلی، برخی 

خودروســازان خصوصی )تولیدکننــدگان بصورت 
CKD( نیز قیمت محصولاتی کــه در این طرح عرضه 
کرده بودند، پیش از دریافت مجــوز، افزایش قیمت را 
اعمال کردند و بر اســاس آن برای افــرادی که اولویت 
نوبت آن ها تا تابستان ۱۴۰۲ تعیین شده، دعوتنامه با 

قیمت های جدید ارسال کرده اند.

بر این اســاس تعداد بســیاری از مشتریان 
در این حوزه دچار چالش شــده اند؛ چرا که 
شرکت ها مبالغ بیشــتر را مطالبه کرده اند؛ 
موضوعی که رســما، پیش از تصمیم گیری 
شــورای رقابت و ابلاغ آن، غیرقانونی است؛ 
بدیــن ترتیب شــرکت ها مجاز بــه اعمال 
افزایش قیمت به صورت خودســرانه نبوده و 
نیستند. اما تعدادی از مشــتریان در تماس با ایسنا، از 
این اقدام شرکت ها گلایه داشتند، ضمن اینکه باتوجه 
به اتمام مهلت برای واریز وجه ها، نگران از این بودند که 
مابه التفاوت را واریز نکنند، اولویت هایشان از بین برود.

وزارت صنعت، معــدن و تجارت نیز ایــن موضوع غیر 
قانونی بــودن اعمــال افزایش قیمت پیــش از اعلام 

مصوبه شــورای رقابت و اعلام قیمت توســط سازمان 
حمایت را تایید کرده و اعلام داشــته اســت: با توجه 
به اینکه طبــق اعلام شــورای رقابت، ممکن اســت 
قیمت برخی خودروهای مونتاژی کاهش نیز داشــته 
باشــند، شــرکت ها باید مبالغ مــازاد دریافتی )اخذ 
شده از مشــتریان طرح یکپارچه با اولویت نزدیک( را 
عودت دهند. گفتنی اســت که طبق آخرین پیگیری 
ایسنا، از شــورای رقابت پیرامون زمان تعیین تکلیف 
قیمت خودروهــای مونتاژی، ســخنگوی شــورای 
رقابت با بیان اینکه بررســی این قیمت ها با مشکلاتی 
روبه رو بوده اســت، اعلام کرد: احتمالا فردا )سه شنبه 
۱۲ اردیبهشــت( و پس از جلســه این شــورا، قیمت 

خودروهای مونتاژی اعلام خواهد شد.

تجارت

و خودر

زهــرا علی اکبری  یــازده ســال پس از 
تشــکیل وزارت صنعت،معــدن و تجارت، 
احیــای وزارت بازرگانــی و بازگشــت به 
ساختار پیشین در دســتور کار قرار گرفته 

است.
 در حالــی کــه دولــت دوازدهــم تلاش 
گسترده ای را برای احیای وزارت بازرگانی و 
انتزاع این وزارتخانه از وزارت صنعت، معدن 
و تجارت را در دستور کار قرار داد، مخالفان 
دولت روحانی، ایــن دولت را متهم به تلاش 
بــرای تشــکیل وزارت واردات کردند و در 
نهایت با مخالفت ســفت و محکم مجلس با 
این طرح، انتزاع وزارت بازرگانی و تشــکیل 

دوباره این وزارتخانه معطل ماند.
حالا در شــرایطی دولت لایحه دو فوریتی 
را برای احیــای وزارت بازرگانی به مجلس 
شورای اســلامی ارائه کرده است که پیش 
از این، در تیرماه سال گذشته نیز وعده داده 
بود که قرار اســت اقداماتی را برای تشکیل 
این وزارتخانه در دستور کار قرار دهد. حالا 
همان کسانی که در دولت دوازدهم مخالف 
تشــکیل وزارت بازرگانی بودند، این روزها 
در قامت موافــق در عرصه سیاســی ایران 

حضور دارند.
مجلس شورای اسلامی در این فصل چالشی 
عجیب را در پیش دارد. اینکــه با لایحه ای 
که از ســوی دولــت دوازدهم ارائه شــده 
مخالفت کرده و حالا بــا همان لایحه یعنی 
تشکیل وزارت بازرگانی در دولت سیزدهم 
روبروســت و موافقت با این لایحه شــرایط 
عجیبی را پیش روی مجلــس قرار خواهد 

داد.
از ســوی دیگر میراث عجیب احمدی نژاد 
قرار اســت به زودی از عرصه سیاست ایران 
خداحافظــی کند.ادغام ایــن وزارتخانه ها 
یعنــی وزارت صنایع و معــادن و بازرگانی 

از سوی بســیاری از کارشناسان به چالش 
کشیده شد. حتی رهبر انقلاب نیز انتقاداتی 
جدی از این اقدام داشت. مرتضوی، رییس 
خانه صنعت، معدن و تجارت استان تهران 
در ســال ۱۳۹۶ اعلام کرد ادغــام وزارت 
صنایــع و معــادن و وزارت بازرگانــی در 
دولــت احمدی نژاد بــدون آیین نامه انجام 
شد. از ســوی دیگر سعید اشــتیاقی، فعال 
اقتصادی و عضــو اتاق بازرگانی نیز ســال 
گذشــته به خبرانلاین اعلام کرد: ادغام این 
وزارتخانه  ها به یک بــاره این موضوع بدون 
عقبه کارشناســی و بدون اعلام نظر مرکز 
پژوهش های مجلــس، در مجلس مصوب 
شــد. حالا در این فضا قرار اســت مجلس با 
بررســی لایحه احیــای وزارت بازرگانی ، 

تکلیف میراث احمدی نژاد را روشن کند.

سید محمد حســینی معاون رئیس جمهور 
در امور مجلس با اشــاره به اهتمام و تاکید 
دولت مبنی بــر تشــکیل وزارت بازرگانی 
گفته اســت: دولت در راســتای تسریع در 
اقدامات مربوط به نظارت و ساماندهی امور 
مرتبط با حوزه بازرگانــی و تنظیم بازار کالا 
و خدمــات و حمایت از مــردم در ارتباط با 
بازرگانی داخلی از طریق بهسازی و اصلاح 
نظام اداری در ابعاد تشکیلات و سازماندهی 
و ساختار اداره امور کشــور و با هدف اصول 
ارتباط، پیوستگی، همبســتگی و تجانس 
وظایــف و لــزوم چابک ســازی و افزایش 
تحرک دستگاه های مسئول با رعایت اصل 
عدم توســعه تشــکیلاتی در دولت، لایحه 
دو فوریتــی تشــکیل وزارت بازرگانی را به 

مجلس تقدیم کرده است.

این در حالی است که با اهدافی نظیر همان 
چه توضیح داده شد، در سال ۱۳۹۰، دولت 
احمدی نژاد نسبت به ادغام وزارت صنایع و 
معادن و بازرگانی اقدام کرد . موافقان وقت 
این اقدام تجمیــع سیاســتگذاری تولید 
و تجارت و تســهیل فرایند تنظیــم بازار و 
... را مهمترین دســتاورد چنیــن اقدامی 

می دانستند.
حالا مقامات دولــت ســیزدهم معتقدند 
لایحه تشــکیل وزارت بازرگانی به منظور 
تمرکز سیاســتگذاری و راهبــری، برنامه 
ریزی، نظارت و ســاماندهی امــور مرتبط 
با حوزه بازرگانی و تنظیم بــازار با تفکیک 
اهداف مأموریت ها و وظایف مربوط به امور 
بازرگانــی از وزارتخانه های صنعت معدن و 

تجارت و جهاد کشاورزی تشکیل می شود.

به موجب مقــاد پیش بینی شــده در این 
لایحه، سازمان حمایت از مصرف کنندگان 
و تولیدکنندگان و شرکت بازرگانی دولتی 
ایران به همــراه تمامی امکانــات تعهدات 
و وظایــف و ماموریت ها، ســاختار و نیروی 
انســانی و اموال منقول و غیرمنقول آنها و 
کلیه وظایف و مسئولیت های حوزه بازرسی 
بــازار از وزارتخانــه  های صنعــت معدن و 
تجارت و جهادکشاورزی منتزع و به وزارت 

بازرگانی ملحق می شود.
مقرر است ســازماندهی ســاختار وزارت 
بازرگانی با اســتفاده از ســاختار موجود و 
بدون هرگونه توسعه تشــکیلاتی به تایید 
سازمان اداری و اســتخدامی کشور برسد و 
از تاریخ تصویب این قانــون تمامی وظایف 
و اختیارات موضوع بند )الــف( ماده )یک( 
قانون تمرکز وظایــف و اختیارات مربوط به 
بخش کشاورزی در وزارت جهاد کشاورزی 

به وزارت بازرگانی منتقل شود.
انتــزاع و انتقــال ســایر دســتگاه های 
زیرمجموعه وزارتخانه های صنعت، معدن 
و تجارت و جهاد کشــاورزی با هدف تمرکز 
سیاســتگذاری، راهبــری، برنامه ریــزی، 
نظارت و ســازماندهی حــوزه بازرگانی و 
تنظیم بــازار و با تاکید بــر رویکرد تجمیع 
ادغام و کاهش تشــکیلات و ســاختارهای 
دستگاه های اجرایی مذکور با تصویب هیات 

وزیران مجاز است.
وزارت بازرگانــی پس از تشــکیل موظف 
اســت با همکاری وزارت صنعــت، معدن و 
تجارت و وزارت جهاد کشــاورزی و ســایر 
دستگاه های اجرایی متولی نسبت به ایجاد 
پیشخوان مدیریتی با تاکید بر ایجاد ارتباط 
بین ســامانه های موجود در حوزه زنجیره 
تامین، تولید و توزیع با اولویت های کالاهای 

اساسی و نهاده های اولیه اقدام نماید.

رئیس سازمان توسعه تجارت ایران اعلام کرد؛مجوز بانک مرکزی برای واردات کالا با رمز ارز

وهای مونتاژی در سامانه یکپارچه قانونی نیست وزارت صمت تاکید کرد؛ افزایش قیمت خودر

خ ارز دلالان در یک سایت رسمی با کدام مجوز؟ انتشار نر
محمدحســین مقدم  ســایت شــبکه 
اطلاع رســانی طلا، ســکه و ارز که یکی از 
پربازدیدترین ســایت ها در حوزه انتشــار 
نرخ ارز و سکه است، هم اکنون در حال درج 

قیمت ارز بازار غیررسمی و فردایی است.
مسئولان دولت و رئیس کل بانک مرکزی 
بارها به درســتی تاکید کرده انــد نرخ ارز 
همان نرخی اســت که در مرکز مبادله ارز 
و طــلا و همچنین در صرافی هــای داری 
مجوز معامله می شود، زیرا عمده نیازهای 
ارزی در زمینــه واردات کالاها و خدمات و 
نیازهــای ارز خدماتی ماننــد ارز درمان، 
دانشــجویی و ارز مســافرتی در این مرکز 
تأمین می شــود، همچنین هر فرد با کارت 
ملی و پس از افتتاح حساب ارزی می تواند 
در ســال معادل ارزی ۲ هزار یورو دریافت 

کند.
همه نیازهای رســمی و واقعــی اقتصاد با 
نرخ های ۳۸ هزار تومــان و ۴۲ هزار تومان 
تأمین می شود و به این ترتیب نرخ ارزی که 
به عنوان بازار فردایی و یا بازار آزاد منتشــر 

می شود، نرخ واقعی نیست.
همچنیــن مســئولان دولــت برخی موج 
ســواری ها در بازار غیررســمی را ناشی از 

فعالیــت کانال های تلگرامــی می دانند به 
طوری که هر قیمتی که این کانال ها منتشر 
می کنند مبنای قیمت در بازار غیررســمی 
می شــود. به صورت مشــخص محمدرضا 
فرزین رئیس کل بانک مرکزی ۲۰ فروردین 
ماه در مصاحبه ای گفت: اینکه درباره نوسان 
نرخ ارز صحبت می شود، مربوط به نرخ های 
ارز تلگرامی اســت و این بحــث انتظاراتی 
است؛ سال گذشــته ۶۵ میلیارد ارز کشور 
با نرخ هایی که اشاره شــد تأمین شده بود و 
اینکه در بازار قاچاق یا با پول های پولشویی 
ارز مبادلــه می شــود، صحیح نیســت. از 
دستگاه های مربوطه خواستیم با متخلفان 
بازار ارز مقابله کند و آنها نیز قول مساعدت 
داده اند؛ روزانه نرخ ارز را در مرکز مبادله ارز 
و طلا اعلام می کنیم و مردم باید به این نرخ 
توجه کنند و اگر نوساناتی در این نرخ باشد، 

پاسخگو هستیم.
وی تاکیــد کــرد: نرخ هــای تلگرامی ارز 
ساختگی و تحریف شــده است و هیچکدام 
از نیازهای کشور با این نرخ تأمین نمی شود.

صحبت مســئولان دولت از ایــن منظر که 
قیمت ســازی ها موجــب شــکل گیری و 
تشــدید انتظارات تورمی در مردم می شود، 

قابل تأیید اســت و قطعاً باید مانــع از این 
قیمت سازی ها شــد. اما با این وجود، برخی 
ســایت ها و شــبکه ای درج قیمت رسمی 
نظیر شبکه اطلاع رســانی طلا، سکه و ارز 
که از پربازدیدترین سایت ها در حوزه انتشار 
نرخ ارز و ســکه اســت، به راحتی قیمت ارز 
در بازار غیررســمی )دلالی( و فردایی را به 
صورت برخط و لحظه ای منتشر می کند به 
طوری که در طول یک روز قیمت ارز در یک 
ســایت حدود دو هزار تومان دچار نوسان 

می شود.
به عبارت دیگر، پرمخاطب ترین ســایت در 
حوزه نرخ ارز، طلا و ســکه که مرجع کسب 
اطلاع بســیاری از مردم اســت، قیمت ارز 
در بازار فردایی را که نــرخ آن به هیچ وجه 
نه بــرای واردات و نه بــرای خدمات تأمین 
می شــود، مبنای قیمت ارز کشور در افکار 

عمومی معرفی می کند.
رئیس کل بانک مرکزی معتقد اســت نرخ 
ارز کانال های تلگرامی تحریف شــده است 
اما سایت پرمخاطب شــبکه اطلاع رسانی 
طلا، ســکه و ارز دقیقاً همان نرخ کانال های 
تلگرامی را منتشــر می کنــد؛ در حالی که 
این ســایت صرفاً باید بهای ارز معاملاتی در 

صرافی های را مبنــای درج قیمت انواع ارز 
قرار دهد.

به گزارش مهر، ایجاد پایه مالیات بر عایدی 
سرمایه و همچنین تعمیق حکمرانی ریال 
با رصد جریان وجــوه و معاملات در اقتصاد 
یکــی از مهم ترین مســیرها بــرای مهار 
فعالیت های ســوداگرانه در اقتصاد است اما 
هنوز طرح مالیات بر ســوداگری در مجلس 

به تصویب نهایی نرسیده است.
حتی در صورت تصویــب این طرح و تبدیل 

شــدن آن به قانون که قطعاً گامی مهمی در 
این مسیر خواهد بود، یک ضلع دیگر شکل 
دهنده و تشــدید کننده انتظارات تورمی، 
فعالیت برخی سایت ها، کانال های تلگرامی 
و فعالیت برخی افراد در دیگر شــبکه های 
مجازی مانند اینســتاگرام اســت. افرادی 
که نفع شــأن در افزایش قیمت ارز است و 
برای مخاطبان خود پیش بینی های عجیب 
و غریبی از نرخ هــای ارز در ســال ۱۴۰۲ 

می کنند.
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و چه بود؟ ماجرای نصب پرده در واگن های متر
مدیرعامل شــرکت بهره بــرداری متــرو در خصوص طــرح درهای 

جداکننده در قطار توضیحاتی ارائه داد.
 مسعود درستی مدیرعامل شــرکت بهره برداری مترو تهران و حومه با 
اشاره به اینکه نصب درهای حائل از اســفند ماه سال گذشته آغاز شده 
اســت گفت: نصب این درها غیر از خط یک مترو، در سایر خطوط مترو 
اجرا شــده و تا چند هفته آینده در تمامی قطارها نصب خواهد شــد. 
طرح هایی که بروی آنها قرار دارد قابل تغییر اســت و با توجه به شرایط، 

طرح های فرهنگی و تبلیغاتی بر روی آنها نصب خواهد شد.
درســتی تصریح کرد: نصب درهای حائل شیشــه ای با توجه به حجم 
بالای تماس های مردمی با این شــرکت و درخواســت ها و انتقادات در 

مورد ممانعت از ورود آقایان به واگن بانوان اجرایی شد.
وی گفت: ۴۰ درصد تماس های مردمی درباره ایــن موضوع بود و این 
درخواست در رتبه اول فراوانی اعتراضات مردمی قرارداشت، در همین 
راستا سال گذشته در شیشــه ای جدا کننده را در یکی از قطارها نصب 
کردیم تا کاملًا ورود آقایان از داخل قطارها را مسدود کنیم که بانوان در 
واگن های مخصوص به خودشان احســاس آرامش و آسایش بیشتری 

داشته باشند.
مدیرعامل شــرکت بهره برداری متروی تهران و حومــه افزود: با توجه 
به بازخوردهای خوبی که این نمونه آزمایشــی داشت به مرور در سایر 

قطارها نیز این طرح اجرایی شد.
درســتی با بیان اینکه به نظر می رسد طرح نصب شــده روی این موانع 
شیشــه ای خیلی مورد توجه مســافران قرار نگرفته و با نقدهایی روبرو 
شده اســت گفت: این موانع شیشه ای اســت و همکاران ما برای اینکه 
تنوع و حال و هوای بهاری به آن بدهند یک طرح و اســتیکر گلدار روی 

شیشه نصب کرده اند.
درســتی تصریح کرد: هدف اصلی از نصب موانع شیشــه ای جلوگیری 
از ورود آقایان به واگن های ویژه بانوان اســت و طرحی که روی شیشه 

نصب می شود، متغیر است.

وی خاطرنشــان کرد: اگر اجرای طرح گل بازخورد خوبی دربین مردم 
نداشــته، اصراری روی آن نداریم و طرح تغییر خواهد کرد چرا که این 
طرح ها موقتی اســت و در طول ســال با طرح های تبلیغاتی و فرهنگی 

مختلف با توجه به شرایط تغییر می کند.
مدیرعامل شــرکت بهره برداری مترو تهران و حومه بــا تاکید بر اینکه 
واگن های مخصوص بــرای تکریم و به خواســت بانوان تعیین شــده 
است گفت: برای محقق شدن این خواســته بانوان ما از نظر فرهنگی و 

اعتقادی نیاز به همراهی آقایان داریم.

 مردم درصورت مشاهده، به پلیس اطلاع دهند
سوءاستفاده از کودکان کار وخیابان برای 

جابجایی موادمخدر
اعلام درآمد روزانــه کودکان کار در تهــران با رقمی بیــن ۴۰۰ هزار 
تومان تا یک میلیون تومان در روز خبری بود که آذرماه ســال گذشته 
از سوی ســازمان رفاه شــهرداری تهران مطرح شــد این در حالیست 
که ســازمان بهزیســتی به عنوان بازوی اصلی در حوزه کودکان کار و 
خیابان می گوید: طبق پیمایش انجام شده توسط سازمان بعضا بوده اند 
کودکان خیابانی که در دهک های درآمدی ۹ و ۱۰ قرار داشته اند اما از 

قبَِل کار در کف خیابان این مبالغ به دست نیامده است.
مدیرعامل ســازمان رفاه، خدمات و مشارکت های اجتماعی شهرداری 
تهران آذرماه ســال ۱۴۰۱ گفته بود: »کودکانی که بر ســرچهارراه ها 
کار می کنند اجیرشدگانی هســتند که یا از طرف خانواده هایشان و یا 
از ســوی افرادی دیگر مجبور به کار شــده اند.« درآمد روزانه و ماهانه 
کودکان کار در تهران موضوع دیگری بود که از سوی این سازمان اعلام 
و رقمی بین ۴۰۰ هزار تومان تــا یک میلیون تومــان در روز به عنوان 
درآمد آنها مطرح شــد به گونه ای که احمدی صدر درایــن باره اظهار 
کرده بود: »کودکان بر سرچهارراه ها کار می کنند به دلیل اینکه درآمد 
خوبی عاید آن ها می شود؛ اگر بخواهیم درباره میزان درآمد روزانه این 
کودکان بگوییم، کــف درآمد این کودکان در یــک روز بین ۴۰۰ هزار 

تومان تا یک میلیون تومان  است«.

محمدرضا حیدرهایی- سرپرســت دفتر امور آسیب دیدگان اجتماعی 
سازمان بهزیستی کشور در این باره به ایســنا می گوید: طبق پیمایش 
انجام شده توسط سازمان بهزیستی بعضا بوده اند کودکان خیابانی که 
در دهک های درآمدی ۹ و ۱۰ قرار داشــته اند، اما همــه کودکان کار و 

خیابان اینطور نیستند.
وی در پاسخ به این سوال که آیا درآمد این دسته از کودکان ناشی از کار 
آنها در کف خیابان بوده اســت یا خیر؟ می گوید: اصلا از قبَِل کار در کف 
خیابان این مبالغ به دســت نمی آید و احتمالا از راه های دیگری کسب 

شده است.
سرپرست دفتر امور آسیب دیدگان اجتماعی سازمان بهزیستی کشور 
معتقد اســت که متاســفانه برخی از کودکان کار و خیابان با برخی از 
باندهای مــواد مخدر درگیر شــده  و جابجایی مواد مخــدر را برعهده 

گرفته اند.
وی می افزاید: البته در این راســتا ما با کمک همکاران نیروی انتظامی 
به موضوع رســیدگی و در صورت مشــاهده چنین مــواردی آنها را به 

مددکاری سازمان ارجاع می کنیم.
حیدرهایی همچنین از مردم خواســت در صورت مشاهده موارد رد و 
بدل مواد مخدر توسط این کودکان، حتما آن را به پلیس گزارش دهند. 
همچنین در صورت مشاهده کودکان کار و خیابان حتما با ۱۲۳ تماس 
بگیرند.سرپرست دفتر امور آسیب دیدگان اجتماعی سازمان بهزیستی 
کشــور در ادامه تاکید می کند: در این راســتا ما با همــکاری پلیس به 
موضوع ورود خواهیم کرد.وی با بیان اینکه در حالت کلی کمک نقدی 
به این کودکان مشــکل آنها را حــل نخواهد کرد، همچنیــن از مردم 
خواســت در صورت تمایل برای کمک به کودکان کار و خیابان، مبالغ 
خود را به نهادهای حمایتی بپردازند چرا که کمک در خیابان به چرخه 

بازتولید این کودکان کمک خواهد کرد.

دیوار

خریدار  شــهردار تهران دومین نشست 
خبری خود را برگزار و به تشــریح عملکرد 
۲۰ ماهه شهرداری تهران پرداخت.علیرضا 
زاکانی شــهردار تهران نشســت خود را در 
مجموعه باغ هنر واقع در اراضی عباس آباد 
پیرامــون اعلام آخرین برنامه ها و تشــریح 
عملکرد شــهرداری در ماه های گذشــته 
برگزار کرد. وی با بیان اینکه دقیقا امروز ۲۰ 
ماه از حضورم در مجموعه شهرداری تهران 
می گذرد، گفــت: باید در جلســه پیرامون 
عملکردمان صحبت کنیــم و هم افق های 

فراروی مدیریت شهری را بیان کنیم.
شــهردار تهران با بیان اینکه اگر ما یک سه 
گانه را مد نظر قرار دهیم باید بگویم که این 
سه گانه، شهر، شــهروند و مدیریت شهری 
مد نظر مــا اســت و گفــت: خدمتگزاری 
مدیریت شــهری به مردم ســبب افزایش 
رضایت آنها و توسعه شــهر می شود و ما این 

مسئله را قبول داریم.

بخشی از پروژه های پایتخت 
را از زیر خاک بیرون آوردیم

زاکانی بــا بیان اینکــه ۲۰ مــاه پیش که 
مدیریت شــهری را تحویــل گرفتیم عملا 
همه پروژه های عمرانی خوابیده بود و حتی 
بخشــی از پروژه های عمرانی که مربوط به 
مدیریت اسبق شــهری بود زیر خاک مانده 
بود و خــاک روی آن ریختــه بودند، گفت: 
مثل میدان فتــح که پل هــا را از زیر خاک 

بیرون آوردیم.
وی با بیان اینکه ما با ۷۰ هزار میلیارد تومان 
بدهی روبرو بودیم که عدد ماورایی است که 
دغدغه مدیران ما این بود که چگونه از پس 
این وزنه بر بیایند، گفت: شــهردار قبلی در 
یک برنامه تلویزیونــی به صراحت گفته بود 
که شــهری که با چنین بدهی روبرو اســت 
دیگــر نبایــد از آن انتظار کارهــای بزرگ 
داشــت؛ اما مــا اینگونه فکــر نکردیم و در 
شرایطی که پروژه های عمرانی خوابیده بود 
و شهر از فرسودگی رنج می برد سعی کردیم 

که اقدامات موثری انجام دهیم.

بیشترین مهاجرت از تهران در سال 
1400 به استان البرز بود 

شــهردار تهــران همچنین به مشــکلات 
ترافیــک، آلودگی هــوا و بد مســکنی در 
پایتخت اشــاره کرد و با بیــان اینکه ما یک 
میلیــون کمبود مســکن در تهــران داریم 
و شــرایط به ســمتی رفته بود که مردم به 
مهاجــرت معکوس فکر می کردنــد، افزود: 
بیشترین مهاجرت از تهران در سال ۱۴۰۰ 
به استان البرز بود که این رقم اسفناک است.

زمان تحویل شهرداری تهران 
زیرساخت های شهری فرسوده بود

وی با بیان اینکــه ما در حالی شــهرداری 
را تحویــل گرفتیــم که زیرســاخت های 
شهری فرسوده بود و عملا شرایط مناسبی 
نداشــت، ادامه داد: این اتفاقات در شهر، در 
کنار بی عدالتی و فاصله بســیار زیاد شمال 
و جنوب حکایت از آن داشــت که باید کار 
بزرگ و تحولی را در دســتور کار قرار دهیم 
و این شــرایط را در کنار موضوعات شهری 
بگذارید که پرونده های زیادی وجود داشت. 
همچون موضوع کــن، نفر آبــاد، فدائیان 
اسلام و ... که زخم کاری بر پیکر تهران بود و 
حکایت از آن داشت که باید کار بزرگی برای 

تهران کنیم.

از سال ۹1 دوره سقوط صدور پروانه 
آغاز شده بود

شــهردار تهران بــا بیان اینکــه وقتی وارد 
شهرداری شــدیم دیدیم که دو سال و نیم 
است که بدنه شهرداری در تنش مالی بودند 
و حتی در ســال ۹۹ ســه ماه قرض گرفته 
بودند، گفت: علت ایــن تنش های مالی این 
بود که از سال ۹۱ دوره سقوط صدور پروانه 
آغاز شــده بود و از صدور ۳۱ هزار پروانه به 
صدور کمتر از ۶۰۰۰ پروانه در سال ۱۴۰۰ 
رسیده بودند و به تبع آن درآمد شهرسازی 
نیز کاهش یافتــه بود و آثار آن را در شــهر 

نشان می داد.

فرسودگی شدید امکانات شهرداری 
در زمان ورود به مدیریت شهری

وی با اشــاره به فرسودگی شــدید امکانات 
شهرداری در زمان ورود به مدیریت شهری 
گفت: حمــل و نقل عمومی تهــران نه تنها 
فرسوده بود بلکه با کمبود شدید هم مواجه 
بود. به گونه ای که از ۱۱ هزار اتوبوســی که 
باید تهران داشته باشــد ۱۸۵۰ اتوبوس به 
ما تحویل دادند و ۶۸۰۰ ون کاملا فرســوده 
بودند و به همین دلیل اساسا ارائه خدمات با 
اقتصاء توانمندی هایی که به ما داده بودند، 

سخت بود.

با رویکرد روح و جسم شهر در راستای 
آرامش و آسایش مردم گام برداشتیم

زاکانی با بیــان اینکه از ســوی دیگر مردم 

انتظارات به حقی داشــتند و ما باید پاســخ 
مناســبی به آنهــا می دادیم، اظهــار کرد: 
دوستان قبلی علاقه داشــتند که تهران را 
گران اداره کنند و شــرایط را به سمتی برده 
بودند که برخی شــهروندان بر اساس صرفه 
و صلاح خودشان میل به مهاجرت معکوس 
داشــتند، اما زمانی که ما مدیریت شهری را 
تحویــل گرفتیم به خودمــان گفتیم که ما 
میراث دار بخش خوب و بد هســتیم و باید 
عملکرد خــوب را پاس داشــته و برای حل 
میراث بدمان رویکرد جدیدی اتخاذ کنیم 
که سعی کردیم مسئولیت پذیر باشیم و به 
مردم پاسخگو باشیم و با یک رویکرد شدید 
و توجه به روح و جســم شــهر در راستای 
آرامش و آســایش مردم گام برداشــتیم و 
ســعی کردیم عملکرد خودمان را درســت 
انجام دهیم و به دیگــران نیز کمک کنیم تا 

نهایتا مردم در آرامش و آسایش باشند.

به جز تحول نمی توان معضلات شهر 
تهران را حل کرد

شــهردار تهران در ادامه با تاکیــد بر اینکه 
نگاه تحولی به شهر تهران و تغییر رویکردها 
تبدیل به سند جامعی در حوزه های مختلف 
خواهد شــد، ادامه داد: در همین راستا هر 
هفته به یکی از دانشگاه های تهران می روم 
و به نوعــی آنچه که بــه عنــوان رویکرد و 
پروژه های شهرداری تهران است را به بحث 
می گذاریم و به این ترتیب ما به اســتقبال 
نقد می رویم و برای خود حقی برای اشتباه 
کردن را قائل نیســتیم. قطعا به جز تحول 

نمی توان معضلات شهر تهران را حل کرد.

شهرداری تهران از نهادی خدماتی به 
نهادی اجتماعی تبدیل می شود

وی افــزود: در یک بخش از تحــول ناظر به 
مدیریت شهری مقرر اســت که شهرداری 
تهران از نهادی خدماتی به نهادی اجتماعی 
تبدیل شــود. در حــوزه تحــول کالبدی 
مواردی همچون بد مســکنی، عدم توزیع 
مناســب خدمات، ترافیک، آلودگی هوا و ... 
مد نظر قرار می گیرد و نوســازی با تأکید بر 
مدار حمل و نقل و معماری ایرانی اســلامی 
در دســتور کار قرار می گیرد تا شهری الگو 

را ارائه کنیم.
به گفته شهردار تهران، در بعد دیگر شهرداری 
تهران به تحــول ناظر بر تحول نرم به ســبک 
زندگی که اســاس آن بر مشــارکت با مردم 
اســت می پردازد و در نهایت تحول هوشمند 
که ظرفیت های بســیاری همچون نمایشگاه 
دائمی نوآوری و ایجاد شــهرک علم و فناوری 
تهران به مســاحت ۲۰۰ هکتار در بوســتان 
ولایت و کارخانه سیمان ری را به ظرفیت های 
شــهر تهــران می افزایــد و به ایــن ترتیب 
هویت های اقتصــادی، اجتماعی، فناوری و ... 

را در تهران به ارمغان خواهیم آورد.

تحقق 143 درصد منابع شهرداری 
تهران را در سال 1401 تجربه کردیم

وی ادامــه داد: در حوزه مالــی در هفته اول 
از آغاز به کارمان در مدیریت شــهری جدید 
از تنش مالی خارج شــدیم، به شــکلی که 
در ســال ۱۴۰۰، ۹۹ درصد تحقق منابع را 
تجربه کردیم و در ســال گذشــته نیز ۱۴۳ 
درصد تحقق منابــع را تجربــه کردیم که 
بینظیر بود. این در شــرایطی است که تمام 
پروژه های شــهر را فعال کردیــم. بزرگراه 
یادگار امــام، بزرگراه شــهید بروجردی و 
شــهید شوشــتری که فاز اول آنها امسال 
افتتــاح خواهد شــد. همچنین در ســال 
گذشــته ۳۳ کیلومتر مترو با ۱۱ ایستگاه به 
بهره برداری رسید و امسال نیز ۲۲ کیلومتر 
از مترو به بهره برداری خواهد رســید و همه 
این موارد بــدون تکیه بر بودجــه دولتی و 
امکانات محدود شــهر رقم خورد و بر اساس 
مولدسازی و مشــارکت این اقدامات انجام 

شده است.
وی تاکید کــرد: خــط ۳، ۴، ۶ و ۷ مترو در 
حوزه توسعه ای فعال هســتند. خطوط ۹ و 

۱۰ امسال عملیاتشــان آغاز و خطوط ۸ و 
۱۱ نیز سال آینده آغاز خواهد شد. بی تردید 
سعی شد با ارتباط و تعامل مسیر درستی را 

در توسعه و پیشرفت شهر طی کنیم.
شــهردار تهــران ادامــه داد: موضوعــات 
مربــوط به محله ونــک، کن و اســلام آباد 
در کمیســیون ماده ۵ مصــوب و در حوزه 
شهرســازی پس از ۱۰ ســال با رشد صدور 
پروانه مواجه شــدیم و پروژه هــای بزرگی 
همچون شهید متوسلیان اقدامات شان در 

حال انجام است تا از ماه آینده آغاز شود.

افزایش ۶8 درصدی صدور پروانه در 
حوزه بافت فرسوده طی سال گذشته 

وی با بیــان اینکه در آســتانه یک حرکت 
بزرگ هســتیم و بــرای ۲۰ ماه گذشــته 
خدمت مان پاسخگو هستیم، اظهار کرد: ما 
از هر تهدیدی فرصت ساختیم به شکلی که 
بدهی های شــهر به اهرم تغییر شهر تبدیل 
شد و از آن فرصت ســاختیم. سال گذشته 
۶۸ درصــد افزایش صــدور پروانه در حوزه 
بافت فرســوده را تجربه کردیم که بســیار 

نویدبخش است.

ساخت دو بزرگراه و یک آزادراه
 در تهران

 علیرضــا زاکانــی پــس از بیــان عملکرد 
شهرداری تهران طی این ۲۰ ماه به سوالات 
خبرنگاران پاســخ داد و در پاســخ به اولین 
ســوال خبرنگاری در خصوص ســرانجام 
بزرگراه ســازی در تهران، گفــت: ما تهران 
را به ســمت شهری انســان محور از طریق 
مناســب ســازی مســیرها که تردد کمتر 
باشد، پیش می بریم و در نظر داریم با توسعه 

هوشمندسازی سفرها را کاهش دهیم.
وی با بیان اینکه امروز در تهران دو بزرگراه 
و یک آزادراه در حال ســاخت است، گفت: 
بزرگراه شهید شوشتری از بزرگراه رستگار 
تا یاســینی تکمیل کننده رینگ شــرقی 
تهران اســت و بال غربی بزرگراه یادگار امام 
نیــز در تفاهمی که بــا وزارت دفاع و ارتش 
صورت گرفــت عملیات اجرایــی آن آغاز 
شــده و در یک مدت زمان مشخص به بهره 
برداری می رســد و همچنین پروژه شهید 
بروجردی در منطقه ۱۸ نیــز فاز اول آن در 

سال جاری افتتاح می شود.
شــهردار تهران افزود: بر اساس مبالغ سال 
گذشته تکمیل بزرگراه شوشتری به ۶۰۰۰ 
میلیارد تومان، یادگار امام به ۲۵۰۰ میلیارد 
تومان و تکمیل بزرگراه شــهید بروجردی 
به ۱۰۰۰ میلیارد تومان احتیــاج دارد که 

احتمالا این اعداد افزایش می یابد.
وی افزود: ساخت تونل شــهید متوسلیان 
نیز در حــال برگزاری مناقصات اســت اما 
دقت داشته باشــید که تکمیل تونل شهید 
متوسلیان به ۳۰ هزار میلیارد تومان اعتبار 
احتیــاج دارد و همچنین آغــاز مطالعات 

رینگ شمالی تهران شروع شده است.

نیاز سالانه تهران به بیش از 11 میلیون
 متر مربع آسفالت

وی با بیان اینکه سالانه تهران به بیش از ۱۱ 
میلیون متر مربع آســفالت احتیاج دارد که 
حداقل بتوانیم ۱۰ درصد آســفالت معابر را 
بازســازی کنیم، گفت: چنین ظرفیتی در 
تهران وجود نداشت، اما سعی کردیم برنامه 
ریزی دقیقی داشته باشیم به گونه ای که دو 
کارخانه جدید آسفالت در تهران راه اندازی 
شد و در نظر داریم امسال یک میلیون و ۵۰۰ 
هزار تن به صورت حداقلی در نیمه اول سال 

آسفالت ریزی در معابر داشته باشیم.

نوسازی آسفالت 12 بزرگراه در تهران
وی افزود: در شــش ماه اول امسال آسفالت 
۱۲ بزرگراه انجام می شود، اما در نظر داریم 
دو سوم آســفالت های تولیدی را در سطح 
معابر درجه ۲ و ۳ و کوچه ها اســتفاده کنیم 
و دقت داشــته باشــید که هم کیفیت و هم 

شرایط آسفالت تغییر کرده است.

استفاده از 400 هزار موتورسیکلت 
برقی به جای موتورسیکلت های کار 

در دستور کار شهرداری 
زاکانی در مورد وضعیت موتورسیکلت های 
آلاینــده در تهــران گفــت: مــا موضوع 
آلاینده هــای تهران را در راســتای عبور از 
ســوخت های فسیلی و اســتفاده از برق در 
حمــل و نقل پیگیــری می کنیم تا شــهر 
از آلودگــی کمتــری رنج ببرد. بــر همین 
اساس اســتفاده از ۴۰۰ هزار موتورسیکلت 
برقی به جای موتورســیکلت های کار را در 
دســتور کار قرار دادیم و تفاهــم کردیم که 
در فاز اول ۵۰ هزار موتورسیکلت کار، برقی 
شــوند و از آنجایی که این موتورسیکلت ها 
بــرای کار و فعالیت اســتفاده می شــوند 
می توان به اجرایی شــدن ایــن برنامه مهم 
تاکید کرد و در کنــار آن در نظر داریم برای 
موتورســیکلت های غیر کار تســهیلاتی 
فراهم کنیم تــا مالکان راغب شــوند که از 

موتورسیکلت برقی استفاده کنند.
وی با بیان اینکه روز گذشــته بــا وزیر نفت 
جلســه ای برگزار کردیم و در این خصوص 
نیز صحبت کردیم، گفت: راهکار قانونی در 
حال حاضر وجود ندارد کــه از منابع تبصره 
۱۲ به عنوان پیش پرداخت کاهش مصرف 
سوخت استفاده کنیم اما امیدواریم بتوانیم 
راهکاری اتخاذ کنیم تا از محل تبصره ۱۲ در 

راستای رفع آلایندگی تهران گام برداریم.

ورود 100 اتوبوس ۹ متری برقی
 به تهران 

وی افزود: ۱۰۰ اتوبــوس ۹ متری برقی به 
تهران خواهد آمد و همچنین در نظر داریم 
زیرساخت های برقی ســازی خودروها در 

تهران را فراهم کنیم.
زاکانی در پاسخ به سوالی در مورد اینکه آیا 
با وزیر نفت در مورد سرانجام انبارهای نفت 
شــهران صحبت کردید یا نــه؟ گفت: قبلا 
در این خصوص صحبت کــرده بودیم و در 

جلسه دیروز در این خصوص صحبت نشد.

راه اندازی سامانه دستفروش ها
 در تهران 

شــهردار تهران در ادامــه در خصوص راه 
اندازی سامانه دستفروشان گفت: در وهله 
اول ما نمی خواهیم برای دستفروشان منعی 
ایجاد کنیم اما این افراد نباید فعالیت شــان 

به گونه ای باشد که معابر را ببندند.
وی بــا بیــان اینکــه دستفروشــان نباید 
مزاحمتی برای مردم ایجــاد کنند، گفت: 
سعی کردیم مواجهه منطقی با دستفروشان 
را در دســتور کار قرار دهیــم و در قدم اول 
ســاماندهی و خدمات رســانی به آنها را در 
پارک هــا، میادین و بازارچه ها در دســتور 
کار قــرار دادیم، امــا نهایتا به ایــن نتیجه 
رســیدیم که نرم افزاری تهیه شود تا کلیه 
دستفروشــان در آن ثبت نام کرده و آنها را 
شناســنامه دار کنیم تا مشــخص شود چه 
کسی چه چیزی می فروشــد تا پاسخگوی 
اجناس فروخته شــده خود باشد و طبیعتا 

می توانیم آنها را بهتر ساماندهی کنیم.

برای پرداخت بدهی ها از انضباط مالی
 استفاده کردیم

شــهردار تهران در تشریح شــیوه پرداخت 
بدهی های شــهرداری تهران گفت: ما برای 
پرداخت بدهی ها از انضباط مالی اســتفاده 
کردیم و از همین طریق از تنش مالی خارج 
شدیم. خزانه واحد را تشکیل دادیم اما این 
موضوع بــه تنهایی کفاف نمــی داد، لذا در 
بخش دیگری برخورد فعال با موضوعات را 
در دســتور کار قرار دادیم که مثال آن فیش 
عوارض پســماند بود که ما به ســراغ مردم 
رفتیــم و از ۷۰۰ میلیارد تومان ســال های 
قبل بــه ۲۶۰۰ میلیارد تومان رســیدیم. 
با همیــن برخورد فعال موضــوع محله نفر 
آبــاد که چند ســال مورد آســیب و غفلت 
قرار گرفته بــود با یک بازنگری حل شــد و 
به عنوان یک شــهرک الگو مورد توجه قرار 

گرفت.زاکانی افزود: در خصوص مولدسازی 
تلاش کردیــم امکانات را خام نفروشــیم و 
مولدســازی را برای پروژه ها مورد استفاده 
قرار دهیــم و از طریق مشــارکت امکان و 

سرمایه را برای شهر ایجاد کنیم.

تلاش می کنیم تهران را ارزان کنیم
شــهردار تهران با تاکید بر اینکه شهر گران 
اســت اما تلاش می کنیم کــه آن را ارزان 
کنیم، افزود: ۳۰۰ میــدان و بازارچه تره بار 
در شــهر تهران به گونه ای عمل کرد که اگر 
نبودند برای میوه شــب عیــد اتفاقات غیر 
قابل تصوری رخ می داد. بی تردید به سمت 
کنترل و کاهش حرکــت می کنیم و در این 
راســتا از ابزارهایی همچون میادین میوه و 
تره بار و فروش متری زمین بهره می گیریم 
تا شهر به ســمت ارزان اداره شدن حرکت 
کند.به گفته وی، بی تردید اگر در مجموعه 
شــهرداری تبعیضی وجود داشــته باشد 

حتما آن را دنبال خواهیم کرد.
شــهردار تهران در پاســخ به ســوالی در 
خصــوص انتشــار نتایــج پژوهشــی در 
خصوص فشار زیســت محیطی به مناطق 
۲۲ گانه شــهر تهران که بجز مناطق غربی 
سایر مناطق از وضعیت خوبی در این حوزه 
برخوردار نیســتند و اینکه فقط بارگذاری 
جمعیتــی در مناطــق غربــی امکانپذیر 
اســت، گفت: طبق طــرح تفصیلی حدود 
۱۴ منطقه ما از قدرالســهم تعیین شده در 
حوزه بارگذاری به ظرفیت نهایی نرسیدند 
و برخی از مناطق غربــی که در این پژوهش 
یاد شــده در آسیب های زیســت محیطی 
قرار دارند و از این موضــوع رنج می برند. در 
حقیقت چطور می توان بــرای منطقه ۲۲ 
بارگذاری انجام داد در حالیکه از سرانه های 
هفتگانه در شــش مورد با کمبــود مواجه 
است و لنگ می زند. لذا باید این پژوهش ها 
و دوســتانی که ایــن پژوهش هــا را انجام 

می دهند توجه بیشتری داشته باشند.

نمی توان با یک راه حل از موضوعات 
تهران عبور کرد

وی افــزود: موضوعات تهــران یک بعدی 
نیســت و نمی توان با یک راه حل از آن عبور 
کرد. ساخت و ساز و توسعه تهران مبتنی بر 
الگوهایی صورت می گیرد که همه سرانه ها 
را درون خود داشــته باشــد تا دغدغه های 
مــردم را از میان ببــرد. بی تردیــد یکی از 
اشکالات گذشته تهران توســعه آن بدون 
نقش راه قبلی اســت. هماننــد آنچه که در 
منطقــه ۲۲ اتفاق افتاده که از ســرانه های 
هفتگانه فقط فضای ســبز شرایط مناسبی 

دارد.

محدودیتی برای ارتباطات با سایر 
کلانشهرهایی که مشکلات مشترکی 

با تهران دارند، نداریم
شــهردار تهران در پاســخ به ســوالی در 
خصوص ارتباطات مدیریت شهری تهران با 
سایر کلانشهرهایی که مشکلات مشترکی 
با تهران دارند بــه ویژه کلانشــهرهایی از 
کشــور آمریکا گفت: ما محدودیتی نداریم 
اما شــرایط این ارتباط باید منطقی درست 
و عادلانه باشد. در هنگامی که تحریم هایی 
علیه کشورمان اعمال شد شرکت نیسان در 
ایران بود و شــهردار نیویورک این شرکت را 
تهدید کــرد که از ایران رفت. بــی تردید ما 
دستگاه سیاسی نیســتیم و نهاد خدمتگزار 
اجتماعی هســتیم و باید از شــهرداری ها 
همین شــرایط را طلب کرد، اما در گذشته 
در نمونه ای که عنوان کردم مواجهه سیاسی 
بوده و بیشتر محدودیت ها از سمت آنهاست 
و این در شرایطی اســت که ما با بسیاری از 
کلانشــهرها خواهرخواندگــی و ارتباطات 

خوبی داریم.

خطوط بی آر تی امسال بازبینی 
خواهند شد 

شهردار تهران در خصوص موضوع بازبینی 
خطوط تندرو )بی آر تی(، گفت: خطوط بی 
آر تی امســال بازبینی خواهند شد و صورت 
و چهره جدیدی پیدا خواهند کرد و شــروع 
آن نیز از خط شــرقی و غربــی خواهد بود. 
همچنین امســال تراموا از ترمینال شرق تا 
میدان آزادی پس از طی کردن مسیر خود 
در شــورا عملیاتی خواهد شد که هزینه ۱۱ 

هزار میلیارد تومانی را در بر خواهد داشت.
به گفته وی، همچنین ظرفیت اتوبوس های 
ما نیز در بازبینی که انجام می شــود تغییر 
خواهد کرد. برای سال جاری منابع خودمان 
را برای بازسازی اتوبوس ها تامین می کنیم 
و امســال ۱۰۰۰ اتوبوس و ســال آینده نیز 
۱۰۰۰ اتوبوس به ناوگان اتوبوسرانی اضافه 
خواهد شــد. در حال حاضر ۲۶۰۰ دستگاه 
اتوبوس در اختیار داریم که ۱۷۰۰ دستگاه 
در خدمت شــهروندان در مسیرهای ۲۱۰ 
گانه هســتند و مابقی نیز به برخی نهادهای 
خاص خدمت رســانی می کنند و در اختیار 

آنها قرار گرفته است.
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مدیر شبکه کودک مطرح کرد
۸۰ درصد بچه ها شبکه کودک می بینند

مدیر شبکه کودک با اشاره به برگزاری جشــنواره عروسکی تلویزیون 
بیان کرد که قرار است این رویداد به صورت دائمی برگزار شود.

محمدصادق باطنی مدیر شــبکه کودک درباره جشــنواره عروسکی 
تلویزیون و برگزاری مداوم این جشــنواره بیان کرد: نیمه دوم سال بنا 
داریم که ســراغ برگزاری دوره دوم جشــنواره برویم و یک دبیرخانه 
دائمی برای جشــنواره تشکیل می شــود. همچنین برنامه »عروسک 

خونه« هم دوباره روی آنتن می رود.
وی درباره حضور حجازی فر در این جشــنواره بیان کــرد: ما در حوزه 
سینما چندین جشــنواره داریم در حوزه عروسکی هم می تواند چنین 

اتفاقی بیفتد. 
مستند چندین جشنواره دارد. در عین اینکه جشنواره مستند داریم اما 

خانه آن در تلویزیون است.
 در مورد عروسک هم همینطور اســت.باطنی تصریح کرد: افرادی که 
در اختتامیه جشــنواره عروسکی حضور داشــتند و تجلیل شدند همه 
فرزندان تلویزیون هســتند، از تلویزیون شــروع کردند و در این رسانه 

دیده شدند و چرا نباید به این رسانه بازگردند.
مدیر شــبکه کودک همچنیــن از جلســاتی با فعــالان نمایش های 
عروســکی خبر داد و گفت: شــبکه کــودک در آخرین نظرســنجی 
توســط ۸۰ درصد از کودکان کشــور دیده می شــود. همه هنرمندان 
حوزه کودک از ایرج طهماســب تا عمو پورنگ و… هم سرمایه های ما 
هستند و ما قدردان آن ها هستیم. صداوسیما خانه نمایش عروسکی و 

پیشکسوتهاست.

 فیلم سینمایی »شاهین« در آستانه 
اکران آنلاین

فیلم سینمایی »شاهین« به کارگردانی سالار طهرانی در آستانه اکران 
آنلاین قرا رگرفت.

به گزارش روابط عمومی پروژه، شــاهین به نویسندگی مهران رنجبر و 
تهیه کنندگی آرش سجادی حسینی قرار بود از نوروز ۱۴۰۰ به صورت 

آنلاین اکران شود که با مشکلاتی در نمایش همراه شد.
در فیلم سینمایی شاهین محصول سازمان ســینمایی داریوش که در 
ژانر ترســناک، گونه روانشناسانه ساخته شده اســت، بازیگرانی چون 
علیرضا کمالی، گلاره عباســی، مهــران رنج بر، بهــار نوحیان، فرزین 
محدث، احســان امانی، ریحانه رضی، هادی الیــاس، آریا نادری پور و 

آرش کلهر نقش آفرینی می کنند.
این فیلم در آخرین حضور بین المللی خود در جشنواره بین المللی 
پلیس ایتالیــا دو جایزه در بخش های بهتریــن بازیگر زن برای بهار 
نوحیان و بهترین فیلم پلیسی جشــنواره را از آن خود کرد و اکنون 
نیز رایزنی ها برای نمایش آن به صورت آنلاین در ایران آغاز شــده 

است.

عوامل این پــروژه ســینمایی عبارتند از »دســتیار تهیــه: علیرضا 
قدیانی«، »مدیر تولید: پژمان داستان«، »دستیار کارگردان و برنامه 
ریز: عارف ابراهیمی«، »مدیــر فیلمبرداری: ســهیل خویش کار«، 
»مدیر صدابــرداری: علیرضا کریم نژاد«، »تدوین: مهدی رشــوند«، 
»طراحی و ترکیب صدا: عرفان ابراهیمی«، »آهنگســاز: امید رئیس 
دانا«، »طراح صحنه: حجت اشتری«، »طراح لباس: سحر شهامت«، 
»طراح چهره پردازی: حمید پور ســیفی«، »منشــی صحنه: مهتاب 
شــهرابی«، »عکاس: هلیا رضایی«، »طراح گرافیک: روژان ایرجی«، 
»مدیر پخش بین الملل: ســولماز اعتماد«، »مشاور تبلیغات مجازی: 
مهتــاب محمودی مهریزی«، »مدیــر ارتباطات و امور رســانه: امیر 

پارسائیان مهر
این فیلم در سه ســال گذشته ســابقه ۱۷ حضور در جشــنواره های 
بین المللی و جهانی از جمله جشنواره بین المللی من هستم انگلستان 
)The I am film festival London UK(«، فیلم هــای آســیایی 
لس آنجلس هالیوود )AFF(«، جشــنواره بین المللی فیلم کبک کانادا 
 )Ltue film festival(و ال تــی یــو ای »)Gbeck film festival(

آمریکا در ایالت یوتا را داشته است.

وایت »رسم غیر رسمی« از ۱۰ میلیون کارگر  ر
بی شناسنامه در ایران

»رسم غیر رسمی« به نویسندگی و کارگردانی محمدرضا روشن قیاس 
و تهیه کنندگی فربد شکرایی تهیه و ساخته شده است.

 بخش زیــادی از کارگران زیر نظــر وزارت کار و بیمه ســازمان تامین 
اجتماعی هســتند و به عنوان کارگر شناخته می شــوند اما در مستند 
»رســم غیر رســمی« با حدود ۱۰ میلیون کارگری آشنا می شوید که 
کارگری می کنند اما نه پرونــده ای در تامین اجتماعی دارند و نه وزارت 

کار آنها را به عنوان کارگر می شناسد.
مستند »رسم غیر رسمی« با نگاهی متفاوت، به زندگی این ۱۰ میلیون 
نفر پرداخته و به نظر می رســد چنانچه این افراد به آمار کارگران کشور 

افزوده شوند تحول عجیبی در آمار اشتغال کشور رقم خواهد خورد.
»رسم غیر رسمی« به نویسندگی و کارگردانی محمدرضا روشن قیاس 

و تهیه کنندگی فربد شکرایی تهیه و ساخته شده است.
این مستند قرار است امروز سه شــنبه ۱۲ اردیبهشت ساعت ۱۷:۳۰ از 
شبکه مستند سیما پخش شود و ســاعت بازپخش آن نیز ساعت ۱:۳۰ 

بامداد است.

قاب

بازیگر مشــهور فیلم های اکشــن می گویــد تا وقتی 
حرکت می کند فیلم اکشن هم می سازد.

 به نقل از آسوشــیتدپرس، جکی چان از زمان ساخته 
شــدن »دســت مرگ« به کارگردانی جان وو در سال 
۱۹۷۶، تماشاگران را با شیرین کاری های باورنکردنی 
و نمایش مهارت های کونگ فوی خود در بیش از ۱۵۰ 

فیلم شگفت زده کرده است.
اکنون در ۶۹ سالگی، این بازیگر متعهد به آثارش، هیچ 

نشانه ای از کند شدن در حرکاتش را نشان نمی دهد.
این موضوع در آخرین فیلم وی که یک اکشن-کمدی 
با نام »Ride On« است هم کاملا مشهود است. در این 

فیلم داستان یک بدلکار به نام لو با بازی چان 
تصویر می شــود که اســب مورد اعتمادش 
»خرگوش سرخ« مهم ترین دارایی اش است 

هم به خوبی نمایان است.
چان بــرای این فیلــم شــیرین کاری های 
خطرناک زیادی انجــام داد، از جمله پریدن 
از روی چــرخ و فلکی به ارتفــاع ۱۲۰ متر و 

افتادن از روی اسب.
در یادداشــت های تولیــد فیلم آمده اســت که چان 
جراحی خود را به تعویق انداخت و برای تســکین درد 
خود ۴ روز متوالی تحت تزریق کورتیزون بود تا بتواند 

فیلم را تمــام کند.وی به تازگــی در یکی از 
کنفرانس های مطبوعاتــی فیلم تاکید کرد 
که به عنوان یک بدلکار هنــوز دارد وظایف 

خود را انجام می دهد.
وی گفت: فقط به دلیل ســنم، بسیاری فکر 
می کنند کــه من در این کار ناتوان هســتم. 
.. بنابرایــن می خواهم ایــن کار را به عنوان 
مدرکی انجام دهم تا نشــان دهم هنــوز هرچه را لازم 

است انجام دهم، انجام می دهم.
چان در ۱۷ سالگی به عنوان بدلکار شروع به کار کرد و 

کار او بیش از ۵ دهه را در بر می گیرد.

وی تاکید کرد که برنامه ای برای کنار کشــیدن ندارد 
و تا زمانی که بتواند به ســاخت فیلم های اکشن ادامه 

خواهد داد.
وی افزود: در گذشــته برای امرار معــاش به بدلکاری 
روی آوردم، بعد برای ســینما بود. حالا این کار را برای 
خودم انجام می دهم تا ثابت کنم قادر به انجام کارهایی 
هستم که هیچ فرد معمولی هم ســن من قادر به انجام 

آن نیست.
چان بــا لبخند گفت: تــا وقتی بتوانــم حرکت کنم و 
بجنگم، هر ســال یک فیلم برای همه طرفدارانم اکران 

می کنم.

کارگــردان فیلــم »شــاهین« با اشــاره بــه انجام 
اصلاحیه هــای متعددی کــه به فیلمش وارد شــده 
از تلاش برای اکران آن از تابســتان بــا توجه به حضور 
علیرضا کمالی بازیگر »پوســت شیر« در این فیلم خبر 

داد.
ســالار طهرانی درباره نمایش اولین فیلم بلند خود که 
چند سال قبل ساخته شده به ایسنا گفت: سال ۱۳۹۸ 
فیلم »شــاهین« با موافقت اداره نظارت و ارزشــیابی 
سازمان سینمایی به جشــنواره فجر ارائه شد ولی در 
نهایت به جشــنواره راه پیدا نکرد. پس از آن با توجه به 
تعطیلی سالن های سینما با شــیوع کرونا، برای اکران 
آنلاین فیلم در دو پلتفرم اقدام کردیم و تبلیغاتی آن را 

هم انجام دادیم ولی بخاطر نظرهایی که یک 
ارگان خارج از وزارت ارشــاد بر فیلم داشت و 
گفته شد که آن ها مشــکلاتی با فیلم دارند 

پخش فیلم بی سرانجام ماند.
او با اشــاره به اینکه علیرضا کمالی به عنوان 
بازیگر اصلی فیلــم نقش یک مامور کلانتری 
را در فیلم ایفا کرده، افزود: در این مدت بارها 

پیگیر بودیم تا بدانیم مشــکلات فیلم چیست ولی به 
نتیجه نرســیدیم تا این که در دوره فعلی از اداره اداره 
نظارت و ارزشیابی جدید و آقای سهرابی خواستیم که 
آن ها پیگیری کنند تا بفهمیم مشــکل در کجاست و 
با نامه نگاری های صورت گرفته، وزارت ارشاد توانست 

پاســخ لازم را بگیرد. در حــال حاضر موارد 
اصلاحی متعددی به فیلم وارد شده که آن ها 

را رفع خواهیم کرد.
طهرانی بابیان اینکه اداره نظارت و ارزشیابی 
ســازمان ســینمایی برای رفع مشــکلات 
فیلمش حمایت و همراهی کرده، ادامه داد: 
برای اصلاح فقط یکی از موارد مطرح شــده 
آن ارگان، بایــد در ۹۹ پــلان که کاراکتــر ثابت دارد 
تغییراتی دهیم که ایــن کار هزینه زیادی برای ما دارد 
ولی به هر حال آن را انجام خواهیم داد تا فیلم به اکران 
برســد. انجام این اصلاحات زمان  زیــادی می برد ولی 
تلاش می کنیم تا آخر اردیبهشت تمام شود و احتمالا 

از تابستان فیلم را روی پرده می بریم.
وی افزود: با توجه به حضور علیرضا کمالی در سریال 
»پوســت شــیر« که مخاطب زیادی داشت، ترغیب 
شدیم ســریع تر برای اکران فیلم »شــاهین« اقدام 

کنیم.
فیلم ســینمایی »شــاهین« به کارگردانی ســالار 
طهرانی، نویســندگی مهران رنج بــر و تهیه کنندگی 
آرش ســجادی حســینی و علی گلبهاران تاکنون در 
جشنواره های متعددی شــرکت کرده و بجز علیرضا 
کمالی، گلاره عباســی، مهران رنج بــر، بهار نوحیان، 
احســان امانی، فرزین محدث و ریحانه رضی هم در 

آن بازی کرده اند.

چهره

شاهین

زهرا منصوری  صدابردار فیلم ســینمایی 
»دســته دختران« که این روزهــا در حال 
اکــران در ســینماهای کشــور اســت، از 
چالش هــای کار خود در صدابــرداری این 

پروژه سخن گفت.
مهدی ابراهیم زاده صدابردار فیلم سینمایی 
»دسته دختران« به کارگردانی منیر قیدی 
و تهیه کنندگــی محمدرضــا منصوری که 
هم اکنون روی پرده ســینماهای سراســر 
کشور است، ، با اشاره به اینکه این اثر به طور 
مســتقل اولین فیلم سینمایی ست که در 
حوزه ســینمای جنگ کار کرده است، بیان 
کرد: برای صدابرداری در فیلم های جنگی 
آنچه که از همه مهمتر است، فاصله بازیگر با 

صدای انفجارهاست.
وی ادامه داد: انفجار قطعــاً با گردوخاک 
همراه اســت و به خودی خود می تواند به 
میکروفن هایی که برای ضبط صدا در نظر 
گرفته می شود، ضربه بزند. پس مراقبت از 
آن ها به ویژه زمانی که انفجــار با دیالوگ 
در یک خط قرار می گیرنــد، لازم و واجب 

است.
صدابردار فیلم سینمایی »دسته دختران« 
در پاســخ به این پرســش که صــدا برای 
کارگردانان ســینما چه جایگاهــی دارد، 
مطرح کرد: من از زمانی کــه صدابرداری را 
به صورت مســتقل انجام دادم، شانس این 
را داشــتم با کارگردانانی کار کردم که صدا 
برایشــان مهم بود و دوست داشتند که صدا 
به صورت واقعی و در صحنه گرفته شود و با 

پرسپکتیو باشد. 
در حقیقت جنــس صدا با جنــس تصویر 
همگون باشد و صدا بیشتر یا کمتر از تصویر 

نباشد.

یکی از پرانفجارترین فیلم های جنگی 
سینمای ایران

ابراهیم زاده در بخش دیگری از صحبت های 
خود با اشــاره به اینکه بزرگترین چالش او 
در »دســته دختران« انفجارهای زیاد بود، 
گفت: شــاید بتوان این ادعــا را مطرح کرد 
که این اثر جــزو پرُانفجارتریــن فیلم های 
جنگی سینمای ایران بود که در هر دیالوگ 
ســه چهار انفجار ســنگین جز شــلیک و 
صدای تفنگ ها داشــتیم. همچنین صدای 
ماشــین ها یکی دیگــر چالش هــای کار 

محسوب می شد.
 به عنوان مثال ماشــین شخصیت وجیهه، 
صفر بــود اما زمانــی که ما فیلــم را جلوی 

دوربیــن بردیم، ۳۰ و ۴۰ ســال از آن زمان 
گذشته و ماشین اســتهلاک پیدا کرده بود.

وی ادامه داد: از ســوی دیگــر صدابرداری 
پشــت وانتِ در حرکت همزمان با انفجار و 
حضور ماشــین های در صحنه کار دشواری 

بود.
 در ایــن میان و بــه صورت همزمــان باید 
از گرفتــن دیالوگ های حســی کــه بین 
بازیگران به صــورت پینگ پونگی رد و بدل 
می شد، مراقبت می کردیم تا انفجارها مانع 
ضبط صدا نشــود. ناگفته نماند که کنترل 
هنرورانی که زن و بچــه و پیرمرد و پیرزن 
بودند، در زمان گفتن دیالوگ ســخت بود. 
به ویژه این اتفاق در مسجد و پشت کامیون 

همســر وجیهــه کار را ســخت تر می کرد.
به گفتــه این صدابردار ســینما، »دســته 
دختران« تصویری واقعــی از زنان جنگ را 
نشان داده و از کلیشه های فیلم های جنگی 
که فقــط می خواهند یک جهت را نشــان 

بدهند، فاصله گرفته است.
ابراهیم زاده درباره همــکاری با منیر قیدی 
اظهار کــرد: به جرأت می توانــم بگویم اگر 
ایشان کارگردان »دســته دختران« نبود، 
نمی توانســتم آن را با شرایط سخت صحنه 
و حالت مستندگونه ای که داشت، به پایان 

برسانم. 
ما پیش از شــروع کار ســاعت ها صحبت 
کــرده بودیم و همین مســاله باعث شــد 

ســر صحنه با هم راحت کار کنیم و من به 
عنوان صدابردار خیالم راحت بود که ایشان 
حواســش به همه موارد هست چراکه قبل 
از شــروع کار به نتیجه نهایــی درباره صدا 

رسیده بودیم.

امیدوارم منیر قیدی خسته نشود
وی در ادامــه با اشــاره بــه اینکه بیشــتر 
علاقه مند بــه کار در ژانر اجتماعی اســت، 
گفت: البته عاشق آدم های جنگ و کسانی 
هستم که با هر اعتقاد و نگاهی و از هر طبقه 
اجتماعی ۸ ســال برای شــرف، ناموس و 

سرزمینشان جنگیدند. 
در حقیقت همین که از خود گذشتند، برای 
من مقدس هستند. در حقیقت علاقه مندم 
در اثری که ادای دین درســتی به افراد آن 

زمان کرده است، حضور پیدا کنم.
ابراهیــم زاده تصریح کرد: البته متأســفانه 
کمتر این اتفــاق رخ می دهــد. اثری مانند 
»دســته دختران« هم که به افراد فداکار در 
آن زمان نزدیک شــده و تصویری واقعی از 
زنان به تصویر کشیده، مورد ظلم واقع شده 
است اما امیدوارم کسانی مانند منیر قیدی 
خسته نشوند و باز هم ادامه دهند تا بیشتر از 

این فیلم ها ساخته شود.
وی در پایان عنوان کرد: »دســته دختران« 
برای مــن یکی از بهتریــن کارهایی بود که 
در آن حضور داشــتم و بایــد از محمدرضا 
منصــوری تهیه کننده اثر کــه تمام تلاش 
خود را به کار بست تا این کار با وجود شرایط 

مالی سخت به پایان برساند، تشکر کنم.
 این فیلــم واقعیت محض جنگ را نشــان 
می دهد و برای من افتخاری است که در آن 

حضور داشتم.

با بیش از ۵ دهه فعالیت؛ جکی چان برنامه ای برای بازنشستگی ندارد

وقتی »پوست شیر« سازندگان »شاهین« را به اکران ترغیب می کند

وایا در نمایشگاه کتاب تهران معرفی می شود ایران از تمام ز
خریدار  یک نویســنده با اشــاره به اینکه 
ایران از تمام زوایا در نمایشــگاه بین المللی 
کتاب تهران معرفی می شود، گفت: کمیت 
و تنوع ناشران شــرکت کننده در نمایشگاه 
کتاب هر کشــوری نشــان دهنده سلامت 

اقتصاد نشر در آن کشور است.
ســیدمحمد  حجت الاسلام والمســلمین 
مهاجرانی دربــاره نقش نمایشــگاه کتاب 
تهران در معرفی هر چــه بهتر ایران معاصر 
به جهانیان عنوان کرد: این مســاله از چند 
جنبه قابل بررســی اســت که یکی از آنها 
حضــور مردم در نمایشــگاه کتاب اســت. 
حضور گســترده مردم در این نمایشــگاه 
نشــان می دهد که ایرانیان چقدر به کتاب و 

کتابخوانی علاقه مند هستند.
این نویسنده ادامه داد: میزان فروش کتاب 
در نمایشــگاه بین المللی کتاب تهران هم 
می تواند در معرفی ایران معاصر موثر باشد. 
به واقع حجم خریــد بالا از این نمایشــگاه 
نشــان می دهد که مــردم ایران بــا وجود 
مشــکلات اقتصادی کماکان برای فرهنگ 
هزینه می کنند و کتــاب می خرند. تعداد و 
تنوع ناشــران هم در این مورد اثرگذار است 
زیرا کمیت و تنوع ناشران شرکت کننده در 
نمایشگاه کتاب در هر کشوری نشان دهنده 

سلامت اقتصاد نشر در آن کشور است.

وی افــزود: وجــود غرفه  هــای خاصی که 
صرفا در حــوزه جغرافیا، تاریــخ، فرهنگ، 
اقــوام، هنرهای ســنتی و صنایع دســتی 
کار می کننــد، می توانــد به نوعــی ویژگی 
 هــای فرهنگی، ادبــی و هنری ایــران را به 
بازدیدکنندگان خارجی اعم از نویسندگان 
و ناشران شــرکت کننده از کشورهای دیگر 
در نمایشــگاه بین المللی کتاب تهران نشان 
دهد.مهاجرانی همچنین بیان کرد: ناشرانی 
که به طــور تخصصی در حــوزه فناوری کار 
می کننــد آخریــن دســتاوردهای فضای 
فناوری و صنعت در ایران را معرفی می  کنند. 
ناشــرانی هم که در حوزه دفــاع مقدس و 
ادبیات پایداری فعالیت می کنند، می توانند 
از این زاویه نشــان دهنده فرهنــگ ایران 
معاصر باشــند. می توان گفت تقریبا ایران از 
تمام زوایا در نمایشگاه کتاب تهران معرفی 
می شود. اگر چه این نمایشــگاه، نمایشگاه 
کتاب است اما گویی نمایشگاه فرهنگ، هنر 

و خلق و خوی ایرانیان هم هست.

وقتی کودکی به نمایشگاه کتاب 
می آید ناخودآگاه در این محیط به 
کتاب و کتابخوانی ترغیب می شود

این شــاعر به ضرورت حضور کــودکان و 
نوجوانــان در نمایشــگاه بین المللی کتاب 

تهران به همراه والدین اشــاره کرد و افزود: 
این حضــور از چنــد منظر جالــب توجه 
اســت. وقتی کودکی به نمایشــگاه کتاب 
می آید ناخودآگاه در ایــن محیط به کتاب 
و کتابخوانی ترغیب می شود و از سویی نیز 
اشــتیاق او به مقوله های فرهنگی افزایش 
می یابد.وی با اشــاره به ایجاد حس رقابت 
بین کودکان در نمایشگاه کتاب عنوان کرد: 
کودک در نمایشــگاه کتاب، تعداد زیادی از 
هم سن و ســال های خود را می بیند که در 
حال خرید یا نگاه کردن به کتاب ها هستند. 
چنیــن فضایی این حــس را ایجاد می کند 
که او هم برای اینکــه از کودکان دیگر عقب 
نماند باید کتــاب بخرد و بخواند. مســاله 
دیگر انتخاب کتاب توسط کودک است که 

باعث ایجاد حس ارزشمندی در او می شود. 
بســیاری از مــادران و پدران بــه فرزندان 
خود قدرت انتخاب می دهند و این مســاله 
علاقه مندی و اشــتیاق کودک را به کتاب 
بیشتر می کند. کودکی که از غرفه ها بازدید 
می کنــد و از بین انبوهــی از کتاب ها، چند 
کتاب انتخاب می کند، مســلما به خواندن 

آنها بیشتر راغب و مشتاق است.
مهاجرانی بــا بیان اینکه برخی از ناشــران 
شــرایط دیدار و گفت وگوی نویسندگان با 
کودکان را فراهــم می کنند، گفت: برخی از 
غرفه های کودک و نوجــوان فرصت تعامل 
بین نویسندگان، شــاعران، تصویرگران و 
مترجمان کودک و نوجوان بــا مخاطب را 
فراهم می کنند. کودکی که در نمایشــگاه 
کتاب باشد، می تواند از این فرصت استفاده 
کند و چه بسا شــاعر و نویسنده مورد علاقه 
خود را ملاقــات کرده و بــا او صحبت کند. 
گفت وگو با اهالی فرهنگ باعث می  شــود 
که کودک بیشــتر به کتــاب و کتابخوانی 

علاقه مند شود.

کودک باید در کنار کتاب دیدن و 
کتاب خریدن به تفریحات کودکانه 

هم بپردازد
نویســنده کتاب زیر درخت خرما برگزاری 

نشست هایی با حضور نویسندگان، شاعران 
و مترجمان در غرفه هــای کودک و نوجوان 
را باعث جذابیت هر چه بیشــتر این بخش 
نمایشــگاه برای مخاطب دانست و افزود: از 
کودکان باید خواسته شــود که اگر کتابی 
خواندند نظــرات خود را در مــورد محتوا و 
تصویرگــری کتاب بدهند. نویســندگان و 
شــاعران هم می توانند در مورد کتاب های 
خــود توضیحی به کــودکان دهنــد. این 
تبادل نظــر کمکی دو جانبــه برای کودک 
و نویســنده و شــاعر و تصویرگر محسوب 

می شود.
مهاجرانی با اشــاره بــه نقــش والدین در 
ایجاد فضــای جــذاب برای کــودکان در 
نمایشــگاه کتاب عنوان کرد: پدر و مادرها 
اصرار نداشته باشــند که کودکان فقط در 
نمایشگاه مشــغول دیدن کتاب ها و خرید 
باشــند. در کنار فضای کتاب و کتابخوانی 
باید به کودکان اجازه تفریح هم داد. کودک 
باید در کنار کتاب دیدن و کتاب خریدن به 

تفریحات کودکانه هم بپردازد.
سی وچهارمین نمایشگاه بین المللی کتاب 
تهران ۲۰ تــا ۳۰ اردیبهشــت ماه ۱۴۰۲ 
در مصلــی امــام خمینــی )ره( و همزمان 
به صــورت مجــازی در ketab.ir برگــزار 

خواهد شد.

آگهی مفقودی
مفقودی برگه ســبز خودروی پژوپارس مدل ۸۹ به رنگ خاکستری_متالیک به شماره 
شــهربانی ۸۷۴ج۴۹ایران۳۰ به مالکیت فرزاد پلنگ زاده زاد کریق به شــماره موتور 
12۴۸۹2۰۶25۳ به شماره شاسیNAAN۰1CA۷BK۴۷۸552 مفقود گردیده و 

از درجه اعتبار ساقط می باشد. 
رباط کریم

آگهی مفقودی
مفقــودی برگه ســبز ســواری ام وی ام x۳۳s به رنــگ قرمز متالیــک مدل1۳۹۷ 
به مالکیت توران شــیری به شــماره انتظامــی ۳۹ل۷۹۴ ایران۳۸ به شــماره موتور 
 NATGBAYL1J1۰1۸۷۹۶به شــماره شاســی  MVM۴۸۴FBDJ۰1۸۳۳1

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
رباط کریم

آگهی مفقودی
برگ سبز وســند کامیون ایویکو ۴۴۰مدل 1۳۸۳رنگ ســفید روغنی به شماره 
ایــران  موتــور۶۰۰۹5۶ وشاســی IZCD۴۴P۳۰HE۰۰۳۷۳1وشــهربانی 
5۴_2۴1ع۷5به نام محمد دهقــان به کد ملی ۴۴۳151۰5۶۷مفقود واز درجه 

اعتبار ساقط میباشد.
یزد
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میدان

بازیکن پیشین پرســپولیس می گوید سرخپوشان در 
حمله کردن استرس داشتند و این ترس عقب نشستن 
در طولانی مدت بــه آن ها ضربه می زند.ســیدمهدی 
ســیدصالحی درباره پیروزی دو بر یک پرســپولیس 
مقابل گل گهر و صعود این تیم بــه مرحله نیمه نهایی 
جام حذفــی اظهار کرد:  هــر دو تیم پر مهــره و بالای 
جدول بودند اما به هــر حال جام حذفی بــا لیگ فرق 
دارد. ترکیــب دو تیــم ۲-۴-۴ و نزدیک هــم بود. گل 
گهر ســعی کرد در این بازی تعداد هافبک های برابری 
با پرسپولیس داشته باشــد.او اضافه کرد: پرسپولیس با 
مالکیت توپ کار را شــروع کرد و گل گهر چشم به ضد 
حملات داشــت. بعد از گلی که گل گهر دریافت کرد، 

تیم میهمان بالاتر بازی کرد. در نیمه دوم هم 
به همین صورت بالاتر بازی کردند و شــرایط 
را برای پرسپولیس سخت تر کردند. در نیمه 

دوم پرسپولیس با ترس حمله می کرد.
پیشکســوت پرســپولیس با بیــان این که 
تعویض های الهویی باعث شــد پرسپولیس 
عقب بنشــیند، عنوان کرد: پرسپولیس در 

بازی با استقلال هم ناخداگاه عقب نشست. در طولانی 
مدت ترس عقب نشســتن می تواند به سرخپوشــان 
ضربه می زدند. لیگ وقت اضافه ندارد و جای ریســکی 
نیســت. پرســپولیس در نیمه دوم با اســترس حمله 
می کرد و گل گهر چیزی برای از دست دادن نداشت و 

به همین دلیل موقعیت  زیادی ایجاد کردند.
او درباره ادامه رقابت های جام حذفی گفت: 
پرسپولیس و اســتقلال را در فینال خواهیم 
دید. از نظر نفراتی و شــکل و شــمایل بازی 
این دو تیم بهتر از نســاجی و هوادار است. در 
بازی دیروز اگر پنالتی محبی گل می شــد، 
بازی برای اســتقلال راحت تر می شــد. تیم 
پارس جنوبی انگیزه خوبی داشــت. البتــه در فینال 
اگر پرســپولیس و اســتقلال به  هم بخورند همه چیز 
۵۰ - ۵۰ اســت. در داربی هم اینگونه بود و فقط تجربه 

پرسپولیس بیشتر بود که توانست داربی را ببرد.
سیدصالحی درباره عملکرد عیســی آل کثیر گفت: او 

بعد از بازگشتش شــرایط ایده آلی نداشت. من هم در 
دوران بازی ام رباط صلیبی دادم و ۶ ماه بسیار سخت را 
گذراندم. دو بچه داشتم و شــرایط سختی در استقلال 
گذراندم. عیســی را درک می کنم اما فرقمان این بود 
که وقتی برگشــتم دوازده بازی ۹۰ دقیقه بازی کردم 
و ۱۱ گل زدم. با شــرایط ایده آل برگشــتم. باید به آل 
کثیر فرصت داده شــود. زمانی که این مهاجم برگشت 
تیم خلا زیادی در خط حمله داشــت. عیســی از ابتدا 
آمادگی صددرصد نداشت و فشــار زیادی روی او بود. 
آن پیراهنی که در آورد نشانه فشــار روی او بود. او در 
این بازی کمتر استرس داشــت و توانست توانایی خود 

را نشان دهد.

پرسپولیس

خریدار  هافبک اســبق اســتقلال گفت: 
هنوز چیزی از دســت نرفته و تیم می تواند 

در هر دو جام موفق شود.
محمدرضــا مهرانپــور، در خصــوص برد 
اســتقلال مقابل پــارس جنوبــی و صعود 
به مرحلــه نیمه نهایی جــام حذفی پس از 
شکســت در دربی، اظهار داشت: به هرحال 
دربی یک بازی حســاس اســت امــا باید 
باخت هــا را فراموش کنیم و بــه فکر آینده 
باشیم. عدم نتیجه گیری ســپاهان مقابل 
ملوان باعث شد امیدها زنده بماند. استقلال 
با برد مقابل پارس جنوبی جم شرایط خیلی 

بهتری پیدا کرد.
وی افزود: ما در دو جام در کورس هســتیم. 
هیچ چیــزی قابل پیــش بینی نیســت. 
هم می توانیم هــر دو جــام را بگیریم و هم 
می توانیم هــر دو جام را از دســت بدهیم. 
استقلال مســیر پر فراز و نشــیبی داشت. 
امیدواریــم تیــم بتواند با کســب جام دل 
هواداران را شاد کند. فصل خیلی پرنوسانی 
داشــتیم اما به هرحال مردم منتظر حداقل 

یک جام از استقلال هستند.
هافبک اســبق اســتقلال در مــورد اینکه 
کار این تیــم مقابل پارس جنوبی ســخت 
شد، گفت: دلیل عمده ســخت شدن بازی 
اســتقلال ماهیت جام حذفی است. در هر 
کشــوری جذابیت بازی های جام حذفی به 
همین اتفاقات نادر اســت. تیم هایی که در 
دسته پایین تر هستند انگیزه خیلی بالایی 
دارند که مقابل تیم های بزرگ خودشان را 
نشــان بدهد که کار را برای مدعیان سخت 
می کند. این طبیعــی و جزئــی از فوتبال 
اســت. مهم این است که اســتقلال از این 
مرحله با ســربلندی صعود کرد و به جمع ۴ 

تیم رسید.

مهرانپور در مــورد اینکه به نظر می رســد 
تبعات روحی شکســت در دربــی هنوز در 
اســتقلال وجود دارد، عنوان کرد: استقلال 
چیزی را در لیگ از دســت نداده است. یکی 
از هنرهای سرمربی و کادرفنی مدیریت این 
روزهاســت تا بتوانند تیم را خیلی سریع از 
نظر روحی ریکاوری کنند و به شرایط قبلی 
برگردانند. بازی با پــارس جنوبی موقعیت 
خوبی برای اســتقلال بود تا هــم نتیجه را 
بگیرد و هــم از نظر روحی شــرایط بهتری 
پیدا کند. الان اســتقلال باید در بازی های 
باقی مانده لیگ امتیــازات کامل را بگیرد. 
در کنار آن باید امیدوار باشــیم ســپاهان و 
پرسپولیس هم امتیاز بدهند تا اتفاق خوبی 

برای استقلال در پایان فصل بیفتد.

وی در مــورد اینکــه علیرغم افــت روحی 
بازیکنان، ســاپینتو هم بعد از بازی با پارس 
جنوبی اعلام کرد همچنــان به قهرمانی در 
دو تورنمنت باور دارد، گفــت: این طبیعی 
اســت که در هر تیمی تعدادی از بازیکنان 
در مقطعی در اوج آمادگی باشند یا از لحاظ 
روحی افت کنند. باید خداراشاکر باشیم که 
دراین مقطع تعدادی از بازیکنان تیم دچار 
افت روحی شدند. خدای ناکرده اگر کل تیم 

این شرایط را داشت چالش بدی بود.
کارشــناس فوتبال افزود: نمونــه بارز آن 
می تواند تیم آرســنال باشــد که اختلاف 
امتیاز زیادی در صدر داشــت اما الان صدر 
جدول لیگ جزیره را از دســت داده، این به 
خاطر این اســت که روحیه کل تیم خراب 

شــده و نمی توانند نتایج دلخواه را کســب 
کنند اما در تیمــی که ۳-۲ نفــر آمادگی 
خودشــان را از دســت بدهند، بــا نفرات 
جایگزین می توان تیم را به تعادل رســاند و 

به شرایط قبل برگرداند.
مهرانپور در خصوص اینکه با وجود شرایط 
فعلی، تیم اســتقلال روحیــه جنگندگی 
و تلاش برای بردن را هنوز از دســت نداده 
و این مســاله در بازی با پارس جنوبی دیده 
شد، گفت: فاکتورهای مختلفی برای بردن 
وجــود دارد که یکــی از مهم تریــن آن ها 
خواستن بازیکنان است. مربی باید بهترین 
تاکتیک هــا را برنامــه ریزی کنــد اما اگر 
بازیکنان روحیه لازم را بــرای اجرای آن ها 

نداشته باشند تیم به نتیجه نمی رسد.

وی تصریــح کرد: پس یکــی از فاکتورهای 
مهم پیروز شــدن، میل به بردن و خواستن 
اســت. تلاش مثبت اســت که نتیجه را به 
همــراه می آورد. خوشــبختانه اســتقلال 
امسال تلاش بســیار زیادی داشت. جدا از 
اینکه بازیکنان با کیفیتی دارد، امسال میل 
به بردن را دارد. خیلــی از مواقع دیدیم که 
توانســت نتایج خیلی خوبی را هم کســب 
کند. امیــدوارم در بازی هــای باقی مانده 
لیگ و جام حذفــی اتفاقــات خوبی برای 
اســتقلال بیفتد و بتواند حتی در هر دو جام 

به قهرمانی برسد.
مهرانپور در خصــوص اینکه اشــتباهات 
داوری باعــث ضــرر زیــاد اســتقلال در 
بازی هــای این فصل شــده، عنــوان کرد: 
اول بحث کلیشــه ای VAR وجــود دارد. 
متاســفانه تیم های درجه ۲ آســیا هم این 
سیســتم را دارند و این امتیــاز را دارند که 
فوتبال شــان روز به روز زیباتر شــود اما ما 
نداریم. بارهــا در این مورد صحبت شــده 
اما فقط در حــد حرف بوده و هیــچ اتفاقی 

نیفتاده است.
بازیکن اســبق اســتقلال گفت: بحث دوم 
اینکه داوری هــا هم مثل مســابقات لیگ 
اســت. هرچه بــه انتهای فصــل نزدیک تر 
می شــویم، حساســیت ها بالا مــی رود و 
درصد اشتباهات هم بیشتر می شود.درست 
مثل یک مربی که اگر در روزهای حســاس 
تصمیمات خوبــی بگیرد، مربــی بزرگ و 
متفاوتی می شود الان بهترین فرصت برای 
داوران ما اســت که بــا قضاوت های خوب 
بتوانند به مدارج بالاتر برســند. اشتباهات 
داوری به حساســیت لیگ ما بر می گردد. 
امیدواریــم درصد اشتباهات شــان در این 

هفته های پایانی کمتر شود.

هشدار به پرسپولیس؛ عقب نشینی در بلندمدت به تیم یحیی ضربه می زند!

 وزن تیم ملی با این کادرفنی بالا نمی رود

وش وطنی نسازیم فریاد شیران: از قلعه نویی یک کی ر
خریدار  مربی اســبق تیم ملــی فوتبال 
کشورمان گفت: انتخاب سرمربی تیم ملی 

امید ارتباطی به قلعه نویی ندارد.
نادر فریادشــیران، درمورد اینکه آیا حضور 
تیم ملــی فوتبال کشــورمان در تورنمنت 
کافا با توجــه به همگروهی با افغانســتان و 
قرقیزستان موثر اســت، اظهار داشت: سال 
۱۹۸۲ پیش از اعزام به بازی های آســیایی 
دهلی نو هندوستان به بیشکک قرقیزستان 
رفتیــم. در آن زمــان آبشناســان، رئیس 
فدراســیون و جلال چراغپور، سرمربی تیم 
ملی بودند. در آن زمان قرقیزســتان هنوز 
از شــوروی جدا نشــده بود. نام بیشکک، 
پایتخت ایــن کشــور نیــز در آن زمان با 
بهره گیری از نام میخائیــل فرونزه، یکی از 
سرداران بلشویک ها به فرونزه معروف بود. 
در شرایطی که اواسط تابستان به آنجا سفر 
کردیم، از سرما به خودمان می لرزیدیم. در 
آن زمان از سال برفی نمی آمد اما از شانس ما 
برف زیادی در قرقیزستان باریده بود. وقتی 
هم درخواست می کردیم شوفاژها را روشن 
کننــد، می گفتند حــرارت اتاق ها مرکزی 
است و آب گرم جایی جمع و پمپاژ می شود. 

وی افزود: از تهران بــا اتوبوس به انزلی رفته 
و از آنجا نیز با کشــتی راهی باکو شدیم. در 
آن زمان ایرانی های متعــدد آذری زبان که 
در این شهر حضور داشــتند، قربان صدقه 
ما رفته و حس می کردند با توجه به شرایط 
جنگی دچار قحطی و گرســنگی شده ایم. 
برای ما نان فتیر، بیســکوییت و شــیرینی 
آوردند تا به خیال خودشان با خوردن آن ها 
مقداری جان بگیریم. در شــرایطی که در 
همان انزلی مواد غذایی زیادی خورده بودیم 
اما این ایرانی های عزیز باورشــان نمی شد 
با توجه به شــرایط جنگــی، وضعیت ما به 
این شکل باشــد. از باکو پروازی ۵ ساعته تا 
فرونزه را تجربه کردیم. در آن زمان روس ها 
در شرایط ســختی برای ما در قرقیزستان 
بازی برگزار کردند اما اطمینان دارم اکنون 
این کشور قطعا امکانات قابل قبولی دارد که 

میزبانی تورنمنت کافــا را برعهده گرفته و 
ورزشگاه مدرنی در آن ساخته شده است.

 بازی با افغانستان و قرقیزستان 
آورده ای برای ایران ندارد

مربی اســبق تیم ملی فوتبال کشــورمان 
تاکید کرد: درباره کیفیت فنی مسابقات اما 
باید بگویم بازی با تیم هایی مثل افغانستان و 
قرقیزستان آورده ای برای تیم ملی ما ندارد. 
ادعا می کنیم تیم مــا در رتبه دوم تیم های 
آســیایی در رنکینگ فیفا اســت و چنین 
تیمی نبایــد در یک فیفــادی، دیدارهای 
آماده سازی اش را با افغانستان و قرقیزستان 
برگزار کند. قصــد تحقیر این کشــورها را 
ندارم اما به رنکینگ شــان نــگاه کنید که 
یک تیــم در رتبه ۹۶ و دیگــری در جایگاه 
۱۵۵ دنیا اســت. بازی کردن بــا تیم هایی 
مثل هندوســتان و عمان یا حتی پاکستان 
بهتر از چنین حریفانی است. گروه دوم کافا 
با حضور ازبکســتان، عمان، تاجیکستان و 
ترکمنســتان قطعا بهتر از گروه ما است اما 
بهتر است تیم ملی امید را زودتر راه اندازیم 

و این تیم را به تورنمنت بفرستیم. 

 از قلعه نویی یک کی روش وطنی 
نسازیم

فریادشــیران با اشــاره به ادامه بلاتکلیفی 
تیم ملــی امید، عنــوان کــرد: نزدیک به 
یک ســال اســت پس از حذف تیم امید در 
رقابت های زیر ۲۱ ســال قهرمانی آســیا و 
پس از آن برگزاری یــک اردوی تدارکاتی 
با جدایــی مهدوی کیا، این تیم ســرمربی 
ندارد. شــنیده ام مجتبی حسینی انتخاب 
امیر قلعه نویی و مهدی تارتــار هم انتخاب 
حبیب کاشانی است. ضمن احترام به هر ۲ 
بزرگوار باید بگویم انتخاب سرمربی امیدها، 
چه ارتباطی به ســرمربی تیم بزرگســالان 
دارد؟ شاید بگویند باید بین آن ها هماهنگی 
ایجاد کرد اما باید سرمربی تیم امید از خود 
اســتقلال رای و ابتکار عمل داشته باشد تا 

جایی بدون جــدل با هم بحــث کنند و به 
صورت مثــال بگوید اگر فــلان بازیکن در 
اختیار امیدها باشد، بهتر است. فدراسیون 
فوتبال بــا انتخاب ســرمربی ای که هرچه 
قلعه نویی بگوید قبول کنــد،  خطا می کند. 
اگــر بخواهیم به ســرمربی تیــم ملی این 
اختیار را بدهیم تا در همه امور فدراســیون 
دخالت کند، یک کی روش وطنی درســت 
خواهیم کرد. یکی از ایرادهای فدراســیون 
در دوره کفاشــیان و همین تاج، این بود که 
کی روش در همه امور دخالــت می کرد. با 
ادامه این روند باید امــور مربوط به جوانان، 
نوجوانان، نونهالان و حتی فوتسال را هم به 

قلعه نویی بدهیم.

 باید سرمربی دارای ایده و استقلال 
عمل برای تیم امید انتخاب شود

 وی اضافه کرد: قلعه نویــی باید تمام ذهن 
و تمرکــزش را روی تیم ملی بزرگســالان 
معطوف کنــد. اگر بــه موفقیت برســد یا 
عملکرد خوبی داشته باشد قطعا از سرمربی 
ایرانی تیم ملی تعریــف و تمجید خواهیم 
کرد. همانگونه که اکنون وظیفه داریم از او 
حمایت کنیم. همانگونه کــه امثال منتقد 
ویلموتس و کی روش یا ســایر ســرمربیان 
خارجی بودم. اســتراماچونی این همه بلا 
ســر اســتقلال آورد و آخر از خیــر گرفتن 
۲۴۰۰ یورو هم نگذشــت. اگر بتوانیم فرد 
توانمند، تاثیرگــذار و دارای ایده ای را برای 

ســرمربیگری تیم ملی امید انتخاب کنیم، 
همین آدم می تواند در آینده ســرمربی تیم 
بزرگسالان ما شــود زیرا در تیم امید دارای 
تجربــه ملی خواهد شــد. بــا مقطعی فکر 
کردن، راه را اشــتباه می رویم. البته مهدی 
تارتار را به این جهت نســبت به حســینی 
بیشتر قبول دارم که حدود ۱۳ سال است در 
سطح بالای مملکت ســرمربیگری می کند 
در شــرایطی که حسینی ســابقه و تجربه 

خیلی کمتری از او دارد.
مربی اســبق تیم ملی امید اضافــه کرد: با 
این وجود اگر جای آقایان بــودم، فردی را 
مــی آوردم که آینــده فوتبال ما را بســازد 
و اثرگــذاری انتخابــش ســبب تحول در 
فوتبال ملی شود. اکنون محمد مایلی کهن 
قصد مربیگری نــدارد و من هــم به عنوان 
همکارش، نیازی به ایــن کار ندارم. به دلیل 
روابط ناسالمی که در بدنه فوتبال افتاده به 
این شــکل که لیدرها تعیین کننده هستند 
و برخی اهالی رســانه چشم بسته از یک نفر 
تعریف می کننــد، نمی توانیــم در فوتبال 
کار کنیم. نیازی نداریم و دنبال پســت هم 
نیســتیم. دغدغه من اکنون فقط رسیدگی 
به برخی پیشکســوتان اســت. فدراسیون 
فوتبال در زمینــه انتخاب ســرمربی تیم 
امید راه خطایی پیش گرفته اســت. حرفی 
که می زنم به این دلیل نیســت که بخواهم 

جایگاهی را به دست آورم.

 انتخاب دستیار قلعه نویی برای تیم 
امید غلط است

فریاد شیران مربی اســبق تیم ملی فوتبال 
ایران، گفــت: اگر هم قرار اســت قلعه نویی 
ســرمربی تیم ملی امید را انتخــاب کند، 
باید یکی از دســتیارانش که با او هماهنگی 
کامل دارد و ایده هایــش را می داند، معرفی 
کند. البته ایــن کار هم غلط اســت، اما اگر 
قرار است چنین کاری کنند، از فردی مثل 
حمید مطهری در تیم ملی امید اســتفاده 
کرد. در اینصــورت اگر پروژه موفق باشــد 

می توانیم چشم انداز خوبی برای تیم ملی در 
نظر بگیریم، اما اگر چنین پروژه ای شکست 
بخورد، خود قلعه  نویی یا دستیار منتخبش 
باید مسئولیت هایشــان را رها کرده و دیگر 

به دنبال تیم ملی نباشند.

 دیگر کسی قبول نمی کند قلعه نویی 
پس از حذف بگوید بدشانسی آوردم

فریاد شــیران ادامــه داد:  قلعه نویی پس از 
ناکامــی در دوره قبلی جــام ملت ها مدعی 
شد بدشانسی آورده، اما اکنون دیگر کسی 
ایــن موضوع را قبــول نمی کند، زیــرا او با 
تدبیر و تفکــر به تیم ملی آمده، شــرایط را 
در نظر گرفتــه و آنچه می خواســت انجام 
شده است. اگر قرار اســت در شرایط فعلی 
او سرمربی امیدها را انتخاب کند، استقلال 
از فدراســیون گرفته می شــود. سرمربیان 
تیم های بزرگســالان و امید می توانند با هم 
هماهنگ باشــند و همفکری کنند، اما باید 
فردی را بــرای امیدها بیاوریــم که تحول 
ایجاد کنــد. در مقاطعی از تاریــخ فوتبال 
کشــور ما، دو نفر تحول ایجاد کردند. زنده 
یاد پرویز دهداری که با توجه به اســتعفای 
۱۴ بازیکن، به اجبــار از نفراتی مثل صمد 
مرفاوی، جواد زرینچه، احمدرضا عابدزاده 
و... اســتفاده کرد. مورد دیگــر نیز محمد 
مایلی کهن بود که با توجه به نتیجه نگرفتن 
در دوره قبــل از خودش، حــدود ۲۰-۳۰ 
بازیکن به تیم ملی آورد که میانگین ســنی 
آنها حدود ۲۰ ســال بود، شاخص ترینشان 
نیز مهــدی مهدوی کیا و فرهــاد مجیدی 
بودند. نفراتی که در تیم های خوب اروپایی 
مثل هامبــورگ و راپیدوین اتریش یا حوزه 

خلیج فارس بازی کردند.
دبیــرکل اســبق فدراســیون فوتبــال 
خاطرنشــان کرد: مهدوی کیا و مجیدی با 
نظر مایلی کهن از رده امید باشگاه هایشــان 
به تیم ملی رسیدند. او نفراتی را به تیم ملی 
آورد که سبب شــد ۱۰ ســال تیم ملی ما 

نیازی به بازیکن خاصی نداشته باشد.

 قهرمانی شوخی ندارد
مهاجم پیشــین تیم فوتبال پرســپولیس با بیان اینکــه گل های زده 
عیسی آل کثیر مقابل اســتقلال و گل گهر نشــان دهنده نظم تیمی 
سرخپوشان است، گفت: پرســپولیس نباید با این دو برد کارش را تمام 

شده بداند.
پایان رأفت، برد دو بر یک پرســپولیس مقابل گل گهر سیرجان در یک 
چهارم نهایی جام حذفی فوتبال کشــور را نشــانه نظم تیمی و نشاط 
تاکتیکی پرسپولیس دانســت. مهاجم پیشین تیم فوتبال پرسپولیس 
درباره صعود این تیــم به نیمه نهایی این رقابت هــا گفت: بازی، خیلی 
خوب از جانب پرسپولیس آغاز شد. این تیم در نیمه اول به خوبی هدف 

گذاری کرده بود و روی تاکتیک های از پیش تعیین شده به گل رسید.
رأفت دربــاره افت کیفی پرســپولیس در نیمه دوم افــزود: قبول دارم 
بازی دفاعی تری از پرســپولیس در نیمه دوم دیده شد اما نکته ماجرا 
این بود که آنها خودخواسته عقب کشــیدند. مدیریت فوتبال در طول 
مسابقه فقط حمله کردن نیســت بلکه نیاز به تفکر و برنامه ریزی دارد. 
پرسپولیس گل هایی را می زند که نشانه نشــاط این تیم است. عیسی 
آل کثیر در دربی و همین بازی روی پاس های فوق العاده مهدی ترابی 

توانست گلزنی تاکتیکی داشته باشد.
او با تمجید از عملکرد آل کثیر تاکید کرد: مهاجم واقعی اینگونه اســت 
و باید بوی گل بدهد. آل کثیــر نیاز به تمرکز دارد. اگــر همین روند را 
ادامه دهد باز هم گلزنی خواهد داشــت. او باید خیلی بیشتر از اینها قدر 

خودش را بداند و از فکرش برای موفقیت تیم استفاده کند.
رأفت درباره شــانس قهرمانی پرســپولیس در جام حذفی و لیگ برتر 
فصل جاری یادآور شد: خیلی زود اســت چنین حرفی زده شود. هردو 
جام خیلی مهم هستند. کوچک ترین اشــتباه می تواند آخرین اشتباه 
باشد. رســیدن به جام شوخی ندارد. پرســپولیس اصلًا نباید کارش را 

تمام شده بداند.

یک واقعیت تلخ؛ شانس استقلال در لیگ کم 
شده، جام حذفی را جدی بگیرد

استقلال با شکســت در داربی امید اندکی برای قهرمانی در لیگ دارد 
اما همچنان شانس یکسانی برای قهرمانی در جام حذفی دارد. بازیکن 
سابق اســتقلال با تایید این مساله می گوید اســتقلال همچنان باید تا 

دقیقه ۹۰ در لیگ برتر تلاش کند.
افشــین حاجی پور، بازیکن سابق اســتقلال درباره صعود استقلال به 
مرحله نیمه نهایی جام حذفی اظهار کرد: استقلال مقابل پارس جنوبی 
عملکرد خوبی داشت و توانســت به مرحله بعدی مسابقات حذفی راه 
پیدا کند.این پیروزی بعد از شکســت مقابل پرسپولیس در لیگ لازم 

بود و خدا رو شکر که استقلال به این مهم دست یافت.
وی درباره اینکه ساپینتو ترکیب تیمش را برای این دیدار تغییر داده بود، 
تصریح کرد: به هر حال مســابقات لیگ یرتر فشرده و به روزهای اوجش 
رســیده اســت و تیم ها باید با تمام توان و تمرکز در هفتــه های پایانی 
ظاهر شوند. احتمالا ساپینتو برای اینکه بازیکنانش دچار اسیب دیدگی 
نشوند دست به چنین کاری زده لســت.حاجی پور در پاسخ به این سوال 
که بسیاری از کارشناســان و هواداران معتقدند استقلال باید مسابقات 
جام حذفی را جدی بگیرد و آیا این مساله باید در اولویت استقلال باشد یا 
خیر؟ خاطرنشان کرد:  به هر حال شانس استقلال برای قهرمانی در لیگ 
برتر کمتر شده است و به همین دلیل می تواند با قهرمانی در جام حذفی 
سهمیه لیگ قهرمانان اسیا را به دســت بیاورد. البته استقلال همچنان 

باید تا دقیقه نود تلاشش را ادامه دهد و ناامید نشود.

بازیکن ســابق اســتقلال درباره ارزیابی اش از عملکرد ســاپینتو بیان 
داشت: ســاپینتو عملکرد بدی نداشــته و با توجه به اینکه اولین فصل 
حضورش در فوتبال ایران اســت، به وی نمره قبولی می دهم. امیدوارم 

شرایط ادامه حضور این مربی در فوتبال ایران مهیا شود.
وی درباره اینکه طلب استراماچونی، مربی ایتالیایی هم پرداخت شد اما 
استقلال شانس حضور در آســیا را از دست داده است گفت: کاش کمی 
زودتر این اتفاق می افتاد تا حق اســتقلال بابت حضور در آســیا ضایع 
نشود. باز جای شکرش باقی است که ســرانجام این پول پرداخت شد تا 

تبعات بعدی این پول گریبان استقلال را نگیرد.

اکباتانِ پر دردسر؛ جنگ تکراری پرسپولیس برای 
قهرمانی اینبار با کلیدواژه »هوادار«

 تیم فوتبال پرسپولیس در شــرایطی خود را برای دیدار با پیکان آماده 
می کند که باز هم بازی در اکباتان دردســرهایی را برای سرخپوشــان 
درست کرده اســت. تیم فوتبال پرسپولیس در شــرایطی خود را برای 
رویارویی با پیکان در هفته بیست و هشــتم لیگ برتر آماده می کند که 
بحث محل برگزاری این مســابقه به یکی از پرخبرترین  بحث های روز 

فوتبالی ایران تبدیل شده است.
باشگاه پیکان به دلیل اینکه ورزشگاه )شهدای شهر قدس( تحت تعمیر 
قرار دارد، در این فصل مســابقاتش را در ورزشــگاه انقلاب کرج برگزار 
می کرد اما به دلیل شــرایط نامساعد این ورزشــگاه، بازی هایش را به 
ورزشــگاه پاس قوامین آورد تا در این ورزشــگاه میزبان رقبا باشد. این 
در حالی است که مسابقات تیم های هوادار و سایپا هم در این ورزشگاه 
برگزار می شود.حالا باشــگاه پیکان خواستار این شــده تا در ورزشگاه 
انقلاب میزبان پرسپولیس باشد و سرخپوشــان دوست داشتند تا این 
بازی در ورزشگاه آزادی برگزار شــود اما ارگان های مربوطه با برگزاری 
بازی در کــرج مخالفت کردند.اجــاره ورزشــگاه آزادی و بحث بلیت 
فروشی هم باعث شــد تا برگزاری بازی در این ورزشگاه کنسل شود و 

تنها گزینه باقی مانده ورزشگاه پاس قوامین باقی بماند.
سرخپوشان در ســال های اخیر بارها در این ورزشگاه مقابل تیم هایی 
چون پیکان و هوادار بــه میدان رفتن و نتایج خوبی هــم گرفتند اما به 
دلیل اینکه تاکید دارند تا بازی در حضور هواداران برگزار شود، به انجام 

بازی در این ورزشگاه معترض شدند.
ورزشــگاه پاس قوامین به دلیل موقعیــت جغرافیایی و واقع شــدن 
در منطقه مســکونی و همچنین به دلیل زیر ســاخت ورزشگاه امکان 

برگزاری بازی با با حضور هوادار را ندارد.
این در حالی اســت که سرخپوشــان بعد از اتمام لیگ در مرحله نیمه 
نهایی جام حذفی هم بایــد مقابل هوادار به میدان بروند و مســوولان 
این تیم هم به صراحت اعلام کردند که تنها در ورزشــگاه پاس قوامین 

میزبان پرسپولیس خواهند بود و هیچ گزینه دیگری در میان نیست.
افشین پیروانی مدیر تیم فوتبال پرسپولیس هم به صراحتا اعلام کرده 

که تیمش فقط در حضور هوادارانش مقابل این دو تیم بازی می کند.
به همین دلیل باید دید که در نهایت موضع پرسپولیسی ها چه خواهد 
بود چرا که هر تصمیمی برای بازی با پیکان از سوی سرخپوشان گرفته 

شود، مقابل هوادار هم همان گریبان سرخپوشان را خواهد گرفت.



اصفهان-مریم مومنی  جلســه تکریم و 
معارفه قائم مقام مدیران عامل در نواحی شرق 
اسبق و جدید و همچنین مدیران اسبق و جدید 
برق منطقه ۹در جمع  شــهرداران، دهیاران 
بخشداران، هیئت امنای شهرکهای صنعتی، 
نیروهای انتظامی ،شــرکتهای آب و فاضلاب 
وشورای شهر و روستا و  نمایندگان کشاورزان 

شرق اصفهان برگزار شد .
مهندس مهرداد دادخــواه مدیرعامل و رئیس 
هیئت مدیره شرکت توزیع برق اصفهان  گفت 
:  مردم شــرق اصفهان مردمی قدردان ،باصفا 
،دوست داشتنی و متعهد هستند که وفاداری 
به نظام، ولایت و جنگ و شهادت را می توان به 
خوبی در وجود و شخصیت شان مشاهده کرد  
و این فضیلت های اخلاقی همواره انرژی های 
مضاعفی را  در همکاران شرکت جاری و ساری 
نموده است و  در اینجا حدیث لم  یشکر المخلوق 

لم یشکر الخالق  به خوبی معنا شده است .
وی افزود : اقدامات موثری در ســالهای اخیر با 
حمایت های مدیر عامل اسبق مهندس حمید 
رضا پیر پیران صورت گرفت از جمله تشکیل 
امور برق ۴ شهرستان به صورت مستقل ، اصلاح 
ساختار ؛ ایجاد فضای ساختمانی جدید ؛ پیاده 
ســازی فن آوری های جدید ، تامین نیروهای 
انســانی متخصص به نحوی که خدمات این 

منطقه همانند شهرستان اصفهان می باشد .
مهندس مهرداد دادخواه به پیک بار شــرکت 
توزیع برق اصفهان اشاره کرد و گفت: از نظر فنی 
پیک بار منطقه شــرق ۴۰۰ مگاوات می باشد 
که حدود ۳۰ درصد پیک بار شــرکت از ۱۳۰۰ 
مگاوات می باشد که هر منطقه صنعتی حدود 

۹۰ مگاوات را به خود اختصاص داده است .
وی خاطر نشان کرد:  ۱۸۰۰ انشعاب صنعتی 
و۹ هزار  انشعاب آب کشاورزی در این محدوده 
وجود دارد که نشــان از اهمیت و جایگاه شرق 

اصفهان برای این شرکت می باشد.
مهندس مهرداد دادخــواه عنوان نمــود : به 
منظور تامین برق پایدار ۴۵ فیدر فشــار قوی 
احداث شده است که معادل برق رسانی حداقل 

۱۳۰۰۰ مگاوات خانوار جدید است.
مهندس دادخواه به  یکی دیگر از اقدام شاخص  
در این  منطقه اشــاره کرد و اظهار داشــت : به 
منظور رفع تنش های آبی در  طرح های مکمل 
کشاورزی ۳۰۰ کیلومتر شبکه ۲۰ کیلو ولت 
احداث گردیده که جایگزیــن دیزل ژنراتور ها  
شده است و همچنین موجب اشتغال زایی در 
صنایع پرورش ماهی ؛ گلخانه و دامداری ها و ... 

شده است .
مهندس دادخواه با ابــراز رضایت افزود:  یکی از 
برجسته ترین پروژه های اجرایی در این منطقه 
ایجاد روشنایی معابر بوده است به طوری که ۹۵ 
درصد این پروژه عملیاتی شده است و به حمدالله 
مردم این منطقه از روشــنایی، ایمنی و امنیت 
قابل توجهی برخوردار شــده اند و این شرکت 
آماده مشارکت در تامین روشــنایی راههای 
بین شهری و روستایی با مشارکت سازمانها و 

ارگانهای مربوطه می باشد .
مدیرعامل شــرکت در ادامه گفت:  ۳۲۰ کلید 
اتوماسیون فشــار قوی در اصفهان نصب شده 
که مبلغی بالغ بر ۲۰۰ میلیارد تومان هزینه در 

بر داشته است.
وی ابــراز داشــت : همــکاران مــا در حوزه 

دیســپاچینگ با فرمــان از راه دور به کلیدها، 
موجب جدایی شبکه های آسیب دیده و برق 
دار نمودن سریع منطقه می گردند به طوری که 
قبل  احداث این کلیدها، بایستی  ماشین های 
عملیات  کیلومترها مســیر را برای جدا سازی 
شبکه معیوب طی می نمودند و در برنامه های 

آتی نصب ۱۰۰ کلید دیگر نیز قرار دارد .
وی اظهار داشــت : نزدیک به  ۵۰ درصد شبکه 
های سیمی فشار ضعیف به حدود ۸۰۰ کیلومتر 
کابل خود نگهدار تبدیل شده است که در تامین 
برق پایدار و رفع خاموشی های طولانی مدت 
مخصوصا در شرایط نامساعد جوی موثر بوده 
است و امیدوارم  سالهای آتی سایر شبکه ها نیز 

تبدیل به کابل خود نگهدار خواهد شد .
مدیر عامل و رییس هیات مدیره شرکت ضمن 
تقدیر و تشــکر از زحمات مدیر عامل اســبق 
مهندس پیر پیران و مدیرانی که  مراسم تودیع 
و تکریم  برای ایشــان برگزار شــد  گفت : در ۸ 
سال گذشــته حدود ۱۰۰۰ میلیارد تومان در 
منطقه  نواحی طی سرفصل های ذکر شده فوق 
هزینه گردیده است که منجر به دستاوردهای 

ارزشمندی شده است.
 وی عنوان کرد:  در ســال ۱۳۹۳ به طور متوسط 
میزان خاموشی به ازای هر مشترک ۱۲۰۰ دقیقه 
بوده است در حالی که این عدد در سال ۱۴۰۱به 
۱۰۵ دقیقه رسیده است که خود افتخاری بزرگ 

برای شرکت توزیع برق اصفهان است.
مهندس دادخواه در این نشست از تمام حضار 
خواست که توجه  ویژه ای به مدیریت مصرف 
داشته باشند و برای پیشگیری از ناترازی که می 
تواند حاصل  از دو مولفه کاهش تولید و یا افزایش 
مصرف باشــد اقدامات موثری را در خصوص  

مدیریت مصرف در تمام تعرفه ها به کار گیرند .
مدیرعامل شرکت توزیع برق اصفهان با بیانی 
محکم  عنوان نمود :  محدودیت ها و تنگناها 
وجود دارد اما  آنچه که مسیر و هدف را هموار 
می کند همفکری؛  تعامل و تشریک مساعی 
اســت  که خود موجب خدمتی عزتمندانه و 

امید آفرین می شود.

قزوین-مریم نقدی به مناسبت هفته سلامت ایستگاه با شعار»سلامت برای 
همه با طرح پزشک خانواده« در بیمارستان رازی قزوین برپا شد.

ایستگاه سلامت با حضور محسن شمس الدینی مدیر درمان تامین اجتماعی، کوزه 
گرها مدیرکل تامین اجتماعی استان، برجی رئیس بیمارستان رازی و عید علی 

کریمی دبیر اجرایی خانه کارگر در بیمارستان رازی فعالیت خود را آغاز کرد.
در این ایستگاه با پیش بینی شش غرفه ســلامت با موضوعات بهداشت دست، 
مشاوره تغذیه، فرزندآوری و مشاوره مامایی، فشار خون، قند خون، مشاوره سلامت 

روان و  مشاوره در خصوص انواع سرطان ها، به مراجعان ارائه شد.
در این ایستگاه سلامت همچنین با ارائه مشــاوره های تخصصی ضمن بررسی 
علایم و نشانه های ســرطان های شــایع، راه های رســیدن به زندگی سالم به 

شهروندان معرفی شد.
ایستگاه سلامت در محوطه بیمارستان رازی برپا شد وخدمات رایگان بهداشتی، 

مشاوره ای و تغذیه ای به مراجعان ارائه شد.
مدیر درمان تامین اجتماعی اســتان قزوین گفت: با پیگیری مشکلات درمانی 
جامعه کارگری توجه به مطالبات شرکت های خدماتی بیمارستانها در اولویت قرار 

دارد.
همچنین به مناسبت روزجهانی کارگراز نیروهای خدماتی این بیمارستان تجلیل شد.

محسن شمس الدینی در این مراسم که در بیمارستان رازی برگزار شد اظهارداشت: 
در دین مبین اسلامی کار و تلاش مورد تاکید قرار گرفته و جایگاه آن از جهاد هم 

بالاتر است و تلاش در کسب و کار حلال نیز توصیه شده است.
وی افزود: کارگران از تلاشگران عرصه اقتصاد هســتند که چرخ های تولید را به 
چرخش درآورده اند و نقش مهمی در توسعه شتابان کشور دارند و مدیران توجه به 

معیشت و رفاه آنها در اولویت برنامه های خود دارند.
شــمس الدینی بیان کرد: با مشکلات جامعه کارگری آشنا هســتیم و در حوزه 
بهداشت و درمان همه توان خود را به کار بسته ایم تا با خدمت رسانی مناسب، گره 

گشای چالش های آنها باشیم.
مدیر درمان تامین اجتماعی استان قزوین یادآورشــد: پرداخت بموقع حقوق 
کارگران از مهمترین دغدغه های این گروه است اما به نظر می رسد با حضوئر شرکت 
های تامین گاهی اوقات با تاخیر پرداختی مواجهیم که این نقیصه باید برطرف شود.

وی اظهارداشت: در زمینه پرداخت حقوق کارگران شرکتی و خدماتی شاغل در 
بیمارستانها تاکید جدی داریم تا حقوق ماهانه با تاخیر مواجه نشود زیرا حتی یک 

روز تاخیر می تواند مشکلات کارگران را دوچندان کند.
شــمس الدینی اضافه کرد: علیرغم تعهدات مالی متاسفانه حضور شرکت های 
واسطه ای موجب شده میزان پرداختی ها کمتر شود به طوری که برای هر کارگر 
حدود ۱۸ میلیون تومان پرداخت کرده ایم اما آنچه به کارگران پرداخت شده حدود 

۱۲ میلیون تومان بوده است
وی اظهارداشــت: ضمن بازدید از فعالیتهای نیروهای خدماتی در بیمارستانها 
رویکرد ما کمک به حل مشکلات اســت و در این راه جدی هستیم و امیدواریم با 

افزایش مناسب حقوق کارگران به مطالبات کارگری پاسخ داده شود.
در این مراسم مظاهر حسن زاده نماینده کارگران شرکتی شاغل در بیمارستان 
رازی با اشاره به مشکلات این نیروها اظهارداشت: تورم موجود در جامعه چند برابر 
افزایش حقوق کارگران است که نمی تواند هزینه های معیشت را تامین کند و باید 

مسئولان برای حل مشکلات اقدام کنند.
وی بیان کرد: تحقق شعارهای سال با حقوق ناکافی، حذف خدمات رفاهی، گران 
بودن هزینه های درمان و اجاره مســکن هرگز محقق نمی شود و بایستی با نگاه 

منطقی به مشکلات برای افزایش دستمزد کارگران اقدام شود.
حسن زاده تصریح کرد: حتی افزایش حقوق کارگران نمی تواند چاره ساز باشد و 
بایستی با کمک های معیشتی موردی و سایر حمایت ها به زندگی این گروه سرو 

سامان  داده شود.

به مناسبت هفته سلامت؛
پا شد وین بر  ایستگاه سلامت در بیمارستان رازی قز

ساری-امیری فر  معــاون بهداشتی دانشگاه علوم 
پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی مازندران گفت: در 
حال حاضر تنها ۱۵ درصد از مدارس استان مربی بهداشت 
دارند و مابقی این اماکن آموزشی از داشتن چنین ظرفیت 

انسانی متخصص در حوزه بهداشت بی بهره هستند.
عباس علیپور افزود: محیط مدرسه و دانش آموزانی که 
در آن محیط حضــور دارند به مراقبت های بهداشــتی 
و سلامتی نیازمند هســتند که می بایست توسط افرد 

کارشناس آن انجام شود.
وی ادامه داد: بدلیل نبود مربیــان و یا همان موضوع 
کمبود مربیان بهداشت در مدارس مازندران شاهدیم 
غالب کارهای مربوط به حوزه بهداشت و سلامت دانش 
آموزان به مدیران و معاونان هر مدرســه واگذار شده 
اســت که مطمنا این موضوع در چارچــوب و ضوابط 

حرفه ای نیست.
معاون بهداشــتی دانشــگاه علوم پزشــکی و خدمات 
بهداشتی درمانی مازندران به چالش های حوزه سلامت 
دانش آموزان این استان اشاره و خاطرنشان کرد: در حال 
حاضر دانش آموزان استان از نظر چاقی و اضافه وزن جزو 
پنج استان اول کشور به شمار می رود که کنترل نشدن 
این روند و اعمال مراقبت های بهداشــتی لازم باعث می 
شود تا نسل آینده اســتان به بیماری های غیرواگیر که 

علت بروز آن چاقی است مبتلا شوند.
متوســط اضافه وزن در دانش آموزان مازندرانی در سال 
۱۳۹۵ که آخرین غربالگری انجام شد، حدود ۲۹ درصد 
اعلام شده بود و باید دو سال خانه نشینی کرونا را نیز به آن 
اضافه کرد که پیش بینی می شود درصد چاقی و اضافه 
وزن دانش آموزان مازندارنی اکنون به بیش از ۴۰ درصد 
رسیده که شــامل حدود ۲۱۰ هزار دانش آموز می شود 
که این خود نگرانی ها را برای مسوولان حوزه بهداشت و 

درمان این استان ایجاد کرده است.
مازندران دارای ۵۲۰ هزار دانش آمــوز ۴۵ هزار معلم و 
چهار هزار و ۲۰۵ مدرســه در مقاطع مختلف تحصیلی 

است.
از ســوی دیگر در قضیه افزایش ابتلا بــه بیماری های 

غیرواگیر در مازندران نیز به یک مورد می توان اشاره کرد 
که حدود ۲۰ درصد جمعیت بالای ۲۵ سال مازندران به 
دیابت و پیش دیابتی بودن ۲۹ درصد دیگر از جمعیت در 
این گروه سنی، نشان دهنده اوضاع نه چندان مطلوب این 
استان دارد. کم تحرکی، سوء تغذیه، زندگی شهرنشینی 
و فاصله گرفتن از فعالیت های کشاورزی و مواردی از این 
دست مازندران را به بالای جدول استان های بیمار تبدیل 

کرده است.
براســاس آمارهای رســمی که در ســال ۱۳۹۶ از 
سوی دانشگاه علوم پزشــکی مازندران اعلام شد، 
۷۵ درصد از مرگ و میرهای اســتان ناشی از چهار 
بیماری ســرطان، بیمــاری های تنفســی مزمن، 
دیابت و بیماری هــای قلبی و عروقی اســت که به 
طور حتم این آمار اکنون بیشتر شــد و طبق گفته 
متخصصان چاقــی مهم ترین عامل و نشــانه برای 

گسترش این نوع بیماری ها در استان می باشد.
علیپور خاطرنشان کرد: با راه اندازی سامانه الکترونیک 
سلامت مدارس، اطلاعات ســلامت و بهداشتی دانش 
آموزان بارگذاری شده اســت که این موارد شامل تزریق 
واکسن ها و نیز بیماریها وحساسیت های آنها است و در 
صورتیکه دانش آموز در مدرســه دچار مشکلی بخاطر 
بیماری شود این اطلاعات در اختیار مسوولان مدرسه قرار 

دارد.

کرمانشاه –حســنا فخارزاده رییــس سازمان 
راهداری و حمل و نقل جاده ای گفت: با توجه به ظرفیت 
بالای مرز خســروی در ایام اربعین حســینی)ع(، برای 

افزایش ظرفیت این مرز از هر اقدامی حمایت می شود.
داریوش امانی در نشســت با اســتاندار کرمانشاه اظهار 
داشت: اســتان کرمانشاه در چند ســال گذشته در ایام 
اربعین، معین استان های دیگر بوده و در زمینه جابجایی 
زائران از طریق اتوبوس یا قطار بسیار کمک  کننده بوده 

است و نگاه ما به این استان ملی است.
وی از تخصیص ۳۲۰ میلیارد تومان اعتبار برای محورهای 
مواصلاتی استان کرمانشــاه خبرداد و عنوان کرد: این 
موضوع از اواخر سال گذشته هماهنگ شده و اعتبارات آن 
نیز تخصیص می یابد؛ آن چنان که برای ۶ استان درگیر در 

ایام اربعین ابلاغ شده است.
امانی از اســتاندار درخواســت کاهش رونــد اداری، 
ترک تشــریفات در برنامه ها و اقدامات ویژه اربعین را 
داشــت و گفت: در ایام اربعین، زمان برای تشریفات 
اداری وجود ندارد و ممکن اســت با حضــور و بازدید 
مسئولان، تصمیمات یکباره ای اتخاذ شود که نیاز به 
اقدام فوری داشته باشد. رییس سازمان راهداری و حمل 
و نقل جاده ای با اشاره به ظرفیت بالای استان کرمانشاه از 
جمله مرز خسروی افزود: پایانه مرزی خسروی بزرگترین 
پایانه در کشور است زمانی بیشــترین تردد و تجارت را 
داشت اما در چند سال گذشته به دلیل شرایط کشور عراق 
محروم مانده است و عدم استفاده از امکانات و تأسیسات 
ناراحت کننده بود. وی با بیان اینکه همیشه بر بازسازی 
پایانه مرزی خسروی تأکید شده است عنوان کرد: اقدامات 
خوبی در پایانه مرزی خسروی انجام شده که شامل ایجاد 
ســابیان و مه پاش بوده، زیرا اربعین تا ۱۰ سال آینده در 

فصل گرم سال قرار دارد و این اقدام ضروری است.
امانی با اشاره به اینکه استان ها هر سال مورد پایش و ارزیابی 
قرار می گیرند گفت: استان کرمانشاه در سال گذشته نیز از نظر 
کاهش تصادفات و اقدامات انجام شده در زمینه راهداری و ایام 

اربعین جزو استان های تراز اول کشور بود.
وی با بیان اینکه استان کرمانشــاه در جذب اعتبارات و 

خدمات رسانی جزو بهترین ها بوده اســت افزود: در ایام 
اربعین سال گذشته موضوع سایبان یکباره مطرح شد و 
استان کرمانشــاه با اقدامی اساسی ستون هایی ماندگار 
را ایجاد کرد و توانســت خدمات خوبی را به زوار اربعین 

حسینی )ع( ارائه کند.
رییس ســازمان راهداری و حمل و نقل جــاده ای بیان 
کرد: با توجه به اینکه پایانه مرزی خســروی ظرفیت ۱۰ 
برابر ظرفیت فعلی را دارد و از هر کاری که سبب افزایش 

ظرفیت پایانه مرزی خسروی باشد ما استقبال می کنیم.
امانی گفت: بــا ارزیابی انجــام شــده از زائرین اربعین 
حسینی)ع( در سال گذشته، خدمات پایانه  های مرزی 
را بســیار خوب توصیف کردند اما در طرف عراقی از نظر 

امکانات و حمل و نقل با کمبود هایی مواجه شدیم.
وی افزود: در ابتدای ورودی پایانــه مرزی، اختلافاتی با 
گمرک وجود دارد که چنانچه سند را انتقال دهند سازمان 
راهداری و حمل و نقل جاده ای می تواند برای ساماندهی 

این بخش اختصاص دهد.
محمدطیب صحرایی اســتاندار کرمانشــاه نیز در این 
نشست با اشاره به عملکرد خوب اداره  کل راهداری و حمل 
و نقل جاده ای استان از کاهش تصادفات در سال گذشته 
اظهار داشــت: در زمینه رفع نقاط پرتصــادف اقدامات 
مناسبی انجام شد و انتظار می رود رفع سایر نقاط به ویژه 

در مسیر اربعین تسریع شود.

مازندران کرمانشاه
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی استان:

تنها ۱۵ درصد مدارس مازندران مربی بهداشت دارند
  معاون وزیر راه و شهرسازی تاکید کرد؛

وی  حمایت همه جانبه  برای افزایش ظرفیت پایانه مرزی خسر

برنامه های عملیاتی هوشمند سازی شبکه برق منطقه شرق اصفهان ؛

 نقشه راه مدیران آینده به منظور تامین برق پایدار 
مدیرکل بنیاد شهید ایلام:

 اقتدار، سربلندی و عزت نظام از برکت
 خون پاک شهدا است

ایلام –حسن بیگی  مدیرکل بنیادشهید اســتان ایــلام گفت: اقتدار، 
سربلندی و عزت مملکت اسلامی ما از برکت خون پاک شهدا است.

جمال اســدی  در دیدار اســتاندار ایلام در دیدار با خانواده شهید عبدالرضا 
سگوند، اظهار داشت: حضور مسئولین در منازل شهدا و دیدار با والدین وهمسر 

و فرزندان شهدا، مایه دلگرمی این عزیزان است.
وی افــزود: پدر این شــهید عزیز آنقدر عــزت نفس دارند کــه هیچگاه به 
بنیاد مراجعه نمی کنند و فقط این بنیاداســت که درراستای اجرای طرح 
سپاس)مراجعه خادم به مخدوم(و طرح پایش ســلامت از ایشان دیدار می 

کند.
مدیرکل بنیاد شهید اســتان ایلام گفت: اقتدار، سربلندی و عزت مملکت 

اسلامی ما از برکت خون پاک شهدا است.
استاندار ایلام در ادامه با همراهی معاونین و مدیرکل بنیاد شهید و امام جمعه 

دهلران از جانباز ۷۰ درصد فاضل هیوری نژاد دیدار و تجلیل بعمل آوردند.
 

 مدیرکل بهزیستی استان اعلام کرد؛

سازش ۲۴ درصدی متقاضیان طلاق در مازندران

ساری-امیری فر ۲۴ درصد متقاضیان طلاق در مراکز مشاوره بهزیستی 
مازندران با یکدیگر سازش کردند

دکتر فریبا بریمانی مدیرکل بهزیستی مازندران گفت: ۱۳ هزار و ۱۹۸ زوج 
پارسال در مراکز مشاوره این اداره کل خدمات مشاوره ای دریافت کردند و از این 

تعداد پرونده بیش از ۲۴ درصد منجر به سازش شده است.
او عدم مســئولیت پذیری، بی توجهی، کمبود مهارت های زندگی، اعتیاد، 
خیانت و سو ظن، خشــونت و دخالت اطرافیان را عمده ترین دلایل طلاق 
اعلام کرد و افزود: در راستای اجرای طرح بهبود در روابط زوجین با به ۶۵۸ نفر 

خدمات مشاوره ای و ۷۴۰۸ نفر آموزش ارائه شد.
مدیرکل بهزیستی مازندران ادامه داد: ۸۸ هزار نفر از جوانان در آستانه ازدواج، 
پارسال در کارگاه ها و جلسات آموزشی شرکت کردند و بیش از ۱۷۴ هزار نفر 

در برنامه آموزش زندگی خانواده خدمات لازم را دریافت کرده اند.
بریمانی با بیان اینکه ۲۱۱ مرکز مشــاوره و خدمات روانشناختی در سراسر 
استان فعالیت می کنند، گفت: بیش از ۱۷۶ هزار نفر از سراسر استان پارسال 

با خط ۱۴۸۰ صدای مشاور تماس گرفتند
او افزود: خــط ۱۴۸۰ جهت برطرف نمودن مشــکلات روانشــناختی در 
زمینه های فردی، خانواده، کودک و نوجوان، تحصیلی، شغلی، مشاوره قبل 
از ازدواج، مشاوره طلاق، توانایی تصمیم گیری صحیح و مناسب و همچنین 
تقویت مهارت های زندگی و مهارت های بین فردی به شهروندان خدمات ارائه 

می دهد.

بازدید بیش از ۲۰ هزار نفر از جشنواره
 بین المللی کوچ عشایر مغان

اردبیل-افســون جبارزاده مدیرکل میراث فرهنگی استان اردبیل 
گفت: بیش از ۲۰ هزار نفر از علاقه مندان به رویداد های گردشگری از جشنواره 

بین المللی کوچ عشایر بازدید کردند.
حســن محمدی ادیب گفت: دهمین جشــنواره کوچ عشــایر شاهسون 
با برنامه های متنوع موســیقی اقوام و برپایی غرفه های عشــایر کوچ رو در 
استان های مختلف کشور برگزار و علاقه مندان با آداب و رسوم و زندگی جامعه 

غیرتمند عشایری در سطح ملی آشنا شدند.
مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان اردبیل افزود: 
این رویداد در حقیقت رنگ و بوی اتحاد و انسجام بیشتری را داشته و عشایر 
غیرتمند با عرضه محصولات متنوع خود به ویژه صنایع دســتی و تولیدات 
متنوع خود در بخش های مختلف سعی کردند تا در این رویداد حضور پیدا 

کنند.
محمدی ادیب گفت: در ۳۲ عرصه جامعه عشایری و روستایی مناطق مختلف 
کشور و حتی برخی کشــور های عضو اکو در این رویداد حاضر شده بودند تا 
زمینه عرضه توانمندی هــای خود را به میهمانان خارجی به ویژه ســفرای 

کشور های عضو اکو فراهم کنند.
او به بازدید ۲۰ هزار نفر از جشنواره کوچ عشایر و غرفه های تدارک دیده شده در 
این رویداد اشاره کرد و افزود: هنر با اصالت جامعه عشایری همان مهر، عاطفه و 

عطوفتی است که در جای جای زندگی آن ها به راحتی می توان مشاهده کرد.

شهردار گرگان:

هزار و 200 کارگر از طریق »ایست کار« 
مشغول به کار شدند

گرگان-مهنازمحمدزمانی شهردار گرگان از معرفی هزار و ۲۰۰ کارگر 
ساختمانی و فصلی به بازار کار از طریق »ایست کار« خبر داد.

سید محمدرضا سیدالنگی درباره فعالیت ساختمان استقرار و ساماندهی 
کارگران فصلی و ســاختمانی گفت: طبــق آخرین آمار از زمان تأســیس 
ساختمان »ایست کار« تا کنون بیش از ۲ هزار و ۳۰۰ نفر به این مرکز مراجعه 
داشته اند و حدود ۱۲۰۰ نفر نیز به کارفرمایان معرفی و مشغول به کار شدند.
او در خصوص محل فعالیت ساختمان ایست کار گفت: محل مورد نظر طی 
تفاهم نامه ای با دســتگاه های فرمانداری، نیروی انتظامی، انجمن صنفی 
کارگران، دانشگاه علوم پزشــکی، فنی و حرفه ای و کار و تعاون مکان یابی و 
احداث شد.»ساختمان ایست کار«، در زمینی به مساحت ۴۰۰ متر مربع به 
ارزش ۲۰ میلیارد تومان در مورخ ۲۵ بهمن ۱۴۰۰ در خیابان راه آهن افتتاح 

شد و حدود ۲ میلیارد تومان نیز برای تجهیز آن هزینه صورت گرفت

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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بانک مرکزی اعلام کرد

کاهش ۹ درصدی رشد نقدینگی در سال گذشته

خریدار  پس از ســه ســال افزایش مداوم رشد 
نقدینگی در ســال های ۱۳۹۸ تــا ۱۴۰۰، بانک 
مرکزی با همــکاری دولت در ســال گذشــته 
توانست رشد نقدینگی را که مهمترین متغیر در 
کنترل تورم است، در مسیر نیل به میانگین بلند 
مدت این متغیــر قرار دهد؛ به گونه ای که رشــد 
نقدینگی با ۹ واحد درصد کاهش در پایان ســال 

گذشته به حدود ۳۰ درصد رسید.
 ایــن بانک با اجرای سیاســت کنتــرل مقداری 
ترازنامه با افزایش نســبت سپرده قانونی بانکهای 
خاطی )به عنوان جرایم نظارتی(، توانســت رشد 
خلق پول توســط بانک ها را از طریق کاهش قابل 

توجه ضریب فزاینده نقدینگی کنترل کند.
بانک مرکزی همچنیــن با تمرکز بــر وثیقه دار 
و قاعده منــد کردن ارتبــاط مالی میــان خود و 
شــبکه بانکی )از طریق توســعه عملیات بازار باز 
و ارائه تســهیلات قاعده مند بــه بانک ها در نرخ 
ســقف دالان نرخ سود( و با اســتفاده از ابزارهای 
بازار محور، هدف عملیاتی خود در کنترل رشــد 

نقدینگی و پایه پولی را دنبال می نماید.
در این میان، بخشی از افزایش بدهی بانکها به بانک 
مرکزی نیز ناشی از عدم توانایی تعدادی از بانکها و 
موسسات اعتباری ناسالم در تودیع سپرده قانونی 
بوده که این امر به معنای تزریــق پول پرقدرت به 
اقتصاد و یا چاپ پول نیست. چراکه رشد نقدینگی 

که نمایانگر مجموع خلق پول بانکها و بانک مرکزی 
است روند نزولی داشــته و در پایان سال ۱۴۰۱ در 
سطح هدف تعیین شــده )۳۰ درصد( بوده است.

طبق اعلام بانــک مرکزی، اخیرا برخی رســانه ها 
در مطلبی از قــول دکتر همتی رئیس کل اســبق 
بانک مرکزی آورده اند: درخرداد ماه ۱۴۰۰ اضافه 
برداشــت و مانده ریپوی بانک ها نزد بانک مرکزی 
جمعاً ۴۰ همت بود. این رقــم در ظرف کمتر از دو 
ســال به بیش از هشت برابر رســیده است. چنین 
نتیجه ای حاصل فشار به بانک ها، برای تامین مالی 
دولت و پرداخت تسهیلات تکلیفی و نیز کژمنشی 
برخی بانکهای غیر دولتی است. این حجم برداشت 
بانک هــا از بانک مرکــزی که خود موجب رشــد 
سنگین پایه پولی ) چاپ پول ( شده و یکی از موانع 
جدی مهار نقدینگی و تورم اســت، نشان می دهد 
دولت و بانک مرکزی در نگاه و رفتار خودشان باید 
تجدید نظر کنند.در خصوص مطالب مطرح شــده 

نکاتی به شرح ذیل ارائه می شود:
مسئله مهار رشــد نقدینگی و تورم به عنوان یکی 
از مهمترین اولویت هــای اقتصادی دولت و بانک 
مرکزی همواره مورد توجه بوده اســت. بررســی 
رشد نقدینگی در ماه های ســال ۱۴۰۱ حاکی از 
تداوم روند کاهشــی این متغیر در ســال گذشته 
بوده است بطوریکه نرخ رشــد نقدینگی از ۳۹.۷ 
درصــد در پایان بهمن مــاه ۱۴۰۰ طی یک روند 

نزولی به ۳۲.۰ درصد در پایــان بهمن ماه ۱۴۰۱ 
کاهش یافته اســت.همچنین بر اساس آمارهای 
مقدماتی، رشد نقدینگی در پایان سال گذشته به 
حدود ۳۰ درصد رسیده است که حاکی از تحقق 
نسبی برنامه پولی تنظیم شده برای کنترل رشد 
نقدینگی در سال ۱۴۰۱ اســت. از اینرو ملاحظه 
میشــود که پس از سه ســال )رشــد نقدینگی 
در ســالهای ۱۳۹۸، ۱۳۹۹ و ۱۴۰۰ بــه ترتیب 
معــادل ۳۱.۳ ، ۴۰.۶ و ۳۹.۰ درصد بوده اســت( 
بانک مرکزی با همکاری دولت در ســال ۱۴۰۱ 
توانسته رشــد نقدینگی را که مهمترین متغیر در 
کنترل تورم است، در مسیر نیل به میانگین بلند 
مدت این متغیر قرار دهد.لازم به توضیح است در 
سال جاری نیز برنامه های مربوط به کنترل تورم 
در چارچوب شعار ســال مهار تورم و رشد تولید 
با همکاری تمامی دســتگاه های ذیربط در دولت 
سیزدهم طراحی و در دســت اجراست.در رابطه 
با افزایش حجم اضافه برداشــت بانک ها از بانک 
مرکزی به عنــوان عامل مهم رشــد پایه پولی در 
ماه های پایانی سال گذشــته لازم به اشاره است 
بانک مرکزی با اجرای سیاســت کنترل مقداری 
ترازنامه با افزایش نسبت سپرده قانونی بانک های 
خاطی )به عنوان جرایم نظارتی(، توانســت رشد 
خلق پول توســط بانک ها را از طریق کاهش قابل 

توجه ضریب فزاینده نقدینگی کنترل نماید.

شعبه
هشدار فرزین به خریداران ارز از بازار غیررسمی

رئیس کل بانک مرکزی خطاب به فعالان اقتصــادی اعلام کرد که اگر 
از بازار غیر رسمی ارز خریداری می کنند نباید منتظر تخصیص ارز هم 

باشند.

محمدرضا فرزین در صفحه شــخصی خود در توئیتر نوشت: نمی توان 
ارز را از بازار غیررسمی دریافت کرد و همزمان به چشم داشت تخصیص 
ارز منتظر ماند تا مابه التفاوت آن را به دست آورد!سیاست بانک مرکزی 
کوچک ســازی بازار غیر رسمی اســت. ورود به بازار غیر رسمی معادل 

پول شویی است و موجب اخلال در نظام اقتصادی می شود.
البته پیش از این نیز فرزین در مکاتبه ای با معاون ارزی خود تاکید کرده 
بود که تخصیص ارز به تمام شرکت هایی که قبل از مرحله تخصیص، در 

بازار آزاد ارز خریداری کنند، ممنوع است.

 ادعای عدم حمایت بیمه از تصادفات ناشی 
از تخلفات حادثه ساز نادرست است

 مدیرعامل صندوق تامین خســارت های بدنی گفت: القای ادعای عدم 
حمایت بیمه از تصادفاتی کــه بر اثر تخلفات حادثه ســاز اتفاق افتاده 

است، نادرست است و مبنای قانونی ندارد. 
»مهدی قمصریــان« در واکنش به خبری در خصــوص عدم پرداخت 
خسارت بیمه به رانندگان حادثه ساز گفت: شرکت های بیمه ۲.۵ تا ۱۰ 
درصد از خســارت جانی پرداختی به زیان دیدگان این دسته از حوادث 
را از مقصر حادثه ســاز بازیافت می کنند.وی افــزود: القای ادعای عدم 
حمایت بیمه از تصادفاتی که بر اثر تخلفات حادثه ساز اتفاق افتاده است، 
نادرست اســت و مبنای قانونی ندارد.بر اساس این گزارش، روز گذشته 
خبری از معاون آموزش و فرهنگ ترافیک پلیس راهور تهران منتشــر 
شد که در آن عنوان شــده بود بیمه از تصادف حمایت نمی کند. در متن 
خبر نیز آمده که در حوادث ناشــی از تخلفات حادثه ســاز، درصدی از 
خسارت های پرداخت شده توسط بیمه از راننده مقصر دریافت می شود. 
این خبر گمانه زنی هایی از عدم حمایــت بیمه در حوادث رانندگی را در 

پی داشت و نگرانی هایی برای افراد به دنبال داشت.

وزیر نیرو:
وش برق پاداش  مردم تا ۲۰ برابر هزینه فر

صرفه جویی می گیرند
 وزیر نیرو از اختصاص پاداش به مشــترکان کم مصرف برق خبر داد و 
گفت: مشــترکانی که در فصل گرم در مصرف برق صرفه جویی کنند تا 
۲ هزار تومان معــادل ۲۰ برابر هزینه فروش بــرق پاداش صرفه جویی 
می گیرند. علی اکبر محرابیان در جمع خبرنــگاران افزود: این پاداش 

نسبت به پارسال ۲۰ برابر شده است.
وی مبلغ این پاداش را ۲ هزار تومان به ازای هر کیلووات ســاعت اعلام 
کرد و افزود: این طرح از ابتدای خردادماه تا انتهای شهریور سال ۱۴۰۲ 
اجرا خواهد شد و دولت بدون درنظر گرفتن سقف، پیش بینی پرداخت 

هزاران میلیارد تومان پاداش را در دستور کار خود قرار داده است.
وزیر نیرو گفت: امســال همه مشــترکان برق مشــمول پاداش خوش 
مصرفی خواهند شد. این در حالی است که در سال گذشته این طرح به 

صورت محدود اجرایی شد.
محرابیان با بیان این که در ســال پیش رو این طرح به صورت سراسری 
اجرایی می شود و دو تفاوت عمده با سال قبل دارد، گفت: تفاوت اول این 
است که سال گذشته تنها به مشــترکانی که زیر الگو مصرف داشتند، 
پاداش تعلق می گرفت، اما امســال همه مشــترکان مشــمول پاداش 

صرفه جویی می شوند.

معاون وزیر نفت:
وشیمی تا ۶ سال دیگر به خودکفایی  پتر

 کامل می رسد
مدیرعامل شــرکت ملی پتروشــیمی گفت: ظرفیت تولید محصولات 
پتروشــیمی کشــور به ۹۳ میلیون تن رسیده اســت و با بیش از ۱۰۸ 
طرح بــزرگ و کوچک زنجیــره ارزش و طرح های بالادســتی صنعت 
پتروشیمی تا ۱۰ و ۱۲ سال آینده به بیش از دو برابر ظرفیت فعلی دست 
خواهیم یافت. مرتضی شاه میرزایی با بیان این که صنعت پتروشیمی از 
ابتدای انقلاب تاکنون بیش از ۶۰ برابر بزرگتر شــده است، اظهار کرد: 
این ظرفیت بیانگر استقلال خواهی، توان فناوری و تولید دانش بنیان ها 

در صنعت پتروشیمی است.
وی با بیان اینکه در ســال ۵۷ کــه انقلاب به پیروزی رســید، صنعت 
پتروشــیمی ایران ویژگی هایی مثبت و منفی داشــت،  گفت: یکی از 
مشــکلات این بود که این صنعت ۱۰۰ درصد به جــز خوراک به خارج 
وابسته بود، کالا و تجهیزات تماماً وابسته بود و دانش فنی نیز از خارج از 

کشور تامین می شد.
شــاه میرزایی با بیان اینکه تنوع محصولات پتروشیمی در آن زمان به 
۱۰ عدد هم نمی رســید، اظهار کرد: تولید محصولات پتروشیمی ۱.۵ 

میلیون تن بود و ظرفیت کمی از آن بالاتر بود.
وی با تاکید بر این کــه همکاری صنعتگران خارجی بــا ایران می تواند 
موجب عــزت و افتخار آنها شــود، تصریــح کرد: هرچنــد تحریم ها 
زحمت هایی را در طول سال های گذشــته به ما تحمیل کرده است، اما 
با این حال توانسته ایم در توسعه فناوری اجرای پروژه و به طور کلی در 

ارتقاء صنعت گام برداریم.
مدیرعامل شرکت ملی پتروشــیمی گفت: علاوه بر این که امروز بالغ بر 
۹۴ میلیون تن ظرفیت نصب شــده صنعت پتروشیمی است در حوزه 
کالا، تجهیزات، طراحی و اجرا به نقطه اســتقلال کامل رســیده ایم و 
قرار است تا پنج تا شش ســال آینده صنعت پتروشیمی به خودکفایی 
کامل برسد.مدیرعامل شرکت ملی پتروشیمی با اشاره به لزوم تکمیل 
زنجیره ارزش در صنعت پتروشــیمی گفت: بــرای تولید ۲۱ محصول 

جدید پتروشیمی معادل ۴.۵ میلیارد دلار سرمایه گذاری نیاز است.
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کارنامه موفق چادرملـو در سال گذشته 

شرکت معدنی و صنعتی چادرملو طی سال 1401  موفق 
شده است با دست یابی به بالاترین میزان تولید شمش 
فولادی و آهن اسفنجی از بدو شــروع فعالیت این دو 

واحد صنعتی، رکورد تولید 12 ماه سال 1400 را بشکند.
مهندس امیر علی طاهر زاده بــا بیان این مطلب افزود : 
خدا را شــاکریم که طی سال گذشــته با همت و تلاش 
همه کارکنان خدوم شــرکتی و پیمانکاران پر تلاش،  
توانســتیم علاوه بر موفقیت در تولیــد محصولات، 
حرکتی رو به جلو برای نیل به اهداف توسعه نیز داشته 

باشیم .
مدیر عامل چادرملــو در گفت و گویی به مناســبت 
روزجهانی کارگر، ضمن تبریک این روز به تمامی فعالان 
عرصه تولید کشور گفت: در سال گذشته با تولید 
بیــش از 11 میلیون تن کنســانتره 
در  آهــن 

جایگاه نخست تولید کننده کنسانتره مورد نیاز صنعت 
فولاد در کشور قرار گرفتیم ، همچنین با تولید حدود 1 
میلیون و 185  هزار تن شمش فولادی، 1 میلیون و ۶15  
هزارتن آهن اسفنجی  و 3 میلیون و 7۶8 هزارتن گندله 
آهن  و مجموع تولید  بیش از 17 میلیون تن محصولات 
زنجیره فولاد تلاش نمودیم  نقــش موثری در اقتصاد 

کشور ایفا کنیم . 
وی همچنین تصریح کرد: در 12 ماهه سال 1401 علاوه بر 
تامین بخشی از نیازهای داخل به محصولات فولادی از 
طریق بورس کالا،  بالغ بر 2۶8 هزار تن شمش فولادی در 
گریدهای جهانی نیز به خارج از کشور صادر گردید که 
درآمد ارزی کسب شده تماماً بر اساس سیاستگذاری  
بانک مرکزی و ضوابــط تکلیفی بر وجــوه حاصل از 
صادرات از جمله تامین قطعات ، ماشــین آلات و مواد 
اولیه کمکی واحدهای موجــود  در مجتمع های معدنی 

و صنعتی و تکمیل طرح های توسعه  مصروف می گردد . 
مهندس طاهر زاده در ادامه این گفت و گو افزود: ســال 
1401 با وجود کاهش نرخ جهانی  بخشــی از محصولات 
زنجیرهای فولادی ، افزایش نرخ حامــل های انرژی،  
افزایش هزینه های جاری و نیز زیانهای ناشی از اعمال 
محدودیت های  انرژی با رشد تولید در انتهای زنجیره 
و افزایش بهره وری توانستیم بیش از 40۹ هزار میلیارد 

ریال درآمد عملیاتی محقق کنیم .
وی گفت: در کنار همه تلاشها در جهت افزایش راندمان 
تولید محصولات ،سعی شده است با اتخاذ تدابیر عملی 
اقدام به پیاده سازی ضوابط زیست محیطی در مجموعه های 
معدنی و صنعتی خود نمائیم و عــلاوه بر کنترل و نگاه 
ویژه به مسائل زیســت محیطی برنامه های مدونی هم 
جهت بهبود مســتمر، تنظیم و بخشــی از آن به انجام 

رسیده است . 
مدیر عامل چادرملو با اشــاره به نتایج حاصل از به کار 
گیری تکنولوژیها و روشــهای جدید تولید در کارخانه 
فولاد چادرملو تصریح کرد: با بهره گیری از روش هات 
شارژ علاوه بر کاهش چشــمگیرمیزان پسماند به ازاء 
هر تن فولاد، در مصرف گاز و برق به میزان قابل توجهی 

صرفه جویی شده است. 
علاوه بر آن با راه اندازی تعدادی غبار گیــر جدید - اندازه 
گیری پارامترهای آلاینده هوا و خاک به صورت فصلی 
توسط آزمایشگاه معتمد محیط زیســت و ارائه آن در 
قالب خود اظهاری به اداره کل حفاظت محیط زیســت 
استان- نصب سیستم پایش لحظه ای بر روی دودکش 
فولادســازی جهت پایش لحظه ای توسط واحد محیط 
زیســت  مجتمع صنعتی و نظافت صنعتی تجهیزات - 
استفاده از دستگاه های مکنده مکانیزه به منظور جمع 
آوری غبار از روی نوار نقاله ها به جای استفاده از هوای 
تحت فشار جهت نظافت صنعتی- پوشش بر روی سازه 
های ترانسفر تاور جهت جلوگیری از باد بردگی و انتشار 
ذرات در هوا – پیاده سازی سیســتم استاندارد50001 
ISO در مجتمع صنعتی چادرملو با هدف کاهش مصرف 
انرژی - تکمیل شــبکه فاضلاب بهداشتی کارخانه و 
احداث تصفیه خانه  400متر مکعبی به روش لجن فعال به 
منظور تصفیه پساب بهداشتی و استفاده از آب تصفیه 
شده در مصارف کشــاورزی به منظور کاهش استفاده 
از منابع آب و راه انــدازی پیش تصفیه مجتمع و کاهش 

مصرف معادل ۶00 متر مکعب در شــبانه روز گام مهمی 
در بهبود فرآیندهای عملیاتی با نگاه  ویژه به مســائل 

زیست محیطی برداشته شده است .
این مدیر فعال معدنی و صنعتی بــا تاکید بر اهمیت به 
روز بودن فرآیند تولید به ویژه تنوع بخشــی به سبد 
محصولات  فــولادی گفت: شــرکت معدنی و صنعتی 
چادرملو به عنوان یکی از قطبهــای اصلی و تاثیر گذار 
در زنجیره ارزش فولاد کشو ر و از بزرگترین بنگاههای 
اقتصادی، با دارا بودن زنجیــره کامل معدن تا محصول 
نهایی ، یکی از بازیگران اصلــی در زنجیره تولید فولاد 
کشور محســوب می گردد . لذا با تکیه بر دانش، تجربه 
و سرمایه های انســانی مجموعه و بهره گیری از مدرن 
ترین تجهیزات و خطوط تولید، در زنجیره تولید فولاد 
کشــور اقدام به تولید محصولات متنوعی در زنجیره، 
شامل کنســانتره آهن ،گندله، اهن اسفنجی و شمش 
فولادی در ســایزها و گریدهای مختلــف )گریدهای 
ساختمانی و برخی از گریدهای مهندسی(  در بهترین 

کیفیت نموده است.
وی تصریح کرد : مزیت پایــداری در کیفیت ماده اولیه 
ورودی )کنستانتره سنگ آهن( و پیوسته بودن فرآیند، 
امکان تولید محصولات با بالاتریــن کیفیت را فراهم 
نموده است. رویکرد اصلی شــرکت معدنی و صنعتی 
چادرملو تا به امروز تثبیت کیفی محصولات تولیدی و 
تمرکز بر حفظ کیفیت همراه با افزایش کمی محصول با 
ارتقاء استانداردهای مصرف، خصوصاً در مصرف انرژی 

بوده است. 
همچنین علاوه برآن، شرکت معدنی و صنعتی چادرملو 
با ســرمایه گــذاری در  مجتمع آهن و فولاد ســرمد 
ابرکوه، محصولات نهایی )میلگردهای ســاختمانی( 
از بیلتهای تولیدی خود را به بــازار عرضه می نماید. از 
سویی چادرملو با سرمایه گذاری در بخشهای مختلف 
دیگر زنجیــره نظیر، تولید ورقهای خاص با اســتفاده 
از تکنولوژی اســلب نازک و تولیــد محصولات طویل 
 ،)Special Bar Quality( فولادی با ارزش افزوده بالا
رویکرد توسعه ســبد محصولات را نیز در دستور کار 

دارد.
امیر علی طاهر زاده با اشــاره به بومی سازی حدود 30 
هزار قطعه واحدهای صنعتــی و معدنی در چادرملو بر 

اهمیت موضوع دانش و فناوری و توســعه توان علمی 
در تولید محصولات تاکید و اظهار داشــت : این شرکت 
با هدف اســتفاده از ظرفیتهای علمی کشور  به منظور 
توسعه سبد محصولات، اقدام به تقویت واحد تحقیق و 
توسعه و استفاده از ظرفیتهای شرکتهای دانش بنیان، 
پژوهشــکده ها و دانشگاههای کشــور نموده است و 
اولویت بخش تحقیق و توســعه شــرکت نیز طراحی 
محصولات فولادی بر اساس نیاز  بازار مصرف با در نظر 
گرفتن اقتصادی بودن تولید می باشــد . در این راستا 
سعی شده است تا با بهره گیری از متخصصان داخلی در 
کنار مشاوران مجرب، اقدامات لازم  جهت  بومی سازی 

قطعات انجام پذیرد. 
 مدیــر عامل چادرملــو همچنین انعقــاد تفاهم نامه 
همکاری با پارک علم و فناوری و دانشگاه یزد و تاسیس 
مرکز  توسعه و پشتیبانی نوآوری و فنآوری چادرملو در 
پارک علم و فناوری یــزد را از جمله اقدامات عملی این 
شرکت در اواخر سال گذشــته عنوان کرد و گفت : این 
مرکز در راستای سیاست های کلی کشور برای توسعه 
اقتصــاد دانش بنیان و به منظور فراهــم آوردن زمینه 
همکاری های سازنده برای حمایت از توسعه فناوری ها، 
محصولات و خدمات فناورانه و نیز توســعه زیست بوم 
فناوری و نوآوری اســتان یزد ایجاد گردیده است  تا در 
فرآیند توسعه دانش محور به ویژه در زنجیره فولاد، از 
مرحله اکتشاف، استخراج، فرآوری و تولید محصولات 
فولادی فرصت هایی را برای محققان، پژوهشــگران، و 
صنعتگران در مراکز علمی و شــرکت های دانش بنیان 

فراهم سازد .
مهندس طاهر زاده همچنین از مهمترین استراتژی های 
شرکت را دستیابی به منابع جدید سنگ آهن عنوان و 
ابراز امیدواری کرد: با برخورداری از تمامی ظرفیت های 
داخلی و  دستیابی به منابع جدید سنگ آهن  ونیز اتخاذ 
تدابیر عملیاتی و بهینه سازی مراحل تولید  بتوانیم در 
سال جدید که از سوی مقام معظم رهبری سال افزایش 
تولید نامگذاری شــده اســت  تولید پایدار در صنعت 
فولاد را محقق ســازیم .   گفتنی اســت در حال حاضر 
چادرملو با پیش بینی سرمایه گذاری بیش از 4 میلیارد 

یورو بالغ بر 40 طرح توسعه  را در دست اقدام دارد .


